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Българският културен център 
„Боянь Мага“ отвори врати 

За две години българските 
училища станаха от едно 
...на осем

„Само у българите се вижда 
съществена
надеждна перспектива“

Българите имат право 
на избор!

Цена £  1.00

Издание на PA Events Ltd.

ГЕРБ и българите ГЕРБ и българите 
зад границазад граница –

една трудна любоведна трудна любов

Българи празнуват Деня на 
Свети Патрик – националния 
патрон на Ирландия, по 
улиците на град Корк

Нов магазин за българите 
в района на Kilburn, Северен 
Лондон

                                             на стр.5

Пролетта дойде, искате ли да 
отслабнете бързо? Venus Salon ви 
предлага програмата  Cambridge.   

                                            на стр.13

Заповядайте в новия български 
бар-ресторант в Walthamstow,

Източен Лондон!       
                                                      на стр.32
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Продължава ли тихият раз-
пад на връзката Държава – 
Българи зад граница? 

Разговаряме с Петър Ста-
матов - българския редактор 
на EuroChicago.com. Той е роден 
в София, завършва ядрена спе-
циалност в Русия и работи в 
АЕЦ “Козлодуй”. От 12 години 
живее в Чикаго. Преквалифи-
цирал се в производството 
на изкуствен сапфир, работи 
във водещата в света фирма 
от бранша от основаването 
й до днес. Консултант е за 
различни азиатски компании, 
навлизащи в този перспекти-
вен бизнес. Журналистиката 
му е само хоби, както и шах-
матът. Той е първият органи-
затор на български шахматни 
турнири зад граница. Женен, 
с две деца. Синът му ще завъ-
рши електроинженерство след 
няколко месеца и е вече приет 
на работа. Дъщеря му е още 
ученичка и е неколкократна 
шампионка на щата Илинойс 
по синхронно плуване. 

Интервю на 
Евгений Кайдъмов
Българинът зад граница 

гражданин на света ли е, 
или...?

 - Основната част от емигра-
цията ни е млада, неорганизи-
рана и заради това българинът 
зад граница е по-скоро отчуж-
ден човек. Така действат при-
родните закони – всяка група 
хора по-лесно се разединява, 
отколкото обединява, особено 
когато липсват връзки и цен-
тростремителна сила. Преди 
89-а един от основните инстин-
кти на държавните ни управни-
ци бе да избутат навън всеки, 
който бе годен да окаже някаква 
съпротива, ако не могат да го 
пречупят или маргинализират 
вътре. Отивайки в чужда общ-
ност, хората нямаха възмож-
ност да запазят контактите си 
и да се замислят за България 
покрай цялата сага по битовото 
си оцеляване. Така си минаваха 
годините. В последния четвърт 
век лумпенският морал с по-
мощта на манипулирания вот 
на възрастния и на ромския 
електорат бяха оставени да 
командват страната. 

Пръснати из целия свят, 
българите естествено се раз-
далечават, не на последно мя-
сто, защото липсва каквато и 
да е била държавна политика 
спрямо тях. 

Какви са каналите за диалог 
с държавата България днес?

 - Какъв диалог, това е напъ-
лно едностранен процес, в който 
разчитаме само на собствените 
си нерви. Нашите процедури за 
ваденето на документи сигурно 
нямат аналог. За да си подновиш 
паспорта, живеейки в чужбина, 
ти трябват месеци. Тук става 
въпрос за най-важния ти до-
кумент, чийто реален срок е 4 
години и половина (на много 
места не те пускат, ако изтичат 
последните 6 месеца). Нормал-
но е да бъде 10 години, както е 
и в САЩ, и в Русия.

Не се ли усетихте поне малко 
ухажван от новата власт като 
българин, живеещ в чужбина?

 - Всяка партия работи за себе 
си и живее за момента. Говорил-
нята и декларациите на ГЕРБ за 
последните година и осем ме-
сеца бяха големи, а резултатите 
- нищожни, ако това все още е 
новина за някого. Дори новият 
Изборен кодекс, който засяга и 

българите зад граница, бе из-
готвен по начин, който е изцяло 
удобен за хората във властта. Не 
говоря за дълбока конспирация 
в случая, а за обща диагноза: 
кадрите по всички етажи на 
политиката ни се назначават по 
приятелски признак и не стават 
за нищо – нароиха се много 
“Калинките”.

Имате ли преки впечатле-
ния от политиците?

 - През лятото на миналата го-
дина правих анкета от името на 
www.eurochicago.com с предста-
вители на 13 български партии. 
Зададох им 5 основни и неслож-
ни въпроса, свързани с подгот-
вящия се тогава нов Изборен 
кодекс (основен политически 
закон на Р. България). Въпро-
сите бяха от типа на: „Бихте 
ли подкрепили гласуването по 
интернет? Вие за създаването 
на 32-ри избирателен район (за 
всички българи зад граница) ли 
сте?” и т.н. Отговорът, който по-
лучавах, бе един и същ: не мога 
да отговоря, без да питам шефа. 
А пък от “Атака” първо ме пита-
ха ГЕРБ какво са ми казали! Абе, 
хора, нямате ли си собствено 
мнение по тези въпроси? Не 
- отговорите трябвало да се 
обсъдят предварително.  

Посредствеността има едно 
важно качество – умее да се 
обединява. Това е днешната 
ситуация в България. Партиите 
в парламента са несменяеми, 
имат си гарантираните процен-
ти, замерват се с разкрития пред 
камерите, вземат си дължимите 
пари било чрез бизнес лобира-
не, консултации или участия 
в директорски бордове, и не 
се напъват да нарушават иди-
лията си.

Хората, на които зададох 
тези 5 въпроса, вълнуващи 
милион потенциални българ-
ски избиратели зад граница, 
в продължение на поне месец 
бавеха отговорите, за да си 
кажат думата най-напред ли-
дерите на партиите. От ДСБ 
чакаха Екатерина Михайлова да 
се върне от отпуск, „Атака” из-
чакваха ГЕРБ, а в ГЕРБ друг не 
се нае да отговори освен Искра 
Фидосова. Тя пък “пропусна” 

два от въпросите. В БСП все 
ме препращаха към секретаря 
на парламентарната им група 
Мая Манолова. Когато най-
сетне я открих и по телефона я 
попитах „Къде са ви кадрите, с 
които толкова се гордеете или 
сте ги наплашили, та ги е страх 
от Вас?” тя ми отговори: „Така са 
свикнали и така им е по-лесно”. 
Единствено от СДС показаха 
някакъв кураж и не се наложи 
лидерът им Мартин Димитров 
да слага предварителен параф.

Ако трябва шефът да мисли 
вместо теб в елементарна си-
туация като тази, представям си 
каква дейност можем да чакаме 
от партиите ни за по-големи 
национални въпроси.

Защо бяха назовани българ-
ските дипломати с агентурно 
минало, а подминати бивши-
те агенти от ДС, работещи в 
МВР и местните структури на 
властта?

 - Защото не сме се разделили 
с миналото си - това е държа-
вата на половинчатите про-
мени. Променят се единствено 
нещата, които са неудобни на 
някого, някъде и точно в този 
момент. Ако наистина имаха 
желание да поставят ново на-
чало, още с идването си на власт 
ГЕРБ можеха да не разпишат 
назначениета на много от тези 
хора. Защо се пляскат по челото 
година и половина по-късно? 
Ето, само преди месец в Народ-
ното събрание имаше гласуване 
на законопроекта на Лъчезар 
Тошев за изменение и допълне-
ние на Наказателния кодекс, с 
което се предлага създаването 
на състави за престъпления 
срещу мира и човечеството, 
така както те са уредени в Рим-
ския статут за Международния 
наказателен съд. Идеята на 
вносителя е да няма давност 
за престъплението геноцид. 
Смисълът на предложеното е 
да не се подминат кървавите 
престъпления, извършени от 
властта след 9-и септември: из-
биването на близо 30 000 души 
без съд и присъда, присъдите 
на тъй наречения Народен съд, 
зверствата в комунистическите 
концлагери, насилието по време 

на антибългарския “възроди-
телен” процес и прочее. В за-
лата гласуваха само 86 народни 
представители (към една трета 
от общия им състав!), като едва 
14 от тях със “ЗА”. А 75 от общо 
86 гласували депутати принад-
лежат на представящи се за 
десни партии. Числата са крас-
норечиви и без обяснения. 

Отгоре на всичко на Запад 
правят разлика между донос-
ник и разузнавач, а ние по 
традиция слагаме всички в един 
кюп. Ето защо винаги съм бил 
за отваряне на досиетата, а след 
това да се определи кой какво е 
вършил.

Четем в сайта на Държав-
ната агенция за българите в 
чужбина за тяхната мисия по 
„съхраняването на българско-
то етнокултурно пространство 
извън територията на стра-
ната”. Усетихте ли тази тяхна 
мисия в Чикаго? 

 - Разходите за дейността на 
ДАБЧ са по-малко от 0.05% 
(пет стотни от процента) от 
постъпилите от емигрантите 
пари и тази нищожна сума 
е достатъчно красноречива 
илюстрация на държавния 
интерес спрямо тези българи. 
ДАБЧ днес има възможност 
да крепи българския дух в 
чужбина единствено като раз-
праща (или още по-добре за 
тях с командировки разнасят) 
агитдискове и знаменца, които 
държи на склад. 

По-лошото обаче е, че няма 
желание за промяна в тази 
агенция. Последният ни опит 
за работа с тях бе във връзка 
с инициативата на сайта ни за 
конкурс “Българско събитие 
на 2010 г. в САЩ”. През лято-
то разговарях с тях, тъй като 
идеята вече бе стартирала и на 
тях им оставаше единствено да 
номинират едно събитие. Беше 
ми съобщено, че ще се включат, 
но ми поискаха да напиша обяс-
нително писмо до директора на 
агенцията - Росен Иванов. Казах 
им, че всеки може да се запознае 
с процедурите за провеждането 
на конкурса, поставени на сай-
та на eurochicago.com. Мина 
есента и дойде крайният срок 
за пускането на гласовете - 15 

декември. Питах ги отново „Ще 
участвате ли в гласуването за 
конкурса?”. Пак поискаха да им 
пратя имейл относно начина на 
провеждането на конкурса. Из-
пратих им имейл с описанието. 
Не могли да го отворят - парола-
та не им била работила. Накрая 
просто се отказах.

При разговор с председателя 
на ДАБЧ Росен Иванов преди 2 
месеца разбрах, че той не знае 
името дори на един български 
вестник в Чикаго (а те са 5!). 
Този факт говори повече от 
всичките му интервюта, пре-
писвани дори в някои от тези 
вестници.

Защо държавата оказва 
съдействие единствено по 
проблемите на българските 
училища в чужбина?

 - Ако проблемите бъдат оста-
вени на държавата да ги решава, 
резултатът ще е ясен. 

Отпускането на някакви 
средства за българските учили-
ща през последните 2-3 години 
се дължи най-вече на личната 
настойчивост на учителите след 
обединението им в Асоциа-
ция на българските училища 
зад граница. След като дълги 
години се опитваха да поста-
вят въпроса за българските 
училища на дневния ред, те 
накрая като организация и 
едва ли не чрез заплаха успяха 
да раздвижат министъра на 
образованието Даниел Вълчев 
и разни депутати. Въпросът за 
изучаването на родния език от 
българските деца в чужбина 
най-после бе решен, макар и 
не докрай. Днес в училища са 
обхванати по-малко от 5% от де-
цата на българските имигранти, 
което за мен си е срамота. 

Една от новите инициативи, 
оповестени в българските ме-
дии от директора на ДАБвЧ 
- Росен Иванов, е идеята да се 
създаде Федерация за българи-
те в чужбина начело с Христо 
Стоичков. Има ли перспектива 
подобна организация?

 - Странен е стилът на кон-
тактуване на новия директор на 
ДАБЧ, Росен Иванов, с българи-
те зад граница – чрез български 
медии, които са се специализи-
рали в задаването само на удоб-
ни въпроси. Не съм го видял 
да е посетил емигрантските 
общности зад граница, където 
проблемите са най-наболели. 
За сметка на това ходи до Румъ-
ния и отиде на места, където 
диаспората го срещаше с хляб 
и сол от радост, че им гостува 
държавен служител. 

Не знам точно какви разго-
вори са били водени със Сто-
ичков, навярно са му казали, че 
федерацията е най-правилният 
орган, и той се е съгласил. Орга-
низации имаме вече доста – ня-
кои от тях са дори на мошеници. 
Това, от което имаме нужда, е 
да им дадем шанс да заработят. 
Нужно е да имаме изборна, кое-
то ще рече и легитимна органи-
зация. По закон бе предвидено 
създаването на Национален 
съвет на българите в чужбина, 
който от 10 години съществува 
само на книга. И изобщо каква 
е гаранцията, че новите закони 
и организации ще работят, 
при условие че още от 2000-а 
година съществува закон, който 
регулира отношенията между 
държавата и българите в чуж-
бина, но никой не си е мръднал 
пръста и до днес да го приведе 
в действие. Вместо това решиха 

да изготвят направо нов закон. 
Бившият ни външен министър 
щеше дори да събира предло-
женията на българските общ-
ности. Организации от Чикаго 
изпратиха такива и до него, и до 
ДАБЧ, но не последва никаква 
реакция.  

Интересна е и фигурата на 
омбудсмана - правозащитник 
на гражданите и гражданските 
групи, когато законните им 
права са нарушени от изпъ-
лнителната власт. Споделяте 
ли мнението, че да се оплачеш 
на омбудсман днес, е все едно 
да се оплачеш на арменския 
поп?

 - Не знам дали оплакване до 
омбудсмана е свършило някога 
работа. Обикновено се намират 
много спънки то да не стигне 
до него. Но общото правило си 
остава в сила – България е една 
от малкото държави, където 
гражданите нямат действащ 
механизъм за защита на пра-
вата си. Референдуми тук не се 
провеждат и нещата са нареде-
ни така, че да няма работещи 
канали, по които хората да имат 
законодателна инициатива. В 
този смисъл и омбудсманът е 
поредното извинение, с което се 
прегражда пътят на българина 
до реалните му законодателни 
права.

Едно от най-рекламираните 
направления на работата на 
ДАБЧ е облекчаването на про-
цедурите при кандидатстване 
за българско гражданство. 
Издаването на паспорти не е 
ли приоритет на МВР? 

 - Подозирам, че вменяването 
на ролята на паспортна служба 
на орган като ДАБЧ се дължи 
на това, че другите ведомства 
не биха желали да се занимават 
с подобна дейност. Разговарял 
съм с хора от агенцията, които 
изразиха недоволство, че им 
се налага да се занимават с 
тези неща, но не пожелаха да 
застанат зад микрофона. Про-
цедурите днес продължават 
да са все така тромави и в тях 
трайно са се намъкнали фирми-
посредници, които предлагат 
и автобусни, и други услуги за 
пътуващите, примерно между 
България и Украйна. В крайна 
сметка така рекламираният за-
кон, поправян от Росен Иванов, 
докато бе съветник на Божидар 
Димитров, не успя да промени 
с нищо картината, да съкрати 
сроковете и да изчисти посред-
ниците. Нещо повече – чу се, 
че посредници са се настанили 
дори в самия кабинет на ми-
нистъра без портфейл. За каква 
борба с посредниците можем да 
говорим! 

Божидар Димитров вече не 
е на дневен ред, но как бихте 
коментирали изказването на 
Бойко Борисов, че „постът 
министър без портфейл на 
българите в чужбина бе създа-
ден специално за Божидар 
Димитров”?

 - Дейността на Божидар 
Димитров през неговия мандат 
така и не ми се изясни докрай – 
много изявления и обещания, а 
като резултат… Вие сещате ли 
се да е свършено нещо важно? 
Показателно е, че никой не се 
застъпи за него, както напра-
виха българи от диаспората 
за Райна Манджукова, а нали 
толкова му се кълняха в любов. 
Каквито и да са били мотивите 
на ГЕРБ за създаването на 
поста, вече е късно да се ко-

Държавата днес крепи българския дух в 
чужбина единствено с агитдискове и знаменца

В златна дрямка по средата на мандата

Българският интернет портал Eurochicago.
com е най-цитираното българско издание в 
Америка, според Google и Yahoo. Чести го-

сти на страниците му са правозащитници, разследващи журналисти и обикновени хора, 
търсещи справедливост. Основната забележка на читателите му е, че е силно обществено 
ангажиран, за сметка на развлекателната част.

Eurochicago.com е създаден през 2003 г. с първоначално съвсем друга цел, за което гово-
ри името му - организиране на кампания в САЩ в подкрепа на медиците ни, осъдени на 
смърт в Либия през май 2004 година. През следващите години сайтът се превръща в онлайн 
медията №1 на българите в Чикаго, които са около 100 хиляди. 

Форма на собственост: частна - Businesspartners.us, Inc. с президент Петранка Стаматова 
(наградена е с паметен медал «Иван Вазов» заради подкрепата на сайта и на други обще-
ствени дейности). 

Петър Стаматов в компанията на 
“Мис Юта’2009” – българката Лаура 
Чуканов и най-умната жена в света 
– Даниела Симидчиева, по време на 
5-ата световна среща на българските 
медии, проведена във Варна.

Автор на снимката: Бистра Бош-
накова, БТА

*Най-умната жена на света е 
българката Даниела Симидчиева, 
твърди в. «Daily Telegraph». Психо-
лози са проверили интелектуалните 
способности на повече от 2500 души, 
които са положили тестове по инфор-
матика, математика и английски и са 
били проверени техните способности 
да извършват механични операции. 
Нашата сънародничка, която е майка 
на 3 деца и има 5 магистърски степе-
ни, е показала IQ над 200 точки при 
общ среден показател за повечето 
хора 100
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БЕЗПЛАТНА КОНСУЛТАЦИЯ НА БЪЛГАРСКИ!

ментират. 
Когато течеше публичната 

дискусия по назначаването му, 
зададох анкетен въпрос на чи-
тателите на сайта EuroChicago.
com. „Подходящ ли е Божи-
дар Димитров за министър 
на българите зад граница?”. В 
същия ден поне 5-6 човека с IP 
адреси от Министерския съвет 
влезнаха в сайта и гласуваха в 
негова подкрепа, за да променят 
развитието на вота.

Създаването на подобен пост 
бе непозната практика досега 
у нас, но ако се позовем на 
официалните статистики, че в 
чужбина пребивават повече от 
3 милиона българи – съществу-
ването му беше оправдано. 

Новият изборен закон е вече 
в действие. Каква бе съдбата 
на трите клаузи, които българ-
ските организации в чужбина 
настояваха да се включат в 
него? (Да ги припомним още 
веднъж - искането за елек-
тронно гласуване по интернет, 
за улесняване на разкриването 
на секции в чужбина и за 
създаването на 32-ри избира-
телен район «Чужбина») 

 - В закона бе отразено един-
ствено искането за електрон-
но гласуване, което ще бъде 
въведено частично по време 
на предстоящите местни и 
президентски избори. Вече 
съм почти убеден, че няма как 
да го реализират и изпълнят 
обещанията си, а успеят ли 
да го направят – неизбежно 
ще даде дефект. Не остана до-
статъчно технологично време 
да се подготви качествена си-
стема за електронно гласуване 
и ефектът може да бъде дори 
отрицателен. Ето защо поддъ-
ржам предложението на вре-
менните Обществени съвети 
(ОС) електронното гласуване 
да се приложи в чужбина за 
определяне с избори на посто-
янните ОС. Относно второто 
предложение - за улесняването 
на разкриването на секции за 
гласуване в чужбина по градове, 

където няма дипломатически 
представителства, новият за-
кон предвижда такива, но при 
регистрирано желание за вот 
от поне 100 човека, а не както 
преди – при регистрирани 20 
гласоподавателя.

Въпросът за 32 многоманда-
тен район дори не бе разглеж-
дан сериозно.

 Съдейки по новоприетия 
изборен закон, с какво бълга-
рите в чужбина са удобни и с 
какво са неудобни на държа-
вата ни?

 - Удобни са като анонимна 
маса, към която да се отправят 
декларации. Някои, като Кри-
сталина Георгиева, са добри и 
за оправяне на имиджа. А са 
неудобни с това, че са научени 
и свикнали на друг тип отноше-
ния и са готови да спорят и да си 

защищават правата, стигайки 
дори до съд. Един мой приятел 
все повтаря „стой си в чужбина, 
тук вече няма държава, има 
територия”. 

 А в същото време чухме 
неведнъж през последните 
години фразата „Елате си в 
България”. Как ви действа 
този апел?

 - Отдавна не обръщам вни-
мание на политическата демаго-
гия. И въобще не става въпрос 
за пари или възнаграждения. В 
градчето, където живея - едно 
от предградията на Чикаго, от 
39 години няма убийство, тук 
си държа колите и гаража от-
ворени по 3-4 дена. Къде да се 
върна? В София, където хората 
слагат решетки на балконите до 
третия етаж и където автомоби-
лите се качват по тротоарите ли? 
Да заведа децата си в училища, 
в които се прави всичко друго, 
но не се учи? Ето защо всеки ден 
се възхищавам на тази част от 
приятелите ми, които останаха 
там и даже имат смелост да се 
опълчат на мутрите, настанили 
се навсякъде и по всички етажи 
на властта.

Доскоро си мислех, че ще се 
върна като пенсионер в някое 
забутано и красиво селце, но 
наскоро четох как от запусте-
ли за няколко месеци къщи, 
накрая оставало само дупка 
– дори камъните от основите 
задигали. Бог да пази България 
от нас самите!

Автор: 
Николай 

Арнаудов

Усмихни се, 
утре 

ще е по-зле 
Във вестник БГ БЕН 
дойде един крайно 
несериозен човек
Казва се Николай Арна-

удов. Не бил сериозен уче-

ник и започнал да рисува 
тайно в час карикатури 
на своите учители. Те пък 
неволно го насърчили с 
ревюта в бележника му. И 
така ситуацията се изтъ-
рвала - от 1975 година, та 
до днес.

Николай има публика-
ции в Германия (списание 
“Щерн”), САЩ, Англия, 
Словакия, Полша и други 

страни. Печелил е някол-
ко международни награди 
от конкурси в Япония, 
Корея, Словакия, Eтиопия 
и Украйна. През 2003 г. е 
избран за международно 
жури в Турция. Публику-
ва редовно в българския 
централен печат, а от този 
брой нататък дойде ред и 
на БГ БЕН. Абе, несериоз-
на работа...

Николай Арнаудов с Николай Арнаудов с 
неговите две деца и неговите две деца и 
Радой РалинРадой Ралин

Акцията на учениците и преподавателите 
от българското училище „Любознание”, 
които обкичиха дървета в центъра на 
ирландския град Корк с традиционната 

червено-бяла прежда на Баба Марта, се 
превърна в атракция за коркчани и на-
мери място на страниците на местния Th e 
Cork Independent. Вестникът се чудеше как 
да определи нещото „мартеница” и накрая 
се спря на думата „амулет”, като разказа на 
читателите си как „той ще спази древното 
поверие да се угоди на небесното създание 

Марта – повелителка на сезоните, и така 
град Корк ще я умилостиви да не си мени 
настроенията толкова често”.

Баба Марта проговори на келтски
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Компании с ограничена отговорност (Limited Companies)

         -    Регистрация на нови компании
         -    Годишно счетоводно приключване
         -    Payroll, VAT returns, CIS monthly returns
         -    Payroll на място във Вашия офис

Самоосигуряващи се лица (Self-employed)

         -    Възстановяване на данъци от Tax office
         -    Регистрация в Tax office, съдействие за NINO interview
              според новите изисквания
         -    CSCS карти за строителния сектор
         -    Откриване на банкови сметки директно в нашия офис
         -    Съдействие за всички видове социални помощи

6 години Prime Advisors   |   На разположение през цялата година*   |   Модерен 
счетоводен софтуер   |   Директна връзка с Tax Office    |   5 телефонни линии

*с изключение на Коледните празници

6 Hamilton Road, London E15 3AE         0207 511 3404     primeadvisors.co.uk

В Лондон, Фулъм, на брега на 
река Темза, на 6 март – неделя от 
10:00 до 12:30 часа, при нестихващ 
хладен ветрец откъм реката, се 
проведе Първият аматьорски 
турнир по футбол на малки врати 
за българи, живеещи, учещи и ра-
ботещи във Великобритания.

Шест отбора излязоха да пре-
мерят сили, шест отбора от раз-
лични краища на страната (пет от 
Лондон и един от Саутхямптън) 
в честна борба играха истински 
футбол, сътвориха незабравим 
празник и излъчиха своя по-
бедител.

Без да се познават и разузнават, 
с типичния младежки хъс започ-
наха първите срещи и головете 
не закъсняха. Първият гол на 
турнира падна още в третата 
минута на мача от група „Б” „Ор-
летата” - „Килата”. Негов автор 
стана Константин Георгиев от 
отбор „Килата”, с което под-
сигури победата на отбора си с 
2-1. В най-резултатната среща 
на турнира отборите от същата 
група „Орлетата” и „Докерите” не 
излъчиха победител и завършиха 
при резултат 3-3.

Истински „маратон от дузпи” 
(общо 24) бяха необходими да се 
определи кой състав от група „Б” 
ще играе за отборна купа и ще 
спори за III място. Това сториха 
южняците от Саутхямптън с 8 
отбелязани дузпи.

И така мач след мач, гол след 
гол, се стигна до финалните 
срещи за определяне на при-
зьорите в надпреварата. В тях 
отборите на “BG Embassy” и 
“London International” не срещна-
ха сериозна съпротива от своите 
съперници и заеха съответно III 
и V място на турнира. Очевидно 
отборите с английски имена, по 
силата на жребия, попаднаха в 
по-силната група „А”.

По обед мартенското слънце 
на й-с е тне  пр о би о бла ците , 
слънчево и празнично настрое-
ние заля присъстващите точно за 
най-важната среща.

Драматично се разви спорът за 
I – II място на турнира. Срещата 
бе наблюдавана с голям интерес 
и от зрителите, и от отборите, 
приключили борбата в състеза-
нието. Голът пред двете врати 
„висеше на косъм” и очевидно 
един-единствен гол щеше да реши 

изхода от двубоя. Но гол така и не 
падна и всичко остана да се решава 
след изпълнението на дузпи. Един 
достоен и равностоен финал, в кой-
то победа с 2-0 постигна отборът 
на “Young Boys” и закономерно 
спечели купата като победител на 
турнира.

По всеобщо мнение играчът 
на „Young Boys” Георги Георгиев с 
голям опит, реализаторски умения 
и хладнокръвие при изпълнението 
на дузпи се изяви като един от 
най-добре представилите се фут-
болисти. Изпълни „задна ножица”, 
за която много именити звезди, 
взимащи купища пари, могат да 
завидят. Именно той с победно-
то си попадение сложи точка на 
турнира.

Трябва да отдадем заслуженото 
на всички отбори и индивидуални 
участници, присъединили се към 
тях. С приятелското си и спор-
тсменско поведение те улесниха 

реферите Красимир Петров и Хри-
сто Христов при взимане на своите 
безпристрастни отсъждания.

Специален гост на турнира бе и 
българският посланик – г-н Любо-
мир Кючуков, който участва в те-

гленето на жребия, изгледа всички 
мачове и лично награди участници-
те и победителите в турнира. 

Някои мнения:
Красимир Петров (рефер, Level 

3 FA): „За мен бе истинско удо-
волствие да ръководя тези срещи, 
като искам да подчертая, че всички 
момчета без изключение играха 
по правилата, толерантно и спор-
тсменски.”

Здравка Серафимова (зрител, 
фен на London International): „През 
последните 2 години съм присъ-
ствала на 3 международни турнира, 
организирани от Football4You Ltd. 
Организацията винаги е много 
добра, зрителите сме все повече и 
повече и настроението е на ниво 
– независимо от сезона и времето. 
С нетърпение очаквам турнира 
през май.”

А с е н  Б о г д а н о в  ( л ю б и т е л -
фотограф): „Да се чуди човек, дали 
с показания професионализъм 
този турнир да се определя като 
аматьорски...”

Патрик Малет (Англия, London 
International, български зет): „Наи-
стина с удоволствие участвах в 
турнира. Съдийството бе строго, 
но справедливо. И трите срещи, в 
които взех участие, бяха изпълнени 
със спортен дух, в което е и магията 
на футбола...”

Васил Апостолов (капитан на 
„Докерите”, Саутхямптън): „На-
шият отбор имаше по-големи ам-
биции, но не ни стигнаха силите. 
Мисля, че имахме шансове за финал 
I – II място. Благодаря от името на 
целия отбор!”

Сайлеш Бхау (о. Мавриций, при-
влечен по необходимост състезател): 
„Сега разбирам защо българските 
спортисти имат толкова много 
международни успехи... Ако регла-
ментът позволи, наш отбор е готов 
да участва в следващи турнири.”

*** 
За нас бе истинска мечта да 

осъществим един такъв спортен 
празник. Ние го направихме заедно 
– за всички, които обичат футбола и 
го практикуват за удоволствие. Ис-
тинската награда за нас е, че вие ни 
повярвахте и приехте подадената 
ръка. Началото е сложено, остава 
да го продължим.

Благодарим Ви!
До нови срещи!
Венцислав Ангелов, 
Football4You Ltd

Поставихме едно футболно 
начало, и то какво!

Статистика и развой на турнира

Участници:

Група „А” Young Boys  с капитан Ивайло Кьосев
 London International (Евгени Георгиев)
 BG Embassy (Даниел Стефанов)

Група „Б” Орлетата (Антон Мичев)
 Килата (Калоян Самоуков)
 Докерите (Васил Апостолов)
                                          
Резултати:

                Група „А”                                                 Група „Б”
Young Boys 3-0  London Int’l Орлетата  1-2  Килата              
Young Boys 2-1  BG Embassy Орлетата  3-3  Докерите
London Int’l 1-1  BG Embassy Килата  2-1  Докерите
                                    
Класиране (групова фаза):

1. Young Boys  6т. 5-1 1. Килата 6т. 4-2
2. BG Embassy 1т. 2-3 2.  Докерите 1т. 4-5  след дузпи 8-7   
3. London Int’l 1т. 1-4 3.  Орлетата 1т. 4-5  след дузпи 7-8

Финали:
                           
 I – II       Young Boys   0-0   Килата   след дузпи 2-0
 III – IV   BG Embassy  4-2   Докерите
 V – VI    London Int’l   2-0   Орлетата
              
На I място и носител на купата „Победител” е отборът „Young Boys”!
Отборни купи заслужиха и заелите призовите II и III място, съответно „Ки-
лата” и „BG Embassy”. Индивидуални медали получиха всички футболисти, 
участвали в турнира!

Финалистите – Young Boys и Килата
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 Семейно право /Разводи/
    Уреждане на отношения с деца, издръжки

 Трудово право /отношения с работодател,
    неизплатени трудови възнаграждения

 Вещно право / съдействие при купуване и  
    продаване на имот

 Кандидатстване за визи и английски паспорти
 Облигационно право / възстановяване на дължими суми/
Уреждане на отношения между наемодател и наемател /
промяна на име
За повече информация, моля свържете се 
с Невена на следните номера:
07796 44 58 57 / 0208 646 8291

БГ БЕН
На 12 март част от нашата 

родина се пренесе в малко-
то градче Годалминг, област 
Съри. Повод бе официалното 
откриване на българското 
училище, което всъщност 
функционира вече от пет 
месеца. Специални гости на 
събитието бяха посланик Лю-
бомир Кючуков и културното 
аташе Десислава Найденова.

По традиция гостите бяха 
посрещнати с питка и мед, 
след което малките възпи-
таници на учителката Цве-
телина Златева представиха 
специално подготвената за 
празника програма на тема 
«8-ми март». 

В своето приветствено сло-

во посланик Кючуков отбеля-
за възраждането на чувството 
за национална принадлежност 
и необходимостта от поддъ-
ржане на връзката с България 
сред българските общности в 
чужбина. Той посочи, че само 
в рамките на две години броят 

на българските училища в 
Обединеното кралство се е 
увеличил от едно на осем.

Петър Минчев, директор на 
училището, запозна присъ-
стващите със състоялата се в 
българското посолство в Лон-
дон среща между министъра 

на образованието Сергей Иг-
натов и директорите и препо-
давателите в българските учи-
лища в Обединеното кралство 
и Република Ирландия, като 
изрази надежда, че подкрепа-
та от страна на Министерство 
на образованието, младежта и 
науката за българските учили-
ща зад граница ще продължи 
и в бъдеще. 

Училището в Годалминг 
планира още от следващата 
година да разполага с пред-
училищна група за първи 
и втори клас. На децата ще 
бъдат осигурени безплатни 
часове, в които те ще бъдат 
запознавани с българска исто-
рия и народни обичаи. Пред-
видени са и занимания по арт 
изкуство.

За две години българските училища 
станаха от едно ...на осемNo8: Училището ни 

в Годалминг, 
област Съри

Изложбата ще бъде открита на 29 март 2011 г., 
вторник, от 18.00 ч. в галерия „София” към посолството 

и ще бъде отворена за публиката до 3 април.

Посолството на Република България 
в Лондон  има удоволствието

да Ви покани

на официалното 
откриване на изложбата 
на българския художник 

Божидар Димитров

При голям интерес премина 
срещата на българските сту-
денти в Обединеното кралство, 
организирана от Посолството 
на Република България в Лон-
дон. Срещата, която бе първа 
по рода си, бе осъществена с 
активното участие на българ-
ските студентски общества в 
Бирмингам, Единбург, Кардиф, 
Кеймбридж, Лондон, Ман-
честър, Оксфорд и Портсмут. 

Специален гост на срещата 
бе министърът на образовани-
ето, младежта и науката Сергей 
Игнатов. Тук е мястото да се 
спомене, че за първи път от 24 
години български министър на 
образованието прекрачи прага 
на най-голямото българско 
училище зад граница с 24-
годишна история – училището 
към посолството ни в Лондон. 
Време беше!

Участие в срещата взеха още 
представители на Държавната 
агенция за българите в чуж-
бина, Агенцията по заетостта, 
Националния осигурителен 
институт, ИА „Главна инспек-
ция по труда”, Българския Сити 
клуб в Лондон и д-р Ирина 
Чонгарова, доцент в ПУ «Паи-
сий Хилендарски», сътрудник 
на «Център за изследване на 
национализма, етничността 
и мултикултурализма» при 
университетите Съри и Ро-
хамптън, Лондон.

Първият панел на срещата бе 
посветен на теми от областта на 
образованието. В него участие 

взеха министър Сергей Игна-
тов и г-жа Коянка Димитрова, 
директор на дирекция “Българ-
ски общности и информаци-
онна дейност” в Държавната 
агенция за българите в чуж-
бина. Бе представена визията 
на държавата за развитието 
на образованието и науката 
в България и програмите на 
Държавната агенция за бълга-
рите в чужбина, насочени към 
подпомагане на българските 
студенти и техните органи-
зации в чужбина, като бяха 
отбелязани възможностите за 
провеждане на учебни стажове, 
предлагани от ДАБЧ.

Втората част на срещата бе 
отделена за трудово-социални 
въпроси и въпроси с практиче-
ска насоченост. Участие взеха 
г-жа Донка Василева, старши 
експерт в отдел “Регистрация 
и трудово посредничество”, 
Агенция по заетостта, г-жа Еле-
на Видинска, главен експерт в 
отдел “EURES и международни 
спогодби” и EURES съветник, 
Агенция по заетостта, г-жа 
Амрита Драганова, началник-
отдел “Отпускане на пенсии 
по договори”, Национален 
осигурителен институт, и г-жа 
Теодора Дичева, директор на 
дирекция “Трудови и служебни 
правоотношения и правно оси-
гуряване”, Изпълнителна аген-
ция “Главна инспекция по тру-
да”. Обсъдени бяха дейностите 
и услугите на Агенцията по 
заетостта в помощ на трудовата 

реализация на младите хора в 
България, възможностите за 
признаване на осигурителен 
стаж за времето на обучението 
в чужбина и др. 

В третия панел д-р Ирина 
Чонгарова представи резулта-
тите от своето последно изслед-
ване за миграционните модели 
и образователни стратегии 
сред българските студенти във 
Великобритания, а г-жа Марти-

на Хаджар и г-жа Ива Руйчева, 
представители на българския 
Сити клуб в Лондон, запо-
знаха присъстващите с новата 
младежка менторска програма 
на клуба.

***
В следващите си броеве 

в-к БГ БЕН ще ви запознае с 
най-интересните извадки от 
направените изложения и от 
дискусиите на срещата.

ЗА ПЪРВИ ПЪТ:

Ден на българските студенти в Обединеното кралство

БГ БЕН
Само за един ден бе заснет късометражният филм 

„Lily Knows She’s not Ill” - вторият от лондонската 
серия на българския театрален режисьор Тодор 
Трагмар. За сцена на филма послужи частен адрес в 
Acton Town, Западен Лондон. Продуцент на филма 
бе отново Калина Колева, оператор – Маан Мансур, 
асистент-режисьор – Селин Специа, а режисьор и сценарист 
е Тодор Трагмар. Главната роля бе изпълнена от талантливата 
немска актриса Джудит Масил, която е възпитаничка на про-
словутата театрална академия на Лий Страсбърг в Ню Йорк, 
люпилня на холивудски знаменитости.

„Лили знае, че не е болна” е семейна драма за историята на 27-
годишната немкиня Лили Вернер, която завършва счетоводство 
в Лондон и се установява в Camden Town, Западен Лондон. Тя 
иска да напусне работата си, защото е принудена да среща всеки 

ден бившия си приятел 
на работното й място. 
Лили се бори да намери 
изход от ситуацията 
как да напусне работата 
си и да уреди  дълговете 
си към банката, кои-
то е направила заради 
бившия. Животът й 
минава всеки ден в без-
надеждната спирала от 
интервюта и заплахи от 
компанията за събира-

не на дългове, която банката е наела. 
Филмът ще бъде прожектиран в Лондон през 2012 година 

заедно с другия късометражен филм на Тодор Трагмар “Instead 
of Silence”, за който също споменахме в БГ БЕН. 

След като двата филма приключат планираните си участия 
във фестивалите, следващата стъпка на екипа на Тодор Трагмар 
и Калина Колева ще бъде заснемането на документален филм за 
финансовата криза в ежедневието на живеещите в Лондон, както 
и участие във филмовия фестивал на Virgin Media Short.

Разказвачът на лондонски 
сюжети Тодор Трагмар засне 

поредния си филм

БГ БЕН
Тази година момиче-

тата от “Перуника Трио” 
отбелязаха 3-ти март 
по много тържествен 
начин – с голям кон-
церт в Хауърд Асембли 
Руум в лийдската опера 

През втората част на концерта хорът на лийдската опера 
изпълни “Всенощно бдение” на Рахманинов, превръщайки 
вечерта в празник на славянската духовност, обединяваща 
езическите вярвания и православните канони в едно нераз-
ривно цяло.

През януари трите перуники - Евгения Георгиева, Десис-
лава Василева и Жасмина Стошич, имаха и много успешно 
минитурне в престижните зали Тропентеатер в Амстердам и 
Зюдерпершуйс в Антверпен. Освен красивите български, руски 
и сръбски народни песни, бяха изпълнени стихотворения с 
фолклорни мотиви и българска народна приказка. 

В специален отзив във втория по важност ежедневник 
“Волкскрант” журналистът Тон Маас сравни момичетата с 
“Квартет Ева” и похвали тяхната интересна програма от сло-
весно творчество и акапелно пеене, единствен акомпанимент 
на което е ...“перкусията” на високите токове (представете 
си как звучи песента с красноречивото название “Затупали 
тъпането”, например).

Уебсайтът на “Перуника Трио” е www.myspace.com/perunika, 
където са отразени всички бъдещи участия на групата. Можете 
да ги чуете и видите в YouTube, а също да се присъедините 
към групата Perunika Trio Friends и страницата Perunika Trio 
във Фейсбук.

Как град Лийдс запомни Как град Лийдс запомни 
датата 3-ти мартдатата 3-ти март

Норт съвмест-
но с хора на 
операта. Про-
грамата включваше из-
брани български, руски 
и македонски песни, 

отразяващи славянските ритуали, бита и борбата за освобождение. В 
тишината на претъпканата зала се извисяваха само чистите гласове, 
изтръгвайки въздишки, смях и напрегнато внимание.
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Никола Лазаров Филипов е роден 
през 1948 год. в Асеновград. От десети-
на години живее в Лондон. Завършил 
е Пловдивския университет „Паисий 
Хилендарски” специалност физика и 
има следдипломна квалификация по 
стандартизация и метрология. Още като 
ученик започва да пише и е публикувал 
свои статии, очерци, разкази и др. в над 
двадесет български и чуждестранни 
вестници и списания. Първата му книга 
„Воден през вековете” е с краеведче-
ски характер и е издадена през 1996 г. 
Книгата му „Как да икономисаме 30% 
от електроенергия” е ценен наръчник 
от практични съвети за всяко домакин-
ство. Следват стихосбирката му „Плене-
на душа” и сборникът „Що е то Лондон 
и що прави нашенецът там”, който през 
2010 г. излезе във второ преработено 
и допълнено издание. Разкази от по-
следния неведнъж са публикувани на 
страниците на вестник БГ БЕН.

Никола Филипов, 
niklfi lipov@yahoo.co.uk
Литовците не са някаква 

новоизмислена нация. През 
14. век Великото литовско кня-
жество е най-силната държава 
в Европа. След династически 
брак Литва се обединява с Пол-
ша и загиналият край Варна в 
битката с турците Владислав 
Варненчик е бил владетел 
именно на тази обединена 
държава.

Литовците наводниха Лон-
дон доста преди страната им 
да влезе в Евросъюза. Подписа-
ните през 1996 г. възможности 
за започване на дребен бизнес 
като self-employed с така на-
речените „бизнес” визи бързо 
придобиха популярност сред 
тях. Нароиха се фирми и фир-
мички, които срещу неголяма 
сума уреждаха бизнес план 
и всички други необходими 
документи. Колкото повече се 
масовизираше това явление 
обаче, толкова по-често литов-
ците избягваха да ползват услу-
гите на своите сънародници и 
търсеха помощта на чужденци, 
често и на български фирми.

Помогнах на семейството 
на литовеца Кьостас за полу-
чаване на бизнес визи. Той ми 
разказа доста случки, убежда-
вайки ме, че от литовците по-
големи хитреци и мошеници в 
Лондон нямало.

Не един и два били случаите, 
когато новоизлюпена литовска 
фирма отваряла офис в центъ-
ра на Лондон и усилено ре-
кламирала своята дейност по 
устройване на сънародниците 
си. Твърдели, че адвокатите им 
имат свои хора в Хоум офис и 
най-бързо и сигурно можело да 
се получи бизнес виза именно 
чрез тях. Събирали паспортите 
на хората, вземали им парите и 
когато след месец- два първите 
клиенти с притеснение търсе-
ли офиса, намирали закована с 
дъски врата – такъв офис вече 

не съществувал. Освен събра-
ните за услугата огромни суми, 
мошениците разпродавали и 
паспортите им на разни не-
легални, с което удвоявали и 
утроявали печалбата си.

 „Да се довериш
на литовец,

значи да не виждаш, че взе-
майки парите ти, той вече ти е 
изкопал гроба и те води право 
към него”, метафорично ми 
обясняваше Кьостас.

Реших да помагам и на други 
литовци при оформянето на 
документите и узаконяването 
им, но скоро се отказах. До-
като навън мамеха клиентите 
литовци, при мен се получи 
точно обратното. Клиентите, 
на които помагах, никога не ми 
даваха така щедро обещаната 
в началото сума. Губех си вре-
мето напразно. Особено пък с 
жените литовки – оказваха се 
все хитри лисици.

С Едгарас работехме ня-
колко месеца заедно. Той бе 
младо литовче, но вече женен 
с дете. Към семейството му се 
бе присъединила и тъщата, за 
да гледа детето. Внезапно ме 
покани на рождения си ден. 
Празнуваше четвъртвековен 
юбилей. Както после разбрах, 
това било по предложение на 
тъща му, която си търсела лю-
бовник в Лондон. Трябваше да 
й правя компания по време на 
рождения ден, на който бяхме 
само младежи и ...аз. 

Още след втората наздрави-
ца съвсем неочаквано станах 
център на вниманието. Някои 
и след първата забелязали, че 
не съм бил изпил чашата си 
до дъно, но помислили, че има 
някаква грешка. След втората 
обаче с учудващи погледи 
започнаха да ме разпитват 
болен ли съм, лекарите ли са 
ми забранили, или какво... Не 
можеха да възприемат, че по 
принцип пия така. И не само 
аз, а и повечето българи. До-

като изпия чашата си, броят 
на празните бутилки на масата 
вече бе почти равен на броя на 
присъстващите. Не ставаше 
въпрос за бира или вино, а за 
водка.

Неудобно ми бе да откажа 
срещата с тъщата му - Нийоле. 
В пъба взех две бири и седнах 
на масата срещу нея, а тя ме 
пита с втренчен поглед:

 - Ама ти по една бира ли 
само взе?

 - А колко трябваше да взе-
ма? – учудих се.

 - Ами поне четири на-
веднъж! – съвсем сериозно ми 
отговори Нийоле.

И наистина, докато изпия 

бирата си, тя успя да гаврътне 
четири. Оказа се, че литовците 
не падали по-долу в пиенето си 
от руснаците и поляците. Дори 
може би държат първенството 
по този показател.

Година след влизането в Ев-
росъюза литовската колония в 
Лондон бе втора по многочис-
леност след полската – над сто 
хиляди. Започнаха да никнат 
като гъби полско-литовски 
магазини, започна издаването 
на вестници на литовски език, 
организираха се литовски учи-
лища и църкви.

Доста нашумяха фиктивните 
бракове главно между литовци 
и украинци за узаконяване 
престоя на последните в Лон-
дон. В повечето случаи разве-
дени литовки се омъжваха за 
млади украинчета, но имаше 
и обратни случаи.

 Нелегалната укра-
инска двойка Тарас и 

Оксана решили
да уредят установяването си 
в Лондон по този начин. Ли-
товецът Гинтарас се съгласил 
срещу десет хиляди лири да 
се ожени за Оксана и да се 
разведе, след като тя получи 
постоянно местожителство. 
После тя щяла да се омъжи за 
Тарас, узаконявайки и него. 
Това станало, след като изис-
кванията се били утежнили и 
по новия закон били необхо-
дими пет години брак. Година 
и половина след подписването 
Гинтарас потърсил двойката с 
молба за две хиляди лири на-
заем, защото закъсал с бизнеса 
си. До края на петгодишния 
период още на два-три пъти из-
ползвал ситуацията и двойката 
заплатила предварително дого-
ворената цена почти двойно. 

Когато петгодишният срок 
приключвал, Оксана потъ-
рсила Гинтарас за уреждане на 
документите, но той й казал, че 
трябва да се обади на адвоката 
му. И адвокатът осведомил Ок-
сана, че бракът й е приключил 
преди почти четири години 
и че Гинтарас още тогава се 
бил развел с нея и се е оженил 
за друга. Повече двойката не 
успяла да осъществи контакт 
с въпросния Гинтарас, а ад-

вокатът ги заплашил, че ако 
продължават да го безпокоят, 
може да им „помогне” да се 
върнат в Украйна. Такъв ли-
товски бизнес, построен върху 
нещастието на други, изобщо 
не е рядкост. 

Литовците са навсякъде в 
Лондон. Преглеждащият ме 
доктор в болницата – Риман-
тас, ми проговори на руски и 
ми каза, че е от Литва. Между 
впрочем, в Лондон отдавна се 
появи литовска поликлиника 
с лекари по различни специ-
алности, със зъболекари и 
медицински сестри. Наскоро 
видях да рекламира дейността 
си и втора литовска клиника. 
Рекламираха най-вече в руское-
зичната преса, на руски език. 
В Литва не искали да говорят 
на руски, но тук проглушават 
света, че обслужването се извъ-
ршва от рускоговорящи лекари 
и рускоговорящи сестри.

 Повече от три години жи-
вяха при мен на квартира
млада литовска двойка – Ги-

тас и Данута. Скромни, тихи, 
честни и трудолюбиви. Данута 
поддържаше образцова чисто-
та в кухнята. Пестяха парите си 
и никога не излизаха. За пиян-
ски истории и дума не можеше 
да става. Навсякъде, когато 
някой нападаше литовците за 
лошите им нрави, аз изтъквах, 
че не всички са такива, и давах 
за пример моите образцови 
наематели.

По едно време съседната 
малка стая се 
освободи и ре-
ших да настаня 
литовец. Кога-
то им съобщих 
решението си, 
Данута и Гитас 
подскочиха ед-
новременно и 
изреваха в един 
глас: „Значи ние 
трябва да си от-
идем! Ти знаеш 
ли какво значи 
двама литовци в 

съседни стаи?! Не повече от две 
седмици без кървав бой!”

И така – наложи се да върна 
депозита на човека. Но той и 
без това си мислил същото и 
доста се колебаел дали да се 
настани.

Не това е основното обаче, 
което исках да кажа тук. Скоро 
тези мои любими квартиранти 
се изнесоха - заминавали си за 
Литва. И заваляха писма от 
разни банки, кредитни орга-
низации, мобилни оператори 
и др. Търсеха ги да връщат 
взетите заеми, да изплащат 
закупените на кредит стоки и 
т.н. Кротко и мирно си били 
живеели те на моя територия, 
защото доверие в Лондон лесно 

се придобива, ако поне три го-
дини не си сменял адреса.

Литовците, както и повечето 
източноевропейци в Лондон, 
се занимават предимно със 
строителство, а жените им 
чистят по хотели и къщи. 
Много от тях са предприемачи 
и осигуряват работа и на други 
строители. По строежите на 
Олимпийското село в Страд-
форд, според статистиката, 
всеки десети строител е ли-
товец. Внимавайте обаче, ако 
някой ви покани за назначение 
в края на работния ден.

 На обява в руски вест-
ник, че търся работа,

ми се обади рускоговорящ 
предприемач. Каза, че на след-
ващия ден трябва да осигури 
за обект на Холборн четирима 
работници. Да си взема иншу-
ранса и CIS картата и да бъда в 
16.45 часа на метростанцията, 
където ще ме срещне негов чо-
век. Да нося и 90 лири, които 
били за някаква си карта и 
част от тях – негова комиси-
онна за трудоустройството. 
Той не спирал процент от 
всяка заплата, както правели 
повечето агенции.

На следващия ден ме по-
срещна младеж и ме заведе 
направо на един огромен 
строеж. Влезнахме в някаква 
канцелария, а вътре един 
господин с вратовръзка ми 
иска документите. След като 
ги преглежда, започнахме 
да попълваме формуляр-
договор за постъпване на 
работа. Направи ми инструк-
таж и ми даде номера на мо-
билния си телефон за всеки 
случай. Каза ми, че ще рабо-
тим заедно с младежа, който 
ме посрещна, и получих и 
неговия телефонен номер. 
Остави ми и визитна картич-
ка, където имаше още два те-
лефона и адрес. Подписахме 
два еднакви договора – един 
за мен, един – за фирмата му. 
След всичко това съмненията 
ми почти напълно се изпари-
ха и дадох парите.

Отидох сутринта с под-
кованите обуща, каска и жи-
летка, както ми бе наредено, 
но не открих младежа. След 
известно чакане почнах да 
звъня на мобилния телефон. 
Никой не отговори. Опитах и 
на другите номера – и оттам 
не отговориха или казваха, че 
такъв номер не съществува. 
Разтропах се на заключената 
врата на обекта. Накрая ми 
отвори някакъв пазач и ми 
обясни, че обектът е завъ-
ршен и никакви работници 
повече няма да работят тук. 
Показах договора и той ме из-
гледа със съжаление. Идвали 
били всеки ден по няколко 
такива измамени като мен. 
Безработни, закъсали с пари-
те, взели 90 лири назаем, за да 
платят таксата за осигурената 
им работа, и... това е то - ли-
товци в Лондон!

Що е то литовец в Лондон? 



БГ БЕН 19 март 2011 г.
Брой 6 (208), Година VIII 7

Условията и 
техниката на 

безопасен труд 
на Вашето 

работно място са  
право на всеки 
един от Вас

Можете
да получите 

хиляди
лири стерлинги 
компенсация!

При всякакви видове 
трудови злополуки – 
наранявания при работа 
с машини, подхлъзвания, 
срутвания на участъци 
от постройки и 
сгради, контузии при 
повдигане на тежки 
предмети,  инциденти по 
невнимание
на ваш колега и т.н.

Екипът ни се 
състои от 60 опитни 

специалисти.
Нашата консултация 

е безплатна.
На вас вероятно
ви се полага значителна 
финансова компенсация.

Шукрие 020 8826 1361, 07886658810; Александрина 020 8826 1320, 07769144023 
Ashley House 235-239   High Road, Wood Green, London N22 8HF

Не оставяйте съдбата си в ръцете 
на вашия работодател, обърнете 
се за защитата на Вашите права 
към специалиста. Отнесете Вашия 
случай към Шукрие Хабил.
С нас можете да разговаряте на 
български език.
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Неделчо Мутафчийски 
(Mortgage Adviser)
Тел. 0208 292 6556
Моб. 0781 806 0534
ned@crystallife.co.uk

Crystal Life ltd.
14 Park Road
London N8 8TD
www.crystallife.co.uk

• Връщане на застраховки по заеми, кредитни карти и 
автомобилни лизинги (Payment Protection Insurance)

• Без значение дали сте employed или self-employed
• Без значение дали сте изплатили или още изплащате 

кредита
• Без значение кога сте взели този заем
• Ако сте ИМАЛИ/ИМАТЕ кредитни карти, тегли-

ли сте заем или сте ползвали/ползвате някакъв вид 
финансиране, вероятно ви дължат пари, за които 
не подозирате – безплатна консултация

Връщане
на застраховки 
по заеми
100% гаранция
Легално 
изтриване
на заеми, 
ако дължите 
над £10 000

Да имаш фигура 
като Саманта

Когато премиерът Дейвид 
Камерън усети, че трябва 
да си върне формата, той 

потърси помощта на личния 
треньор Мат Робъртс, за да 
свали излишните килограми. 
Сега Мат Робъртс е нает, за 

да помага на съпругата на 
премиера Саманта Камерън, 

която иска да бъде във форма, 
макар че не е ясно дали тя 

плаща за привилегията.
Освен това, Саманта не 

изглежда на човек, който 
има нужда от тренировки, 

за да си върне формата след 
раждането на четвъртото 

дете преди по-малко от 
седем месеца. Така или 

иначе, тя изглеждаше силно 
мотивирана, когато беше 
видяна да тренира заедно 

с Робъртс в парка Сейнт 
Джеймс, който се намира в 

съседство с дома на премиера 
на Даунинг Стрийт 10.

Мартин Ралчевски
Държавата е Великобрита-

ния, датата: 15 февруари 2011 
г., часът: 20.00

Програмата: «Yesterday», 
предаването: «Michael Palin`s 
New Europe». 

Майкъл Палин е английски 
актьор и журналист с добра 
репутация, който прави репор-
тажи за различни части на све-
та. Общественото доверие към 
него е високо, а предаванията 
му - популярни.

Да си призная честно, рядко 
имам възможност да гледам 
телевизия. Това е така, защото 
телевизорът почти винаги е 
узурпиран от децата ми. На 15-и 
февруари (вторник) тази годи-
на, вечерта около 20 ч., обаче се 
случи така, че имах възможност 
да погледам. Превключвайки 
по каналите, вниманието ми се 
спря на телевизия «Yesterday». 
Водещият Майкъл Палин току-
що бе започнал пътуването си 
от Англия до Турция. По-точно, 
от Лондон до Истанбул. Оста-
нах на тази програма, защото 
пътешествието предполагаше и 
преминаване през България.

Палин показваше на зрите-
лите най-интересното (според 
него) от всяка страна. Беше обе-
щаващо. Той не правеше пара-
лел между отделните държави, 
а само показваше плюсовете и 
минусите. Всъщност показва-
ше предимно плюсовете. Той 
посещаваше стари квартали, 
кокетни ресторанти, интер-

вюираше известни личности, 
а преводачките му бяха все 
хубавици.

Когато влезе в Румъния, за 
моя изненада, той показа доста 
добри картини. „Както вижда-
те, Румъния е не само красива, 
но и модерна страна – обясни 
той. – Страната отдавна няма 
нищо общо с комунистическо-
то си минало. Пазарната ико-
номика е установена напълно 
и тук практически може да се 
намери всичко...»

Доста пресилено, не мислите 
ли?

От Румъния той премина в 
Сърбия. После в Македония и 
тогава дойде ред и на България. 
Разбира се, пътят бе обиколен, 
но това бе с цел. Няма да се спи-
рам отделно на тези държави, 
за да не отегчавам читателя. 
Само ще спомена, че думите, 
които Палин каза за Сърбия 
и Македония, в общи линии, 
не се различаваха от тези за 
Румъния.

И ето ни в най-важната (за 
нас) част от филма.

«Влизаме в България», обя-
вява Палин, а аз инстинктивно 
увеличавам звука на телеви-
зора. „България е известна 
най-вече с това, че тук живеят 
много цигани – продължава 
той. – В тази страна циганите 
са около половината население“. 
Това ме кара да онемея. Но нека 
оставим емоцията настрана и 
да видим какво стана после. Па-
лин е в София. Той пътува към 
дома на Азис. Срещата с него 

протича така, Палин пита: „Ти 
си от цигански произход, нали? 
Азис отговаря положително. 
Палин: „И си най-известният 
циганин в държавата? Азис пак 
отговаря утвърдително. Палин: 
„А как се чувстваш? Има ли 
дискриминация към теб?». 
Азис: „Определено, да“. Палин: 
„Защо? Какво не харесват хора-
та у теб, та ти си музикант. Не си 
политик.» Азис: „Този цвят на 
кожата ми не е тен. Такъв съм 
се родил. Това явно винаги ще 
е трън в очите на някои.“ След 
този отговор на Азис интервю-
то изведнъж приключва.

Следващият кадър показва 
как Палин влиза в Пловдив. 
„Този град е известен с това 
– обяснява той, – че в него жи-
веят най-много цигани. Много 
повече в сравнение с другите 
градове на страната. Наричан 
е още циганският град“. Де-
монстративно Палин се качва 
на разнебитена каруца, сякаш 
няма друг транспорт в този 
град, и преминава през квартал 
„Столипиново“. Музикалният 
фон е кючек, а кадрите, които 
се предлагат, са потресаващи. 
Те са потресаващи дори и за 
нас, българите. Така че не е 
трудно да си представите какво 
са си помислили англичани-
те. Показват малка каручка с 
изнемощял, недохранен кон. 
Каручката е препълнена догоре 
с различни железа. Кончето 
едва върви, а господарят му го 
налага жестоко с дървена тояга. 
После камерата се насочва към 
панелен блок, на който през 
един от прозорците се подава 
глава на кон. По улицата тече 
канализационна вода. Навсякъ-
де е пълно с боклуци. Палин 
спира пред някакво открито 
заведение и си поръчва безал-
кохолно. Около него танцуват 
десетки цигани. Те са облечени 
ужасно. Наоколо преминават 
единствено каруци. Чуват се ви-
кове. Палин се усмихва. „Какво 
работят тези хора?», пита той. 
„Повечето не работят нищо“, 

отвръща преводачката и също 
съпричастно се усмихва. Ожив-
лението около чуждестранния 
гост е голямо. Палин отпива 
глътка безалкохолно и шеп-
тейки към камерата, шеговито 
казва: „Да се махаме от тук“.

Следващият кадър показва 
как той се качва в ТИР и обяс-
нява на шофьора, че иска да 
отиде в Истанбул. В Турция 
първият град, в който се спира, 
е Едирне. Тук той посещава 
някакъв замък. После влиза в 
просторна джамия, където пре-
водачката се хвали, че сградата е 
шедьовър на изкуството. Палин 
е видимо впечатлен. И т.н.

Филмът свърши и аз импул-
сивно скочих от канапето, за да 
запиша подробностите – дата-
та, програмата и автора. След 
това проверих и разбрах, че 
Палин е правил и преди филм 
за България през 2007 г. Тогава 
е било включено и Бялото брат-
ство (с кадри от Рила) и пак са 
били показвани циганите от 
„Столипиново“. Дали пък това 
не е тенденциозно? Това е било 
само преди 4 години. И защо се 
повтаря сега?

Поколебах се как да постъпя. 
Можех да пропусна случилото 
се. Да го оставя просто ей така, 
да изтече. Аз обаче исках да 
споделя усещането си. Разбира 
се, то е болезнено. В наши дни 
сякаш повечето събития са бо-
лезнени. А добрите новини са 
като бели лястовици – никакви 
ги няма.

У мен логично възникна 
въпросът защо този уважа-
ван английски журналист и 
актьор направи такова лошо 
представяне именно на Бълга-
рия? В България има толкова 
стойностни неща за показване. 
Азис и „Столипиново“ ли са 
най-емблематичните неща в 
страната ни? Защо не показа 
лошото лице на Румъния, на 
Сърбия, на Македония? Всички 
сме, така да се каже, от едно 
котило и добре се знаем. Какво 
толкова прогресивно видя в 

Турция?
Очевидно филмът предста-

вяше субективното мнение на 
един недобронамерен англи-
чанин. Уви, обаче вече той не е 
единствен. Като се има предвид 
часа на излъчването и популяр-
ността на програмата, сигурно 
поне още 5 милиона англичани 
вече мислят като него.

Какво може да се направи по 
този неприятен повод? Дали 
някой политик ще прочете този 
изпълнен с болка материал? 
Всички знаем отговорите на 
тези въпроси. Този тип статии 
не достигат до онези, от които 
зависи нещата да се случат.

Какво можем да сторим тога-
ва ние, обикновените хора? Да 
напишем например на Майкъл 
Палин нещо от рода на: „Г-н 
Палин, не бяхте прав. България 
е страна със славно минало, с 
отруден, но честен народ. Тя не 
е това, което показахте...»

Мислите ли, че изобщо ще 
му обърне внимание? Грешка. 
Мислите ли, че изобщо ще му 
обърне внимание, ако е под-
писано от някой си непознат 
чужденец?

Но въпреки това аз реших да 
опитам и му написах:

“Уважаеми Г-н Палин,
на 15. 02. 2011 от 20.00 до 

21.00 по телевизия „Йестъ-
рдей“ гледах Вашия филм „Нова 
Европа“. Аз се казвам Мартин 
Ралчевски, живея в Девън, Ве-
ликобритания, и съм писател. 
Надявам се именно поради този 
факт да вземете под внимание 
писмото ми и да получа от-
говор. В първия ми роман „Без-
крайна нощ“ главният герой е 
млад англичанин, който тръгва 
да обикаля света. В четвъртия 
ми роман «30 Паунда“ главният 
герой също е англичанин. Този 
роман е по реални събития. Спо-
менавам тези подробности, за 
да ви обърна внимание, че щом 
някои от героите в романите 
ми са англичани, това означава, 
че аз не само живея във вашата 
страна, но я и обичам.

Какво направихте обаче вие? 
Във филма си вие се подиграхте 
с моята родина. И, което е по-
лошото – вие го направихте 
за втори път. През 2007 г. сте 

правили пак подобен филм.
Предполагам, че знаете, че 

България е по-стара държава 
от Великобритания. Бълга-
рия има уникална, собствена 
писменост, много преди вие да 
имате такава. България е била 
християнска нация, когато вие 
сте били още езичници. Днес 
България има повече висши-
сти на глава от населението, 
отколкото Великобритания. 
България има блестящи учени. 
България има прекрасни курор-
ти, зимни и летни. В България, 
примамени от нейните при-
родни красоти, живеят около 
4000 англичани. В България 
има прекрасни исторически 
сгради. Има живо наследство. 
Тоест България съвсем не е само 
циганска държава. В България 
има много неща за показване. 
Циганите не са лицето на 
страната. Мога да пиша още 
много, но не искам да ви от-
егчавам.

Моля ви да ми отговорите, 
защо направихте този тен-
денциозен филм, който пред-
стави страната ми в тази 
ужасна светлина? Както и 
каква беше целта ви, защото 
определено филмът ви беше 
манипулация?

Очаквам отговора ви, където 
предпочитате – на електрон-
ната ми поща, на телефона 
ми, домашен или мобилен, или 
на пощенския ми адрес.

С огорчение, Мартин Рал-
чевски“

***
Разбира се, отговор не по-

лучих. Наивно беше да очаквам 
такъв. Наивно и същевременно 
тъжно.

Но остава надеждата. Не 
само англичаните, но и ние, 
българите, видяхме този филм. 
И не сме съгласни с него! Нищо, 
че се възмущаваме, в случая 
само помежду си. Все пак се 
възмущаваме. И на много от 
нас още ни пука. Много от нас 
ги боли за родината, когато я 
хулят така безобразно. А това 
е знак, че България е жива. 
Поне аз усещам нещата по този 
начин и вярвам, че е така. Дано 
да не греша.

източник: 
www.Az-Jenata.bg

Унизително представяне 
на България по 

британска телевизия

ИЗТОЧНО-ЕВРОПЕЙСКИЯТ ХОР КЪМ 
ЮНИВЪРСИТИ КОЛЕДЖ ЛОНДОН 

продължава да набира хористи за новия про-
летен сезон (31 март - 16 юни).

Хорът е изцяло любителски и изпълнява фолклорна 
музика на източно-европейски народи - български, руски, 
македонски, еврейски (идиш), украински, грузински и др.

Всички типове гласове са добре дошли, не е нужно да сте 
певец, за да се включите в ансамбъла - той е отворен за всички, 

които обичат да пеят и се наслаждават на красивата музика и 
хубавото общуване. Репетициите се провеждат всеки четвъртък 
от 18.30-20.00 ч. в една от сградите на University College London.

Адресът : Hebrew and Jewish Studies/Spanish Common 
Room 3rd fl oor, Foster Court at University College London, 

Gower Street, WC1E 6BT.
За записвания моля изпратете имейл на eugenia.

georgieva@gmail.com
за повече подробности. Цена на репетицията: 5 паунда.

Тези, които се колебаят, са добре дошли на участието на хора на 
16 април от 20.00 ч. в Inn On The Green, Ladbroke Grove (3-5 Thorpe 
Close, W10 5XL). Вечерта ще продължи до след полунощ с world 
music групи и фолклорни танци. Входът е само 3 паунда.

ЗАПОВЯДАЙТЕ!
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Нов български склад
за 

хранителни стоки

QE

БГ БЕН
Официалното откриване 

се проведе на 17 март 2011г. 
в Mayfair Library, къде-
то занапред ще развиват 
дейността си училище за 
български език и изкуства 
и българско читалище за 
семинари, курсове и кон-
церти на български език.

• Какво ви очаква в 
център „Боянь Мага”?

Културният център пред-
лага богат избор от курсове 
и занимания за малки и 
големи:

 - Детски хор – освен де-
цата към училището, всич-
ки българчета от Лондон и 
близките градове са добре 
дошли. Занятията ще се 
провеждат всяка събота. 

Ръководител - Савелина 
Кънчева, концертна пиа-
нистка, специалист по Шо-
пен. Има голям опит при 
работа с деца. 

- Български фолклорни 
танци - групи за малки и 
големи без ограничения 
във възрастта. Ръководител 
- Драган Драганов, който 
има дългогодишен опит 
при работа с деца. 

- Оркестър към учили-
щето (деца, които свирят на 
музикални инструменти, да 
заповядат).

Ръководители - препо-

давателите на музикални 
инструменти.

- Музикални инструмен-
ти - акордеон, цигулка, пиа-
но, китара, кларнет, ударни. 
Групи за начинаещи и на-
преднали - без ограничения 
във възрастта.

Преподаватели: Габриела 
Георгиева - пиано, д-р Саве-
лина Кънчева - пиано, пеене 
и солфеж, Методи Андонов 
- пиано, Борислав Павлов 
- китара, Кирил Павлов - 
ударни инструменти, Боян 
Иванов - кларнет.

- Шахматна академия - 
групи за напреднали и на-
чинаещи, без ограничения 
във възрастта. Преподава-
тел: Антонина Георгиева-
Dragasevic - осемкратна 
шампионка на България и 
бронзов медалист от олим-
пиадата в Колумбия по 
шахмат.

- Рейки Усуи - Води се от 
рейки- майстор - учител 
Ваня Ангелова, препода-
вател с дългогодишен опит 
и доказани способности. 
Курсът включва всички 
нива от начинаещи до май-
стор.

- Театър,, Мелпомена'' 
- за деца и възрастни, и 
пътуващ куклен театър. 
Ръководител е Орхан Таир 
- професионален актьор, 

завършил НАТФИЗ ,,Кр. 
Сарафов’’ София, бил е 
директор на театри и е 
създал нов театър през по-
следните няколко години в 
България.

- Натурални продукти и 
козметика от кухнята на 
живата природа. Водещ 
- Юлиана Христова, създа-
ла собствена козметична 
серия ,,Любен’’ в домашни 
условия с доказани каче-
ства и само от естествени 
продукти.

-  Па неври т мия т а  - 
танцът на Живота, или как 
един танц може да лекува 
умове, сърца и болести. 
Семинари и курсове по 
темата. Гости - лектори от 
България.

- Пеене за начинаещи, 
малки и големи - едносед-
мичен курс от 23 до 30 май 
2011г. Гост - преподавател 
от България - Симеон Си-
меонов, тенор.

- Курс за бременни и 
бъдещи майки - включва 
хранене, дишане, движе-
ние, рисуване, пеене, моде-
лиране, калиграфия, пое-
зия. Ръководители - Гриша 
Венков (фитнес треньор) и 

Димитрина Ангелова (пре-
подавател по изкуства).

•  Семинари, концерти, 
театри

Всеки петък до 2 юли 
2011г. от 17.45 - 19.00 чита-
лището предлага безплатни 
семинари за българи по 
теми: Пренатално възпи-
тание, Грижи за детето през 
различните периоди до 
21 г., Хранене, Дишане, 
Слънчева енергия, Пеене, 
Паневритмия и мн. други.

За театрите и концер-
тите, моля, проверявайте 
програмата в сайта:

 www. jitnoslantze.org 

•  У ч и л и щ е  “ Б оя н ъ 
Мага”

Училището е за деца от 5 
до 19 г., разпределени на 4 
групи: 5 – 8 г.; 9 – 11 г.; 12 – 
15 г.; 16 – 19 г.

От септември 2011г. в 
зависимост от желаещите 
се предвиждат класове от 
предучилищна до 8 клас и 
две групи за деца от 15 до 
19г. Предметите, които се 
изучават, ще са: български 
език и литература, история, 
природа, рисуване, моде-

лиране, калиграфия, пее-
не, солфеж, музика, спорт, 
хранене, фолклорни танци, 
драма.

Методиката, по която 
се работи, е много близка 
до тази на английската 
образователна система. 
Работи се по учебниците 
на българското Министер-
ство на образованието, но 
се преподава по различни 
методи. Всички деца ще 
получават дипломи и ще 
държат тестовете, които 

се държат в училищата в 
България. 

Училището ще работи 
всяка събота от 10.15 до 
14.00 часа (без ваканции-
те). 

Записвания - в сайта 
или на тел. 07919 022 006.

Адресът на 
Читалище 

“Боянь Мага” е:
Mayfair Library, 25 

South Audley Street, 
London, W1K 2PB                                                                                                                        

Заповядайте, малки и големи!
Българският културен център „Боянь Мага“ 

отвори врати в сърцето на Лондон
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(Трета част)
ук използвам думата „за-

бавление” в доста по-широк 
смисъл, като в нея включвам 
всичко, което не означава „ра-
бота”. Това са заниманията 
ни вкъщи, хобитата, вакан-
циите, туризмът, спортът 
и, с една дума – начините, по 
които прекарваме свободното 
си време.

***

Четенето на вестници
Говорейки за вродената 

страст на англичаните към 
думите, 80% от нас прелистват 
поне по един вестник дневно. 
Но грешка ще бъде, ако си 
представим една нация от 
интелектуалци, погълната в 
анализи на прочетеното от 
страниците на Th e Times, Th e 
Guardian или друг достолепен 
вестник. Всъщност не повече 
от 15% от нас четат т.нар. „ка-
чествена” преса. Тази преса е 
известна и с името broadsheets 
(големите листи) заради го-
лемия формат на страниците 

си. Така и недоумявах какво е 
предназначението на подобни 
хартиени чаршафи, докато не 
понатрупах впечатления от 
пътуващите в градския ни 
транспорт. Неудобството на 
тези разпънати broadsheets е 
всъщност така желаният от 
нас параван - достатъчно го-
лям, за да ни скрие напълно. 
Психолозите наричат това 
„бариерен сигнал”, който не-
волно подаваме към остана-
лата част на човечеството, че 
желаем точно в този момент 
тя да не съществува или по-
скоро – да не ни занимава със 
съществуването си. 

Голямоформатните вест-
ници дискретно загатват и за 
политическите пристрастия 
на четящия. Th e Times и Th e 
Daily Telegraph имат забеж-
ки надясно от центъра, The 
Independent и The Guardian 
пък се опитват да балансират 
по-наляво. Да не забравяме 
обаче, че това е Англия, къде-
то позициите не трябва ясно 
да се изразяват и където не се 
говори за цветове, а само за 
нюанси. Англичаните се гну-
сят от крайностите повече от 

всички други нации, защото 
те са в разрез с основното 
ни неписано правило - „да-
не-бъдеш-сериозен”. Наред 
с другите си качества, лич-
ности като например Сталин, 
Хитлер, Мусолини и Франко 
никога не са умеели да самоо-
маловажават позициите си по 
един или друг въпрос. Поради 
тази причина и никога не биха 
успели да направят кариера в 
държава като Англия.

Таблоидите
Известни още и като „на-

родната” преса (The Sun, 
The Daily Mirror и т.н.) те 
са по-малки по размер (все 
пак достатъчни, за да скрият 
поне главата и рамената) и 
по-малко предизвикателни 
физически и интелектуално. 
Често забелязвам в метрото 
как четящите голямоформат-
ни „бариери” уж случайно 
ги понавеждат, за да огледат 
четящите таблоидите. Рядко 
наблюдавам обратния риту-
ал. Когато в Англия някой се 
оплаква от „ужасното възпи-
тание”, което ни дават днеш-
ните вестници, обикновено 
има предвид таблоидите. Тях-
ната сензационност и пани-
кьорство наистина досаждат, 
но и са лесно предвидими при 
конкуренцията на поне още 
десетина заглавия на пазара, 
които се борят за внимание. 

Едно нещо трябва да им се 
признае. Брилянтните попа-
дения в заглавията на таблои-
дите са живата илюстрация 
на английската обсебеност 
от думите. Всеки случаен 
преглед на страниците им ще 
изкопае дузини игрословици, 
каламбури, умни неологизми, 
иронични рими и т.н. Да, и те 

ще ви писнат рано или късно 
и ще закопнеете да прочетете 
някъде заглавие, което ще ви 
каже с няколко прости думи 
за какво става въпрос, без да 
се опитва да го иронизира. 
Но пък от друга страна, няма 
да намерите английския ха-
рактер по-добре дестилиран 
отколкото в това майсторско 
шикалкавене с думите. Дру-
гите национални вестници 
могат да ни съперничат по 
нивото на написаното в тях, 
но трудно могат да се мерят 
със словесния пилотаж в за-
главието на редовия англий-
ски таблоид.

Правилото за 
икономичното 

пазаруване
Пазаруването през деня е 

тема на почти всеки социален 
разговор на дамската полови-
на на Острова. Англичанките, 
включително и по-заможните, 
обичат да говорят за шопинг-
уменията си една на друга, но 
...при едно важно условие. 
Етикетът диктува, че „добро 
пазаруване” означава не какво 
си закупил, а колко пари си 
спестил, закупувайки го. В 
случая не се подразбира, че 
трябва задължително да сте 
купили най-евтините стоки, 
а да сте се сдобили с най-

доброто, без да сте платили 
в пълен размер за него. Па-
заруването в тези разговори 
не е акт на харчене, а акт на 
спестяване. Можете да се гор-
деете публично каква оферта 
сте намерили, но тежко ви, ако 
се похвалите, че сте закупили 
нещо скъпо! 

Това правило е общовалид-
но за различните социални 
слоеве. По-високите слоеве 
определят хваленето за по-
харчени пари като вулгарно, а 
по-долните – като надуто.

Класовите правила на 
пазаруването 

Разходете се до някой от 
универсалните магазини на 
Marks & Spencer. Там прода-
ват предимно дрехи, обувки, 
мебели, завивки, тоалетни 
принадлежности, храна и 
напитки, които носят техния 
„M&S” бренд. В това толкова 
английско място можете да 
се препънете на всеки метър 
в невидимите класови ба-
риери.

Как се пазарува в 
M&S?

• Горната средна класа ку-
пува качествените, но много 
скъпи M&S храни, охотно ще 
купи бельо, някоя обикнове-
на тениска или детска дрешка, 
но никога няма да закупи от-
там дреха или обувки, които 
да носят емблемата M&S. По 
същата логика биха закупили 
хавлиени кърпи или завивки, 
но не и M&S дивани, завеси 
или възглавници.

• Средната класа също паза-
рува храни оттам, но не редов-
но, а после винаги се оплаква 
от „ужасно скъпите храни на 
M&S”, но бърза да допълни, че 
си струвало заради качество-

то им. Пазаруват без особено 
притеснение от цялата гама 
дрехи и артикули с емблемата 
на M&S, включително и от 
гарнитурите за стая. Децата 
им тийнейджъри обаче ин-
стинктивно ще набърчат нос 
при вида на дреха с щампата 
на M&S.

• Долната средна класа и 
отчасти работническата класа 
пазаруват храните от M&S 
при по-специални поводи. 
За някои семейства с деца 
готовите менюта на M&S са 
алтернатива на вечерянето в 
ресторант, която могат да си 
позволят веднъж седмично. 
„Снаха ми си купува всички 
зеленчуци и перилни пре-
парати от Маркс. Глупачка 
– мисли се за нещо повече от 
нас”, сподели една от анкети-
раните англичанки. Дрехите, 
завивките, възглавниците и 
повечето артикули се считат 
за прилична придобивка, коя-
то, колкото и да е скъпа, все 
пак е по джоба, когато даден 
повод го налага.

Ако искате да се осведомите 
малко по-елегантно за со-
циалната принадлежност на 
англичанката срещу вас, не 
водете разговора към стреси-
ращи я теми като доход, ра-
бота, семейна среда, жилище 
и ипотека, а съвсем невинно я 
попитайте какво си пазарува 
от Marks & Spencer. В случая 
става въпрос за „нея”, а не за 
„него”. Тестът дава надеждни 
резултати единствено за же-
ните. Мъжете обикновено са 
в блажено неведение относно 
социалната пропаст, която 
лежи между един чифт M&S 
гащи и една рокля с изброди-
рания символ на M&S.

Превод: 
Евгений Кайдъмов

UK петифурки

АЛБИОН

Британката Кейт Фокс е социален антрополог и автор на книги бест-
селъри. Тя е съкоординатор на Центъра по проучване на социалните 
въпроси и редовен колумнист на списание Psychologies. Последната й 
книга - Watching the English (“Наблюдавайки англичаните”), изследва 
някои типични островни чудатости и навици и регистрира над 250 000 
продадени екземпляра във Великобритания.

Правилата на английското забавление

Кейт била спечелила сърцето на Уилям с 
женска хитрост

Кейт Мидълтън е приложила на бъдещия си съпруг някои от тактиките, 
описани подробно в книга за нея. Според авторката на книгата „Лошите мо-
мичета: Защо мъжете ги обичат и как добрите момичета могат да приложат 
тайните им“ Кейт е завоювала сърцето на принц Уилям, благодарение на 
нейните съвети, пишат от bliasak.bg.

Писателката Керъл Либерман твърди, че Кейт Мидълтън е приложила на 
бъдещия си съпруг някои от тактиките, описани подробно в книгата й, като 

например да облече прозрачна рокля, да се подложи на пълна промяна, да постигне перфектно тяло 
и да флиртува с други мъже, за да побърка от ревност обекта на чувствата си. „Кейт е едно добро 
момиче, което е използвало тайните на лошите мацки, за да хване своя принц. Научих, че когато тя 
влязла в университета, не са я харесвали много момчета, но през лятната ваканция тя решила да 
отслабне и когато се върнала, веднага се превърнала в център на вниманието. След това всички я 
видяха да дефилира на едно ревю с прозрачна рокля – няма съмнение, че тогава е хванала окото и 
на Уилям“, разказала Керъл Либерман.

„Двамата започнаха да се срещат скоро след това, но той не беше особено отдаден на връзката 
им и предпочиташе да ходи по клубове с приятели, отколкото да бъде с нея. Затова Кейт започна да 
се гласи повече и да прави така, че да я снимат с други момчета, за да го накара да ревнува. Явно и 
този трик е подействал, защото той скоро допълзя в краката й и оттогава са неразделни“, обяснила 
още авторката.

Британците живеят по-дълго
Продължителността на живота в Обединеното кралство продължава да се увеличава, въпреки 

опасенията, че населението затлъстява, съобщава Би Би Си. 
Медията се позовава на изследване на британския професор Дейвид Лиън. След анализ на тен-

денциите през последните 40 години той е стигнал до извода, че хората на Острова живеят по-дълго 
заради все по-успешното лечение на сърдечносъдовите заболявания. 

Професорът отбелязва, че смъртността от сърдечни болести в Обединеното кралство е намаляла 
видимо в сравнение с всички останали страни в Западна Европа. Това до голяма степен се дължало 
на по-добро лечение и на ограничаването на рискови фактори, като тютюнопушенето. 

Дейвид Лиън посочва, че увеличеният брой на хората с наднормено тегло не се е отразил на продъ-
лжителността на живота. Ученият обаче добавя, че „тепърва трябва да видим какво ще стане с цяло 
поколение хора, които са с наднормено тегло още от деца”. Последните данни показват, че продължи-
телността на живота в Обединеното кралство е 82.6 години при жените и 78.4 при мъжете. 

Принц Уилям ще получи печално известна титла
Очаква се кралица Елизабет Втора да даде на принц Уилям херцогска титла преди сватбата на 29 

април. Това означава, че Кейт Мидълтън ще излезе от Уестминстърското абатство като херцогиня. 
Херцогството на Кларънс е свободно, но има доста съмнителна слава. През 1962 година писателят 
Филип Джулиън в биографията си на крал Едуард VII разви теорията, че последният носител на 
титлата - внукът на кралица Виктория принц Албърт Виктор, е всъщност печално известният Джак 
Изкормвача от Източен Лондон. 

Албърт Виктор почина, без да е бил женен на 28-годишна възраст. Не можем да променим историята, 
заяви говорител на Бъкингамския дворец без особена радост, когато беше запитан за това.
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„Ко ши ям и еж ко щеш“ – тайният 
код между народите и техните политици

Да бъдеш или да не бъдеш себе си? В голямото 
приключенско изпитание на емигрантското битие 
малките случки от живота дават най-верните 
отговори. В тях, уважаеми читателю, можеш да 
откриеш своята истина и сам да решиш да бъдеш или да 
не бъдеш главният герой в сериала на своето ежедневие. 
Приятно четене.

ОЧИ В ОЧИ БАЛКАНСКИ СУБЕКТ

АЛБИОН

Здравка Владова-
Момчева, http://
zdravkam.blogspot.
com
- Като няма хляб, яжте 

пасти! - казала Мария 
Антоанета на гладния 
френски народ и плати-
ла с главата си за този 
мъдър съвет.

- Нахранете журнали-
стите ! - издигна преди 
години своето прозре-
ние Надежда Михайлова 
и получи разярени ме-
дийни плювни по повод 
гениалната си насъщна 
идея.

- Нека от хеликоптера, 
който ще разпръсква 
предизборните ми ли-
стовки от небето над 
Велико Търново да падат 
още луканки и мезета! 
- надцака всички с граж-
дански алтруизъм мест-
ният народник Митьо 
Пищова, който насочи 
към зиналата паст на 
обществото подковите 
на лелеяното суджуково 
щастие. 

   Обаче, исторически 
погледнато и до днес не 
се получава диалог меж-
ду народите и техните 
управници! Не се случва 
чудото на хранителна-
та хармония. И заради  
това страдаме всички. 
От първия месояден, до 
последния вегетарианец. 
Седнало е неблагодарно-
то човечество, същинско 
бебе с никнещи зъби, 
пред купичката с постна 
гемеозна каша и хрипа 
ли хрипа като невръстен 
вълкодав към притесне-
ните си родители – по-
литици :

- Ко ши ям ! Ко ши ям 
???

    Трътват загрижените 
му настойници по чуж-
бините. Като лястовици 
и щъркели мигрират от 
единия край на плане-
тата та чак до другия. 
Бе домати, поливани с 
петрол докарват, бе пи-
лета, люпени в парник, 
с вкус на прясна риба 
внасят, че даже ябълки 
от рециклирани картофи 
доставят, но не ! Не ще и 
не ще светът да мутира за 
свое добро! 

    О н я  д е н  и  а з , 
стиснала,сякаш оглозган 
кокал, дръжката на ко-
личката за пазаруване, 
влетях в супера с един 
списък – хроника на се-
мейния апетит. Да скалъ-
пя вечерята, нали разби-
рате? И що да видя? То 
цял природонаучен му-
зей! Есхибиция на техни-
ческия прогрес, нашарен 
тук – таме с екологични 
скромности. Лъснали 
онези ми ти чушки, с вид 
на силиконови гърди от 
всякакъв размер ! Само 
да ги пъхнеш в сутиен и 
да съблазняваш колегите. 
До тях искрят ботоксови 
домати под надменните 
дула на оръдеен праз, 
стиснат в боксовите ръка-
вици на тренирани пат-
ладжани. Нагли банани,с 
франкенщайнски ръбове 
стърчат предизвикател-
но срещу яки крастави-
ци – кобилици на ни-
тратната издържливост. 
Бройлери, упражнявали 
курников фитнес през 
краткия си живот, нави-
рат трътки и мускули в 
смаяното полезрение на 
купувача. А в далечния 
хоризонт на хладилните 
витрини, връз купища 
съвременен лед се блещи 
най-успешният дубли-
кат на праисторическа 
панцерна риба, озъбена 
в медиен ефект насред 
спонтанното стъписване 
на консуматорите. До 
блесналия хладилник, 
нанизани в плаха редич-
ка невинни дечица цъкат 
с джиесемите си едно 
през друго. Вероятно ги 
вдъхновява  идеята, че и 
без да плащат за билет в 
лондонска атракция, мо-
гат да се сдобият с ужа-
сяващ имидж на древно 
чудовище за домашната 
работа по биология.    

    Въртя в омагьосан 
кръг тенекиената колич-
ка, в която засега се тресе 
връзка изтощен  магда-
ноз и слухтя с триезично 
внимание из тържището 
на този супермаркетен 
Вавилон, та дано се до-
копам до някоя изгодна 
промоция:

- I have no guts to touch a 
cold dead chicken, darling! 
Shall we opt for some take 
away tonight ? 

    Тц, не става. В моето 
семейство с последни 
сили се борим за здравос-

ловна храна.
- Ну какие же сосыски! 

Они мне кажатся как 
мертвие улитки ( охлю-
ви)!

Правилно! И ние не 
обичаме кренвирши от 
охлюви!

- Бабооо, бабченцеее! 
- дочувам нежно родно 
гукане в тълпата- да ку-
пим ли малко салатка, че 
колкото е полезнааа! 

   Фиксирам звънтяща 
от украшения девойка 
и миниатюрна, порцела-
нова старица, потънали 
в хаоса на зеленчуковия 
апокалипсис.

- Ох, че кого ли ще на-
храниш с таз салатака, 
мари бабааъъ! - цирика 
женицата ошашавена 
от изобилието на ядли-
ви експонати – То едно 
време кат ни надробяха 
малко хлебец в рядко 
айрянче и хааайде на 
къра, цял ден да плевим 
доде ни причернее пред 
очите. И аз все си пеех 
ей тъй на – тараторена 
попарааа, дълъг чакъм 
(леха) не карааа! Я ти не 
се превземай, ами ту-
ряй в кошницата от онез 
замразените подметки, 
пици ли им викахте, та 
баре да нахраним Гоше-
то, щото цял ден блъска 
по строежите горкото , 
че да има после с какво 
да ти  купува лъскави 
дрънкала. На промоция 
са пиците ма, Ванче, туй 
и баба го вижда – ем 
мазничко, ем соленичко, 
ем ефтиничко, ем по чер-
вото покарва! Пък ти, кат 
ревеш за салатка или за 
друго, еж ко щеш !

***
   Тъй ами ! Стоя като 

статуята на свободата 
с умрелия магданоз в 
ръка и вътрешно тръпна, 
простреляна от дочутото 
нашенско прозрение. 
Българският гений даде 
на света компютъра и 
чушкопека, драги читате-
ли! Та един таен код меж-
ду народи и политици 
ли няма да разшифрова! 
Стига сме мрънкали „ко 
ши ям, ко ши ям“! „Еж ко 
щеш“ ни казват от векове 
на всички езици. Дали ще 
е наденица от дунапрен 
или хляб от сушени пе-
перуди, изборът е само и 
единствено наш! Как да 
не преядеш от възторг !

Мария Илчева, 
Германия
редакционен блог на 
Дойче Веле, www.dw-
world.de

През януари не сме 
знаели, че съществува-
ме. 

През февруари не сме 
разбрали, че сме се срещ-
нали. На чаша вино на 
Трифон Зарезан.

    През март се по-
знаваме. По конците на 
ръцете. Не се поздравя-
ваме, правим се на раз-
сеяни.

   През април ще знаем 
къде сме били, когато са 
разцъфвали дърветата. 
Ще гледаме самодовол-
но другите. Само ние 
ще знаем. Кой е накачил 
конците по клоните.

Ще си приличаме, но 
ще мълчим...

 
   През май ще се сбли-

жим. По спомена. За 24 
май и буквите. За връзки-
те, манифестациите и 
другарките. Клас равнис, 
ноктите и кърпата.

   През юни ще презира-
ме лятото. Германското. 
Ще броим облаци вместо 
овце. Ще ни мокри един 
и същ дъжд. Който ще 
опушваме със скарата. В 
очакване на юли.

   През юли ще си до-
паднем - покрай мечтите. 
За истинското. Пред-
стоящото. Идния месец 
у дома. Истинско само в 
мечтите и спомена. Разо-
чароващо, щом стане 
реалност. За жалост?

   През август ще се за-
сечем на летището. Ще 
запечатаме образите. 
За да се разпознаваме 
и в гра да.  И 
не само през 
март. Или за да 
мълчим. Кога-
то се видим. 
За да не се раз-
познаваме по 
езика,  който 
ни свързва.

   През сеп-
тември ще си 
приличаме. По 
завръщането. 
По носталги-
ята.  По опу-
шените лица. 
По куфарите, 
пълни с лукан-
ка, лютеница 
и ракия. Су-
самки, вафли, 

джунджурийки. Пара-
лели,  Дневник,  Труд. 
Наблъскани в ръчния 
багаж. До родните со-
лети. 

   През октомври ще 
потънем в есента. Може 
би няма да се срещнем. 
От понеделник до събо-
та. На седмия ден – веро-
ятно. Друг няма да има. 
Освен нас. По улиците. 
Които тук не се будят. Не 
и в неделя!

Ще се срещнем, ще се 
усетим...

   През ноември ще 
бързаме.  Да догоним 
деня. По светло да сме 
вкъщи. Да включим мре-

жата.  Све товната.  На 
чашка вино и... Наздраве 
от екрана! Безплатно е. 
Че друго трябва ли ни? 
През ноември?

   През декември ще се 
улучим по опашките. В 
магазина. Турския. Ще се 
познаем по корите за ба-
ница, червените чушки и 
сиренето. Ще се усетим 
по миризмата. На бани-
ца, чушки и кисело зеле. 
Ще се срещнем на свещи. 
В гръцката църква. Ще 
се подминем. За да раз-
познаем лицата си през 
следващия януари. И да 
търсим «белега» по ръце-
те си. През новия март.

Акция „Сами - Лондон”Акция „Сами - Лондон”
САМУЕЛА е на 2 години, родена  с диагнози: Спина бифида 

с долна параплегия и Хидроцефалия. Неподвижна е от кръста 
надолу и няма чуствителност. Въпреки песимистичните прогнози 
родителите й не се отказват и вярват, че състоянието й може да 
се подобри. Досега са направени две операции. Извършва се 
ежедневна рехабилитация,физиотерапия, иглотерапия и др., 
което изисква много средства. Всеки, който желае да помогне за 
лечението, може да направи това по банков път:

Procredit Bank 
Samuela Emanuil Kurian

BIC / PRCBBGSF
IBAN: BG56PRCB92302433738019

Да мълчиш 
на български 

Какво свързва 
българите в чужбина? 
По какво си приличат? 

По дрехите, очите, 
ръцете? По езика, на 

който мълчат?
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За двата вида вяра в човешката духовност

Ти си ценен!

Жетвата на 
живота

Пастор Едуард 
Кешишян
Съще с тв ена  час т  о т 

чара на българското лято 
е прибирането на зърното 
от полето, т.е. жетвата. 
Особено ако човек е до-
бруджанец, като мен, не 
може да остане безраз-
личен, минавайки край 
огромните поля, залети 
със златно жито, разлю-
лявано от лекия ветрец. 
Макар че отдавна ги няма 
жетварките на Йордан 
Йовков и Елин Пелин, 
все още има романти-
ка в жетварския сезон. 
В този ред на мисли е 
съвсем естествено да си 
припомним, че „каквото 

посее човек, това и ще 
пожъне”. Това е популяр-
на мисъл още от библей-
ски времена, защото тя 
изразява важната зависи-
мост между причината и 
следствието. „Недейте се 
лъга; Бог не е за поди-
граване: понеже каквото 
посее човек, това и ще 
пожъне” (Галатяни 6:7). 
Този универсален закон 
неумолимо действа както 
във физическия, така и 
в духовния свят. Някой 
много мъдро е изобразил 
причинно-следствената 
верига в духовната сфера 
на живота ни по следния 
начин: „Посей мисъл – 
ще пожънеш дума, посей 

дума – ще пожънеш дело, 
посей дело – ще пожънеш 
навик, посей навик – ще 
пожънеш характер, посей 
характер – ще пожънеш 
съдба.” Следователно ние 
и сеем, и жънем ежеднев-
но, тъй като вземаме ре-
шения и упражняваме 
влияние непрекъснато. 
Което означава, че на-
т р у п в а м е  оп р ед ел е н и 
предпоставки за по-късни 
резултати, които ще бъдат 
неизбежни. 

Естествено никой не из-
питва удоволствие, когато 
трябва да бере плодове, 
които не желае – разоча-
рования, неуспехи, про-
вали. Затова не трябва да 

подценяваме обстоятел-
ството, че имаме свобода 
на избор при сеитбата, но 
не и при жетвата. Можем 
свободно да решим какво 
да сеем, но не можем да 
избираме какво да жънем 
– ще жънем единствено 
това, което сме посели. И 
ако с една селскостопан-
ска реколта, която не ни 
е по вкуса, имаме някои 
резервни варианти (да я 
продадем, да я подарим, 
дори да я изоставим), то 
в нашите морално-етични 
решения ще се наложи да 
поемем последиците на 
всяка цена. Правилните 
и неправилните решения, 
в зависимост от степента 
на тяхната важност, ще 
носят пропорционални 
резултати, и то винаги.

Библията твърди,  че 
наше то влияние може 
да бъде „смъртоносно 
у хание,  кое то докарва 
смърт”, или „животворно 
ухание, което докарва жи-
вот” (2Коринтяни 2:16). 
Идеята е повече от про-
зрачна – ние се влияем от 
другите, а в същото време 

се влияем и от тях. За 
социално същество като 
човека това е съвсем есте-
ствено. Ето защо трябва 
много внимателно да под-
бираме влиянията, които 
допускаме до себе си, а 
също да носим отговор-
ност за влиянието, което 
разпръскваме наоколо. 
Житейската ни ориен-
тация е от съдбоносно 
значение, защото от това 
зависи моделът на мисле-
не и поведение, който ще 
изберем. В Матей 16:26 е 
записано: „Каква полза 
ще има човек, ако спече-
ли целия свят, а живота 
си изгуби, или какво ще 
даде човек в замяна на 
живота си?” Има защо 
да помислим върху тези 
въпроси.

Всички сме потресени 
от нечуваното бедствие в 
Япония. За няколко мину-
ти съдбата на хиляди хора 
е променена завинаги. 
Стотици губят живота 
си в един-единствен миг! 

Какво колосално страда-
ние! Какви неизчислими 
загуби!

Не е ли това пореден 
повод да се вгледаме по-
надълбоко в живота си? 
Не е ли повод да пре-
наредим житейските си 
ценности? Да бъдем по-
благодарни за това, което 
имаме? И да го споделим 
с хората, които са по-зле 
от нас?

Християнските морал-
ни ценности правят чове-
ка различен – с по-богата 
душа, с по-отговорно от-
ношение,  с  по-високи 
цели. Смисълът на живо-
та придобива по-ясни из-
мерения, благородството 
и добротата – по-ясна 
дефиниция. Една от най-
бележитите мисли на Хри-
стос, която християните с 
любов наричат „златното 
правило”, гласи: „Всяко 
нещо, което желаете чо-
веците да правят на вас, 
така и вие правете на тях!” 
(Матей 7:12).

Божидар 
Палюшев, bozhi-
dar@myway.com
„Понеже тези люде се 

приближават при Мене с 
устата си. И ме почитат с 
устните си, но са отстрани-
ли сърцето далеч от Мене, 
и благоволението им към 
Мене е по човешки поуче-
ния, изучени папагалски...” 
(Исая 29:13)

Къде е пустинята, отреде-
на за всеки един от нас?

(Втора част)
Като млад студент меч-

таех за научна кариера. 
Исках да напредна в на-
учните степени, за да мога 
да се отдам на любимата 
ми научноизследователска 
дейност. Но Божият план 
за мен бе съвсем друг. И 
вместо към научна кариера, 
бях отведен в Пустинята и 
подложен на изпитания, 
които развиха характера 

ми. Божият път, отреден 
за мен, бе възприемането 
на християнско отношение 
към научното наследство, 
натрупано през вековете 
чрез усилията на човешка-
та светска мъдрост, непри-
знаваща съществуването 
на Бога. Тези изпитания 
пречупиха характера ми по 
един необикновен начин, 
което ми позволи да дей-
ствам от една причудлива 
за мнозина мои колеги по-
зиция при научноизследо-
вателската ми дейност. Така 
се родиха книгите ми от 
серията „Физика на Бога”, 
които официалната светска 
наука не може да приеме и 
до днес. При написването 
на тези книги аз се нужда-
ех от решаващата Негова 
помощ и постоянни напъ-
тствия и откровения, които 
ги направиха възможни.

Пустинята е мястото, 
където се подготвя пътят на 
Господа за един съвършено 
нов тип служение на искре-

но вярващия човек. Този 
път напълно изключва во-
лята и познанието на тво-
рящия човек. Почти нищо 
от това, което постигнах в 
разработките в тези кни-
ги, не бе плод на моята 
светска научна мъдрост. 
Истинският автор на тези 
книги не съм аз, грешният 
и безсилен човек, а Сам 
Бог. Моят опит ми разкри, 
че Бог допусна мечтата от 
студентските ми години 
постепенно да отпадне от 
ума и сърцето ми, което 
ми позволи да осъзная, че 
трябва да обичам много 
повече Този, който ми дава 
тази мечта, а не самата 
мечта.

Наблюдавайки себе си, 
открих и друго важно нещо 
- колкото по-голяма власт 
Бог ми даваше чрез раз-
криване на новото знание, 
толкова по-големи ставаха 
Неговите изисквания към 
мен за смиреност, покор-
ство и любов към хората. 

Именно в пустинното 
изпитание се очертава 
най-добре фундаментал-
ното различие между два-
та вида вяра на хората, 
което продължаваме да 
коментираме в тези статии. 

Определено мога да кажа, 
че само тези от нас, които 
имат искрена, свята и изпъ-
лнена с любов вяра в Бога, 
имат полза от пустинното 
изпитание. Пустинята е 
начинът за израстването 
в святостта, очистването 
на сърцата от всякакви 
зли помисли и греховни 
подбуди и за едно трайно 
откъсване от светските и 
плътските желания. 

Твърдо вярвам, че във 
времената, в които живе-
ем, Бог ще издигне нов тип 
църковни водачи, които ще 
бъдат пречистени чрез пу-
стинно изпитание, превръ-
щащо вярата им в истински 
жива. Така тези водачи ще 
могат да посрещат нуждите 
на паствата си с цялата си 
душа и сърце, подчинили 
волята си единствено на 
Отца.

Хората, които нямат вяра 
или пък тя е повърхностна 
и неискрена, могат също 
да попадат в пустинните 
места, където да преживеят 
изпитания и страдания и да 
бъдат изкушавани. Пустин-
ните изпитания обаче само 
ще задълбочат още повече 
греховността им, вярата 
им още повече ще изстине, 

а някои от тях могат дори 
да заболеят сериозно. Сре-
щал съм вярващи, които, 
като заболеят, започват да 
упрекват Бога за своето 
страдание, без да разбират, 
че всяка пустиня изпитва 
качеството на нашата вяра. 
Срещал съм и вярващи 
християни, които отдават 
голямо значение на думите 
„праведният ще живее чрез 
своята вяра”. Не винаги 
обаче тези хора разбират, 
че истинската вяра идва 
чрез слушане и покорство 
на Господа. Истински пра-
ведният и живеещ чрез 
своята вяра човек трябва 
да съзнава ясно, че е не-
обходимо да върши само 
това, което Светият Дух 
му повелява. Собствените 
сили и способности нямат 
никаква стойност в такава 
вяра. Пустинята не е само 
временно изпитание, което 
с досада трябва да изчакаме 
да отмине. На пустинята 
трябва да погледнем се-
риозно и отговорно. Тя е 
цената, която трябва да 
заплатим, за да поемем 
уверено по пътя на нашето 
спасение.
www.palyushev.blogspot.com

(Продължава 
в брой 7/209)

Божидар Палюшев е роден в София. Специалист е в 
различни области на науката – ядрена и теоретична 
физика, философия на математиката и физиката, 
философия на икономиката и политологията. Завършил е 
Букурещкия държавен университет през 1966 г. и е защитил 
докторантура по ядрена физика в Московския държавен 
университет през 1972 г. Работил е в БАН и е преподавал в 
редица висши учебни заведения в България. Женен, с две деца. 
Живее в Лондон от 13 години.

Пастор Едуард Кешишян е роден в гр. Добрич, България. 
Завършва Магистърска степен по музика във Висшия 
музикално-педагогически институт (днес Академия 
за музикално, танцово и изобразително изкуство) 
- гр. Пловдив. До 1990 г. активно се занимава с 
преподавателска и диригентска дейност. Постоянната 
му страст е философията и богословието, поради 
което след политическите промени е поканен от 
Църквата на Адвентистите от Седмия Ден да служи 
като пастор. Шестнадесет години служи в различни 
градове в България, провежда стотици библейски и 
образователни семинари. Канен е за семинари и от 
българските общности в Ню Йорк, Виена, Лондон. От 2006 
г. до настоящия момент е пастор на Българска адвентна 
църква в Лондон. Автор на много църковна музика, 
богословски статии и три книги, последната от които е 
„Господи, дължиш ми обяснение!” Женен, с три деца.
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КЛИНИКА
WWW.KLINIKA.CO.UK

•  Анализ на кръвта, урината и swab тест
•  Узи на вътрешни и полови органи
•  Електрокардиограма, рентген и MRI
•  Справка за водачи на МПС и 
   издаване на болнични
•  Кожни проби за алергични заболявания
•  Алкохолна детоксикация – системи 
  и лекарства
•  Анализи и анонимно лечение на 
  заболявания на половите органи
                                •  Мануална терапия, 
                                  масаж, физиотерапия,
                                  обезболяващи инжекции

*ПЕДИАТЪР *АЛЕРГОЛОГ *ТЕРАПЕВТ 
*СПЕЦАЛИСТ ПО ЕХОСКОПИЯ  *ПУЛМОНОЛОГ
*СПЕЦИАЛИСТ ПО ЛЕЧЕНИЕ НА ГРЪБНАЧНИЯ СТЪЛБ
И СТАВИТЕ *ТРАВМАТОЛОГ-ОРТОПЕД *ГИНЕКОЛОГ

Оферта! Безплатна 10 минутна консултация по  
проблеми с гръбначния стълб, ставите и  
спортни травми.

От понеделник до петък до 1 август 2010 г.

ДИАГНОСТИКА И ЛЕЧЕНИЕ:

СКАНИРАНЕ НА БРЕМЕННОСТ ЧРЕЗ
УЛТРАЗВУКОВА АПАРАТУРА
ПОСЛЕДНО ПОКОЛЕНИЕ 2D/3D/4D

РЕГИСТРАЦИЯ НА: 
тел. 020 8144 5119 и тел.07943768650 (на български език)
Palmers Green Clinic, 265 Green Lanes, N13 4XE

Промоция! Всеки нов абонат 
получава една нова книга 

безплатно. Научете повече от 
www.knigoteka-bg.com

Ако сте жертва на домашно насилие!

Три заглавия за Вас от 
www.knigoteka-bg.com:

Време е!
Пълнотата и затлъстя-

ването носят голяма вреда 
за вашето здраве. Според 
последните статистиче-
ски проучвания голямото 
наднормено тегло може да 
отнемe близо 9 години от 
живота ви и способства 
за развитието на редица 
заболявания.

Имаме план 
за Вас!

Програмата за бързо от-
слабване “Cambridge” е 
разработена за бързо и 
ефикасно регулиране на 
теглото. Гамата продукти 
“Cambridge” могат да бъдат 
ползвани както в каче-
ството им на единствен 
източник на здравословни 
калории за бързо програ-
мирано отслабване, така и 
в комбинация с храна, ко-
гато планирате постепенно 
отслабване и постоянно 
поддържане на определени 
килограми чрез приемане 
на хранителни добавки. 
Нашите различни про-
грами варират от 414 ка-
лории до 1500+ калории 

дневно и са изключително 
добре балансирани, за да 
ви осигурят необходимо-
то дневно количество от 
витамини и минерали. 
Специализираните про-
дукти, които предлагаме, 
биват 4 основни групи: 
шейкове, супи, десертни 
блокчета и пакетчета за 
porridge (овесени каши). 
Всяка една от тези групи 
продукти е разработена и 
хранително балансирана 
по начин, който позволява 
максимално бързо и здра-
вословно отслабване.

Вашата 
първа стъпка

Консултирайте се с на-
шите квалифицирани кон-
султанти от Venus Beauty & 
Slimming Salon. След като 
измерят вашето тегло, те 
ще обсъдят с вас подходя-
щата за вашите килограми, 
начин на живот и плани-
рани срокове програма за 
отслабване.

“Venus” – Салон за 
красота и отслабване

Тел.: 0208 340 7250 и 
07956 166 176

Злините следваха една след друга. 
Пророчествата бяха открити и унищожени. 
Тутанкамон изпадна в пристъп. Бях там, 
когато се случи. Заклевам се в истината: 
Тутанкамон влезе в спалнята си, нетърпелив 
да говори с любящата си съпруга, и я завари в 
леглото с дядо й. Това бяха последните думи, 
които ми прошепна, преди сърцето му да се 
отдалечи и да изпадне в онзи сън, побратим 
на смъртта. Живя много дни, понякога 

легнал като 
глух, понякога в 
конвулсии и 
треска, при които 
удряше врата 
си в рамката на 
леглото. Направих 
каквото можах, 
но бях сам. Ай 
вече протягаше 
врат като кобра, 
съзаклятничеше и 
планираше, 
лъжеше и 
подкупваше, като 
се обявяваше за 
фараон.

“Брачна тройка” 
ненатрапчиво 

ще ви изкуши 
да погледнете 

по различен 
начин на брака 

и семейните 
отношения. 

Вярна на себе 
си, Катрин 

поднася своята 
нова история 

с много хумор, 
откровеност и 

редица конфузни 
ситуации, които 

докарват до 
сълзи – и от смях, 

и от умиление 
пред житейските превратности.

Четири сестри, всяка 
от които гради 
професионалната си 
кариера в различните 
краища на света, се 
събират заедно, за да 
се потопят в уюта 
на къщата от кафяв 
пясъчник в Ню Йорк, да 
бъдат опора една на 
друга и на сломения си 
баща и да се опитат 
да съберат разбитите 
късчета на живота 
си, докато всяка една 
от тях се опитва да 

излекува болното си тяло и наранената си 
душа. Така спонтанно започва нова глава в 
техния живот в шумната и оживена къща, 
която много скоро се изпълва със своеволни 
кучета, смях, сълзи, приятели, мъже и 
онази открита и безусловна обич, която 
може да съществува само между сестри. Но 
докато свикват с новото си всекидневие, 
младите жени са принудени да се сблъскат с 
желанията и стремежите на всяка от тях.
Със своята безпогрешна интуиция и 
съпричастност Даниел Стийл ни разказва 
вълнуващата история на четири сестри, 
които обичат, смеят се, борят се и 
триумфират... С невероятна смесица от 
брилянтен хумор и трогваща сърцето 
искреност, авторката ни отправя силно 
послание за крехкостта... и чудото на 
живота.
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По линия на ДАНС и МВР не 
е правена проверка и разработка 
на сина на шефа на митниците 
Ваньо Танов, заяви премиерът 
Бойко Борисов по време на пар-
ламентарния петъчен контрол. 
Въпросът на депутата от левица-
та Петър Курумбашев беше във 
връзка с многократните изявле-
ния на Танов, че са били подхвъ-
рляни наркотици в дома на сина 
му и контрабандни цигари в 
колата му с цел при залавянето 
му да бъде компрометиран и са-
мият Танов. Шефът на митниците 
твърди, че ви е информирал и вие 
сте разпоредили да бъде направе-
на проверка от ДАНС през май 
или юни миналата година, какви 

са резултатите от тази проверка, 
попита Курумбашев.

Премиерът каза, че Ваньо Та-
нов действително е дошъл при 
него и му е казал, че по негов 
надежден източник се работи по 
сина му. «Дали ДАНС, дали част-
на структура или МВР - той не 
знае», допълни Борисов. По този 
повод министър-председателят 
веднага организирал среща с 
шефа на ДАНС, вътрешния и фи-
нансовия министър, на която бил 
уверен, че спецагенцията и МВР 
не разработват сина на шефа на 
митниците.

В отговора си премиерът реши 
да подчертае още, че «на тази сре-
ща въпросът за смяната на Танов 

не е стоял». И както виждате, до 
ден-днешен той си е ръководител 
на тази агенция.” 

Синът на митническия шеф 
не е разработван от МВР и ДАНС

Идеята на общината беше от 
май да влезе нов ред за платено 
паркиране едновременно с което 
да бъдат повишени и цените за 
него. Предвиждаше се да бъде 
удължено с два часа и времето за 
платено паркиране 
- от 8 ч. до 20 ч., в 
момента то е от 8.30 
ч. до 18.30 ч.

При представянето на новата 
концепция през януари от общи-
ната обясниха, че целта не е да се 
събират повече приходи, а да се об-
лекчи трафикът чрез по-високите 

цени, и очакваният ефект е до 
25% по-малко натовареност на 
движението в централната част 
на столицата.

Съобщението за отказа от но-
вите цени идва само ден след като 

Столичният общински съвет офи-
циално отмени новото райониране 
на града, което доведе до по-
високи данъци и такси за жителите 
на няколко големи квартала.

Няма да завишават цените 
за паркиране в синя зона

Консулът ни в 
Токио избягал 

в България
Българският консул в Токио 

Чавдар Градинарски е напуснал 
Япония самоволно след силния 
трус, което ще се отрази на ка-
риерата му в бъдеще. Това стана 
ясно от думите на говорителя на 
Министерството на външните 
работи Весела Чернева. За отлъ-
чването му от работа се разбрало, 
след като българинът Светослав 
Георгиев, който живее и работи 
в японската столица, се оплака, 
че консулът е напуснал Япо-
ния и е оставил без съдействие 
българските граждани в страна-
та. Георгиев разказа, че в неделя 
миналата седмица, по-малко 
от 48 часа след земетресението, 
Градинарски лично му обещал да 
го държи в течение с постоянно 
променящата се обстановка. 
Вместо това обаче заминал за 
България заедно със семейството 
си. За заминаването му Георгиев 
разбрал, след като отишъл в по-
солството в Токио. Там в момента 
има четирима служители.

Четирима маскирани като по-
лицаи атакуваха възрастно се-
мейство в дома им в пернишкото 
село Дивотино и откраднаха 100 
000 лева. Обирът е станал малко 
след 22 часа в четвъртък. Тогава 
въоръжените мъже нахлуват в 
къщата, завързват собственици-
те с кабели и отмъкват парите.

Възрастните хора успяват да 
се отвържат и да повикат на по-
мощ съседите си и полицията. По 

разкази на жертвите четиримата 
мъже са били облечени като по-
лицейски служители, на главите 
си носели черни качулки. Обути 

били с маратонки. 
Уплашеното семей-
ство пенсионери бяха 
отведени за разпит в 
полицейското управ-
ление в Перник.

Огледът на  ме-
стопроизшествието 
продължи до рано 
сутринта в петък, а 
пернишката полиция 
блокира всички из-

ходи на града. Проверяваха се 
всички преминаващи автомо-
били. До момента няма данни 
нападателите да са заловени.

щаща щ въпвъпросросррр ътът заза смясмянатната на на Та Таноановв на тази агенцияц .  

ЧЧетирима маскирани като по-
лицаи атакуваха възрастно се- Мними полицаи 

отмъкнаха 100 000 
лева от старци 

оо 
лл 
яя 
-
аа 
аа 
ее 
-
, 

вв 
ии 
, 
-
ее 
-
яя 
оо 
, 
аа 
оо 
. 
аа 
оо 
вв 
-
аа 

000 л
сслес д
вввъор
кккъщ
ттте с к

Въ
сссе от
мммощ

блоблокиркиррра ва всичсичкики изиз напнападаададд телтелитеите да дадд са са за заловловениени.

Средната 
класа е 
притисната 
до стената

„За съжаление хляб нямаше и по 
време на управлението на Тройната 
коалиция. Държавата трябва да 
накара монополите да не тормозят 
хората”, каза зам.-председателят на 
Синята коалиция Мартин Дими-
тров, лидер на СДС в декларация, 
прочетена от трибуната на НС. 

Единственият министър, който 
постъпи мъжки, е Трайчо Трайков 

по отношение на монополистите. 
“Трябва да има изслушване за 
цената на горивата, защото, ако 
продължи нарастването на цените 
на горивата, в края на годината 
ще бъдем особено зле. Трябва да 
поискаме от ЕС всяка страна да си 
определя акцизите. И това трябва 
да го сложим на масата на ЕС. КЗК, 
за съжаление, е една удобна коми-
сия и тя не взима мерки срещу кар-
телните споразумения. Комисията 
само седи и гледа. Това е комисия, 
създадена от БСП и сега ГЕРБ и 
«Атака» не взимат мерки. Вместо 
да глобява и да взима мерки, те са 
само наблюдател, както при БСП. 
ГЕРБ да си свърши работата и тази 
КЗК да налага глоби, да се грижи за 
борбата срещу картелите. Страдат 
не само бедните, но и средната кла-
са е прикована до стената. Да дадем 
1 месец срок на КЗК да си свърши 
работата, ако не - ги сменяме, по-
сочи Димитров в заключение.”

Уроци по бизнес и финанси 
ще започнат още от началния 
курс, предвижда реформата 
в образователната систе-
ма. Новата методика беше 
демонстрирана от талант-
ливите четвъртокласници в 
столичното 23 СОУ „Фреде-
рик Жолио-Кюри”. Децата 
разказаха за движението на 
парите от банките към по-
требителите. 

Междувременно в урока 
по бизнес малчуганите де-

монстрираха знанията си за 
частите на речта в българ-
ския език. След това всяко 
дете представи интересни 
факти за възрожденците, 
писателите и държавни-
ците, изобразени върху 
банкнотите. Накрая урокът 
завърши с разсъждения 
върху притча от Новия За-
вет за покварата на парите 
и богатството във вярата и 
любовта в Бога. 

В началния курс – 
уроци по бизнес

Българите са най-нехайни 
към здравето си в Европейския 
съюз. Масово гражданите над 
45-годишна възраст у нас са сла-
бо информирани какви профи-
лактични прегледи трябва да си 
направят и как да се хранят, за 
да не развият тежко и нелечимо 
заболяване, показва проучване. 
Хората от 20–38 години знаят 
много по-добре как се живее 
здравословно, но най-вече от 
интернет, а не от личните си 
лекари. 

Най-нехайни към здравето 
си в ЕС са българите

Над 90% от българите у нас 
оценяват здравето си като „до-
бро“, „много добро“ и „от-
лично“, а 50 на сто смятат, че 
здравето им не е изложено на 
риск, показва проучване. Едва 
1,3% смятат, че са застрашени 
от рак през следващите пет го-
дини, като само на 2 на сто от 
мъжете им минава през ума, че 
могат да развият карценоми, и 
се замислят за профилактични 
прегледи. 

Реалностите обаче са други. 
Смъртността от сърдечносъ-
дови заболявания в България 
надхвърля 51 процента, а от 
ракови заболявания е 28%, по-
казват данни на Националния 
статистически институт. Бълга-
рите са и сред водещите в Евро-
па по хронични заболявания - 7 
на сто от хората между 20 и 25 
години страдат от тях, но след 
35-годишна възраст от тях вече 
са засегнати над 14 процента.
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Най-младият 
доцент у нас 

отглежда 
дяволски нокът

33-годишният Милен Георгиев е 
най-младият доцент в България. Той 
работи в Института по микробиоло-
гия в Пловдив и разбива митовете, че 
с научни изследвания се занимават 
само феодални старци. Георгиев 
получи и голямата родна награда за 
млад учен «Питагор».

Повече от три години доц. Геор-
гиев работи върху африканското 
растение дяволски нокът, което е 
известно по света с противовъзпали-
телните си свойства. “То расте само 
в Африка, в района на пустинята 
Калахари, т.е. снабдяването със су-
ровина за получаването на фарма-
цевтични продукти е много трудно 
и ние се насочихме към получаване 
на ин витро култура, на продукт 
в стерилни условия, независимо 
от географски и времеви условия”, 
обяснява доцентът.

В Германия това е третото най-
често използвано растение за про-
тивовъзпалителни лекарства с го-
дишни продажби за 30 милиона 
евро. Младият български учен казва, 
че хилядите часове, прекарани с 
дяволския нокът, са го накарали да 
го обикне като свое дете. Голямата 
му мечта е да открие нови растения 
с по-силни противовъзпалителни 
свойства, както и да има повече пари 
за научни работи в родината.

За работата си в Института по 
микробиология доцентът получава 
средно по около 560 лева на месец, 
докато на Запад негови колеги взи-
мат 15 пъти повече пари.
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Елена Никлева
25 години след Чер-

нобил българите имат право 
на избор. И те трябва да 
накарат управниците си да 
затворят вратата, през която 
руското влияние продъ-
лжава да влиза в България 
- с всичките му рискове и 
въпросителни.

Неотдавна известен поли-
толог посъветва премиера 
Бойко Борисов да се обърне 
към българския народ и да 
потърси подкрепа, за да 
устои на руския натиск за 
изграждане на АЕЦ “Белене”. 
Нима премиерът на една 
малка, но суверенна и де-
мократична страна-членка 
на ЕС и НАТО, е толкова 
безсилен срещу диктата на 
една чужда държава? Нима 
не минаха тези времена в 
Европа?

Катастрофата от Фукушима 
накара много европейски 
страни да преразгледат от-
ношението си към ядрената 
енергетика. Темата е номер 1 
в Германия, която не просто 

наложи 3-месечен мора-
ториум върху удължаване 
живота на реакторите, но и 
води дебат по същество с 
участието на водещи експер-
ти в различни области.
100 години радиация

Австрия, държава без ядре-
на енергетика, отново поста-
ви въпроса за сигурността 
на чешката атомна централа 
“Темелин”, която се намира 
само на 60-70 километра от 
австрийската, и на същото 
разстояние от германската 
граница. Каква полза, ако 
една европейска държава 
спре ядрените си реакто-
ри, но съседите продължа-
ват да използват рисковата 
технология? Европейското 
решение ли е единствената 
надежда за България?

Твърдението, че понеже в 
България нямало цунами и 
поради това катастрофа като 
сегашната в Япония била 
немислима, представлява 
неправилна интерпретация. 
Цунами няма и в Централна 
Европа, но там експертите 

предупреждават: ядрената 
енергетика е рискова и в 
условията на бедствие става 
неуправляема. Земетресе-
ния, терористични атентати, 
оръжия, които са в състоя-
ние да пробиват корпуса 
на реакторите, самолетни 
катастрофи, хакерски атаки 
срещу компютърните си-
стеми – всичко това може 

да причини изтичане на 
радиация. 

Тъкмо в България, където 
след аварията в Чернобил 
беше наложено информа-
ционно затъмнение, трябва 
и най-много да се говори за 
опасностите от радиацията. 
В Южна Германия, в Бавария, 
над която премина радиаци-
онният облак от Чернобил, 

25 години по-късно продъ-
лжават да измерват високи 
стойности на радиация в 
почвата, в гъбите и в дивите 
прасета, хранещи се с тях.

Питам се, следи ли някой 
в България дали има места 
с висока радиоактивност, в 
които не трябва да се отглеж-
дат земеделски култури? 100 
години са необходими, за да 
се очисти околната среда 
от радиацията в района на 
Чернобилския реактор. Вся-
ка година Украйна отделя 5 
процента от БВП за поддръ-
жката на авариралия реак-
тор. И така вече 25 години!

Българската 
не-еманципация

Сега експертите са заети да 
обясняват на хората разли-
ките между Чернобилската 
катастрофа и тази във Фуку-
шима. Японската дойде в ре-
зултат на стихийно природ-
но бедствие, докато руският 
реактор избухна, така да се 
каже, “от само себе си”. 

25 години след Чернобил 
българите имат право на из-
бор. Страната стана член на 
ЕС и НАТО, но енергетиката 
остана единствената врата, 
през която влиза руското 
влияние с всичките му ри-
скове и въпросителни. По-
койният полски президент 
Качински бе казал, че Цен-
трална Европа се нуждае от 
един вид “енергийно НАТО”, 
за да се защити от Русия. 
Чехите пък се бориха за 
американски радар на своя 
територия, само и само за да 
сe еманципират от Русия. А 
как ще постъпи България?

МНЕНИЯ, АНАЛИЗИ, КОМЕНТАРИ 

Българите имат 
право на избор!

www.segabg.com, 
със съкращения
Преди години сред приятелите 

ми от гимназията се носеше слух 
като виц. Как един наш съученик, 
който се обучаваше в университет 
от Ivy League, така оскотял от но-
сталгия, че се напивал с българска 
ракия и припявал на надута до 
дупка чалга под смаяните погледи 
на колегите си елитни WASP-ове. 
Някога това ми звучеше като мила 
патриотична хипербола, в която се 
допускаше и малко сиво-жълто за 
създаване на пънк атмосфера. Но 
пък днес историята ми се струва 
все по-реална и симптоматична. 

Петнайсет-двайсет години по-
късно емиграцията вече не е това, 
което беше. И тежките гастар-
байтерски страдания, озвучени с 
«Облаче ле бяло» или кафански 
ритми, започват да ми изглеждат 
комични и пресилени, дори на 
моменти ме натъжават. Както и 
умилението пред чалгата като ме-
тафора на живота ни, която някои 
са склонни да виждат през призма-
та на страданието си по дома като 
патриотичен екстаз. Защото това 
вече не са истински съвременни 
емигранти. Това са хора, които са 
си тръгнали от родината, обвити в 
балончето на родната действител-

ност. Извадили са се от локвата, 
но не са извадили локвата от себе 
си. А в същото време в локвата 
физически живеят хора, вътре в 
които времето е езерно и никаква 
чалга не може да замърси чистите 
повърхности в тях.

Българският народ е слабо кос-
мополитен - Тук-там в по-старите 
градове се носи подобен дух и 
се намират граждани на света, но 
повечето все още живеят в ерата 
на национализма, характерен за 
други времена. Много малка част 
от българското емигрантство на-
пуска родината си с радостта, че 
отива да покорява непознатото и 
далечното. Първата емигрантска 
вълна веднага след промените 
през 1989 бягаше от комунизма и 
неговите последствия. Искаше да 
отиде наготово в уредени държа-
ви и да изживее на мига своята 
американска, австралийска или 
западноевропейска мечта. Но 
малцина бяха готови. 

Най-голям шанс имаха тези, 
които се образоваха в чужбина, а 
след това тръгнаха да я покоря-
ват. Обучиха се как да живеят на 
другото място, усвоиха правилата 
му, чак тогава то им даде възмож-
ност да станат негови равностойни 
граждани. По-голямата част от 

другите бързо се разочароваха 
и се върнаха. Колкото годините 
минават и се приближаваме към 
съвремието, толкова физическата 
емиграция става все по-жалка и 
ретро. Тя е подгонена от бедност 
и несправяне на родното място и е 
готова на много жертви, за да полу-
чава заплата, каквато и в България 
не е невъзможно да се изкара. Това 
са хората, които отглеждат «скайп 
деца» и поддържат симулативни 
семейни отношения, за да берат 
портокали, работят по строежи в 
Испания и гледат старци в Италия. 
Тъгуват и страдат самотни, далеч 
от дома за минимални западни 
заплати. Това никак не се връзва с 
логиката на съвремието.

Модерният човек е подвижен - 
Отворен е към чужди пространства 
и култури. Той е адаптивен и за него 
нищо не е окончателно и насила. 
Днес живее във Франция и работи 
там. Утре си стяга раницата и зами-
нава за Индия. Ако иска за няколко 
месеца, ако реши - може да остане 
и няколко години. Новото време 
дава тази възможност. Усядането 
винаги е временно и преходно. 
Има такива български емигранти 
и житейски скитници. Чувстват се 
у дома си навсякъде. Но повечето 
са от типа «Облаче ле бяло». Зами-

БГ емигрантът - мъченик 
или модерен човек?

20 години след промените през 1989 вътрешното изгнаничество измести физическото

нават окончателно. Търсят някакъв 
еквивалент на някогашното соц. 
жителство в страни, където това 
звучи абсурдно и хората пътуват от 
град на град, от държава на държа-
ва - след работата си. Този вид еми-
гранти непрекъснато страдат. 

Съвременният свят вече е гло-
бално село - Физическото място все 
повече губи значение. И между най-
отдалечените две точки на планетата 
можеш да се придвижиш в рамките 
на едно денонощие. Много хора 
работят дистанционно. Пишат про-
грами например за Силиконовата 
долина от яхтата си във Виетнам или 
Южна Африка. Може да са българи, а 
може и да са чисти лондончани или 
берлинчани. Други пък шест месеца 
печелят пари по проекти в чужбина, 
а следващите шест месеца ги харчат 
в България. За да постигнеш тази 
степен на свобода, се изисква да 
положиш известни усилия и да се 
образоваш. Никъде по света невеже-
ството не се отплаща. Затова не мога 
да изпитам никакво съчувствие към 
хора, които хем не полагат усилия 
за развитието си, хем хленчат колко 

тежка е емиграцията и как нямат 
място в страната си.

****
За съжаление няма българско 

правителство, което да е положило 
усилие да го приобщи и използва. 
Даже по-скоро управляващите 
полагат усилия окончателно да го 
отчуждят. Първо с инициативи като 
«Българският Великден», после с 
преклонението си пред юпитата 
и изказвания за разликите в ка-
чеството на човешкия мат'риал у 
нас и в чужбина, а напоследък и 
с всички опити за унизяване над 
интелекта (обиди срещу учени от 
БАН, преследвания на лекари, не-
брежност към българската култура 
за сметка на магистралите). Само 
че точно тези хора ще напишат 
книгите и ще направят научните 
открития, които биха могли да 
прославят България. За съжаление, 
когато го направят, няма да се чув-
стват българи. И сигурно също като 
Кристо ще отказват да говорят на 
родния си език. Защото противо-
действието на това, че родината ги 
гони, ще бъде тяхното изтръгване 
на родината от сърцата им.
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Ако се вгледаме в българ-
ските средновековни сте-
нописи и миниатюри, ще 
забележим, че на тях децата 
са изобразени с чертите и 
дрехите на зрели хора. Също-
то важи и за портрета на ис-
панската инфанта Маргарита, 
рисуван столетия по-късно от 
Диего Веласкес (1599 - 1660). 
И тук 9-годишното дете е 
представено като пълнолетна 
жена – с натруфена фризура, с 
кринолин и бижута. И в двата 
случая това не е случайно. 
Както българските, така и 
западните изображения про-
сто ни показват по-особеното 
отношение към децата в да-
лечното минало. Тогавашните 
европейци разбирали твърде 
превратно това, което днес 
наричаме детство, и отричали 
неговото право на наивност, 
игри, глезотии и лудории. 
По ред причини родителите 
се държали с рожбите си 
много по-различно от нас. 
На село децата се включвали 
в стопанските работи едва 
ли не с прохождането си. 
В градовете 7-8-годишните 
момчета вече били чираци, а 
момичетата – слугинчета. На 
училище ходели само децата 
на по-видните семейства, но 
и при тях обучението не от-
читало разлика във възраст-
та. Обичайно явление били 
физическите наказания, а 
католическата църква не се 
свеняла да праща на кладата 
и невръстни “еретици”. 

Сред факторите, които 
предопределяли суровото 
отношение към децата, било 
криворазбраното християн-
ско схващане, че те се появяват 
на бял свят, белязани с греха 
на порочното зачатие. Но ра-
ботите не се изчерпват само с 
това. Както пише френската 

изследователка Ел. Бадинтер 
в средата на 18. век, когато в 
Париж се раждали 21 хиляди 
бебета годишно, само около 
1000 били гледани от собстве-
ните им майки. Другите били 
поверявани на платени дойки 
или ги изпращали по селата. 
От столицата към провин-
цията често се отправяли пре-
товарени с младенци каруци. 
За немалко от тях това първо 
пътуване се оказвало и по-
следно. Някои просто падали 
от каруцата и никой не си пра-
вел труда да ги вдигне. Други 
умирали, тъй като бедните 
селски дойки, които гледали 
срещу заплащане по няколко 
деца, ги държали вечно гладни 
и в отвратителни хигиенни 
условия. Всяко четвърто дете 
умирало още при раждането 
си, а при дойките на 10 деца 

оцелявали само три.
Родителите приемали всич-

ко това за естествено. “Загубих 
две-три от децата си, които бях 
поверил на бавачка. Тъгувах 
за тях, но все пак не изпаднах 
в печал”, пише не кой да е, а 
Мишел дьо Монтен. Както 
виждаме, прославеният френ-
ски хуманист от 16-и век не 
помнел дори броя на почина-
лите си деца!

В аристократичните сре-
ди, към които принадлежал 
Монтен, смятали раждането 
на бебе в семейството за бре-
ме, което пречи на светския 
живот, а кърменето – за нещо 
унизително и срамно. Бюргер-
ките също давали децата си на 
гледачки, подражавайки на 
аристократките. По принуда 
така постъпвали и жените от 
градския плебс – те нямали 
време, тъй като работели от 
тъмно до тъмно. 

Английските благородници 
пък се научили да се отървават 
от децата си, като ги пращали 
в училище-интернати. Така 
възникнали ред прочути ко-
лежи като Итън, например. 
Типична за аристокрацията 
в Западна Европа от онова 
време е съдбата на Талейран 
(1754 - 1823), бъдещ министър 
на Франция. През първите че-
тири години от раждането му 
майка му не само не пожелала 
да го види, но даже не се по-
заинтересувала дали изобщо 
е жив. Има ли тогава нещо 
чудно, че именно Талейран е 
изрекъл крилатия цинизъм: 
“Никога не се доверявайте на 
първия си порив. Той често е 
благороден!”

Първите кълнове на ново-
то отношение към децата и 
майчинството започнали да 
се появяват към 16-17 век. 
Бавно, поколение след поко-
ление, хората осъзнавали, че 
семейството е съставено от 
различаващи се помежду си 
личности и генерации, всяка 
от които има своите особено-
сти, нужди, права и задълже-
ния. Дрехите на подрастващи-

те все повече се пригаждали 
към възрастта им, започнало 
и масовото поризводство на 
детски играчки. Методите на 
възпитание и образование 
също се променили. В коме-
дията “Както ви хареса” Шек-
спир вече рязко разграничава 
детството от юношеството. 
По-късно в края на 18 и на-
чалото на19 век романтиците 
открили още една възрастова 
категория – младежката.

За преломен момент в из-
граждането на новия светоглед 
се счита 1762 година, когато из-
лиза книгата на Жан-Жак Русо 
“Емил, или за възпитанието”. В 
нея големият мислител пред-
ставя образа на майката като 
грижовна и всеотдайна жена, 
която е готова да пожертва 
всичко за своето дете. На мода 
постепенно идват браковете 
по любов и децата вече не 
са “страничен продукт” от 
търговската сделка, сключена 
между родителите на съпрузи-
те, а очакван с трепет плод на 
най-великото човешко чувство. 
Освен това, развиващият се 
капитализъм оценил децата и 
като икономически, и като во-
енен потенциал на държавата. 
Колкото по-голямо е нейното 
население, толкова по-могъща е 
тя. Австрийската императрица 
Мария Терезия (1717 - 1780) 
дала личен пример на своите 
поданици – постоянно бре-
менна, тя дарила живот на 7 
момичета и 5 момчета! С други 
думи, раждането на повече деца 
се превърнало в обществена 
поръчка към жените.

И ето че тия прекрасни 
същества, с техния вроден 
инстинкт да са нежни и гри-
жовни, охотно се вживели в 
новата си роля, още повече 

че тя им носела признание 
и уважение. В това си ам-
плоа те наистина се чувствали 
щастливи и с право станали 
пълновластни господарки на 
семейното гнездо.

До началото на 19. век, ко-
гато настъпва големият демо-
графски бум, населението на 
Франция, например, остава 
неизменно около 20 млн. души. 
В България пък взривът на 
раждаемостта, който ни прави 
най-многочисления народ на 
Балканите, настъпва няколко 
десетилетия по-късно.

Цената на всичко това обаче 
не е никак ниска. Според идеа-
ла от 19. век предопределение-
то на жената е нейната пълна 
всеотдайност, себеотричане и 
каторжен домакински труд. 
Истинската майка няма сво-
бодна минутка за себе си. Тя 
трябва да бъде само майка и 
нищо друго, като е длъжна да 
пожертва на олтара на майчин-
ството своята свобода, човеш-
ки желания, мечти, амбиции. 
Жените, които отказват да го 
сторят, са злобно одумвани, 
нарочвани за виновници за 
всички обществени беди.

С голям принос за тая нетъ-
рпимост е и бащата на психоа-
нализата Зигмунд Фройд.

На тия и други предубежде-
ния непримирима война обя-
вяват феминистките и еман-
ципираните жени. В голяма 
степен благодарение на тях 
революцията на нравите през 
ХХ век разкрива пред жените 
нови възможности и пътища 
за реализация, признава за 
законни техните желания и 
стремежи, за които не е задъ-
лжително да са свързани с 
децата. От дълг майчинството 
се превръща в Божи дар.

ЦИВИЛИЗАЦИЯ

Кога европейците
обикнаха децата?

Едва през епохата Едва през епохата 
на Просвещението на Просвещението 
на Стария на Стария 
континент континент 
осъзнават, осъзнават, 
че детствоточе детството
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Испанският художник 
Диего Веласкес рисува 
9-годишната инфанта като 
зряла жена
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Емили Ан Странгфорд, 
с ъпругата на осмия по 
ред виконт Странгфорд, 
се превръща в българска 
национална героиня след 
Априлското въстание. Като 
мисионер тя броди из опу-
стошената земя от двете 
страни на Балкана и щедро 
пръска благотворителност 
и състрадание. Основаният 
от нея Фонд за помощ на 
българските селяни даря-
ва 29 000 лири, строи шест 
болници в Батак, Радилово, 
Карлово, Панагюрище, Пе-
рущица и в софийското село 
Петърч. Нейното дело запо-
чва преди век и половина.

Емили Ан Странгфорд фор-
мира английското обществено 
мнение и открива за него 
тежката участ на поробените 
българи през 1876 г. В Англия 
се разгръща движение, кое-
то настоява за автономия за 
българите. Създадени са над 
10 комитета и фондове, които 
събират из страната пари и 
дрехи за пострадалите бълга-
ри. Между най-големите са 
Фондът на Лондонското кмет-
ство, Манчестърският фонд и 
фондът на лейди Странгфорд. 
От май до септември из цяла 
Англия са направени над 400 
протестни събрания, които 
искат свобода за България. 
Натискът на обществото влияе 
и на политическите решения. 
Министър-председателят лорд 
Дерби на 5 септември 1876 г. 
пише на посланика в Цариград 
сър Елиот, че «оскърбления-
та и обидите, извършени от 
турските войски в България, 
произвели едно всеобщо него-
дувание в английското обще-
ство, и че в крайния случай, 
ако Русия обяви война на Тур-
ция, правителството на Нейно 
величество би било намерило 
за практически невъзможно 
да се намеси в защита на Ото-
манската империя.» Мнозина 
историци от онова време пи-
шат, че защитата на поробена 
България взела най-големи 
размери в християнска Русия, 
а веднага след Русия се нареж-
дала католическа Англия. 

Макар да се твърди, че 
английската политика няма 
приятели, а само интереси, 
то заслугата за промяната в 
общественото мнение в тази 
страна имат двама души - 
кореспондентът на «Дейли 
нюз» Дж. Макгахан и Емили 
Странгфорд. Макгахан, когото 
дългът на журналист отвежда 
за пръв път в България, е по-
тресен. Ето какво пише той в 
един от своите репортажи за 
Батак: «Има фактове, които 
са дотолкова ужасни, низки и 
позорни, щото окото отказва 
да ги гледа, ухото - да ги слуша, 
ума - да ги обсъжда.» Макгахан 
сравнява Батак с развалините 
на Херкулан и Помпей. Преди 
да влезе в града, той погледнал 
куповете човешки кости, кои-
то се търкаляли по земята, 
и забелязал, че останките 
на дрехите принадлежали на 

жени. Преброил до 100 черепа, 
«които лежали отделени от 
скелета.» През зимата на 1876 
г. в опустошения Батак лейди 
Странгфорд открива една от 
6-те си болници. В нея рабо-
тят 4 лекари и 8 медицински 
сестри, които са тръгнали с нея 
от Англия. Оттук насетне 

Емили Странгфорд 
посвещава целия си живот 

на България
Съпругът й Пърси Елин 

Фредерик Уилям Смайт е бил 
трети в рода барон Пентхърст, 
английски пер и член на Кама-
рата на лордовете. Като всеки 
уважаващ себе си лорд той бил 
всестранно надарена и енци-
клопедична личност. Един ден 
от известно издателство го по-
молили да рецензира книгата 
на неизвестна млада авторка 
«Пътешествия на изток». На-
писаното не му направило 
приятно впечатление, лордът 
бил раздразнен и макар и 
джентълмен от старата школа, 
написал убийствена рецензия. 
После съжалил за това - все 
пак ставало дума за първа 
книга, при това на дама, и се 
опитал да смекчи менторския 
тон. Рецензията вече била под 
печат и успял да поправи само 
някои неща под линия. Лордът 
се разочаровал от неджентъ-
лменското си държание и за да 
замаже донякъде грубостта си, 
написал извинително писмо 
на авторката. Тя била Емили 
Ан Странгфорд, дъщеря на 
адмирал. Литературното не-
разбирателство завършило с 
брак и скоро младото семей-
ство трябвало да отпътува за 
Цариград. Лордът бил назна-
чен за секретар по източните 
въпроси в английското по-
солство през 1857 г. На този 
пост престоял само година, 
но семейството останало в 
Цариград до 1862 г. Двамата 
използвали тези четири го-

дини за пътувания из балкан-
ските страни и етнографски 
занимания. След смъртта на 
лорда през 1868 г. съпругата му 
издава книгата «Из записките 
на лорд Странгфорд».

В нея семейството открива 
пътя на България за Европа. 
Ето как определя лордът на-
шия народ: «Когато човек 
хвърли общ поглед върху веро-
ятното бъдеще на народите 
на Балканския полуостров, 
само у българите се вижда 
съществена надеждна перспек-
тива. Това се определя от пре-
обладаващата им численост, 
крайната им примитивност, 
която нищо не е могла да 
научи поради робството (и 
няма как да научи), тяхното 
трудолюбие и пестеливост, и 
тяхната трезвеност.» По-
ради неприятния спомен от 
смъртта на съпруга си лейди 
Странгфорд седем години не 
посещава Цариград - този град 
е прекалено свързан с него. 
Едва през 1875 г. се връща по 
работа там. Научил за посеще-
нието й, екзарх Антим I я кани 
на среща. 

Той я посреща изключител-
но радушно и от името на на-
рода й връчва благодарствено 
писмо като вдовица на техен 
голям приятел. Щом научила 
за нещастията на българите 
след Априлското въстание, 
лейди Странгфорд приела за 
свой дълг да им се притече на 
помощ, преди всичко заради 
делото на покойния й съпруг. 
През август 1876 г., според 
собствените й думи, «със страх 
и колебание», тя решила «да 
се яви пред обществото и да 
предложи услугите си в помощ 
на българите». Тя цитира и за-
вещанието на съпруга й към 
нея, в което той я задължавал 
да направи всичко, което й 
бъдело възможно, макар то да 
е съвсем малко, и да запознае 

Европа с тях.
Лейди Странгфорд излиза 

с призив към английското 
общество, търси влиятелни 
приятели на съпруга си във 
висшите слоеве. За броени 
дни събира над 29 000 лири 
и с тези пари през септември 
1876 г. идва в България. На-
родният поет Иван Вазов на 
19 септември същата година 
пише стихотворението «На 
лейди Странгфорд», което 
започва така:

 „В тежки часове несгодни
за народа ни злочест,
пълна с чувства благородни
идваш ни на помощ днес.
Идеш да дадеш утеха,
хляб на гладните деца,
с милост нежна във сърцето 
с блага дума на уста.
Балсам да лееш навред,
дето се намира жалостта.
Чест на тебе, лейди славна!

 Лейди Странгфорд раздава 
помощи в 57 почти напълно 
разорени села в Южна Бълга-
рия. Тя дарява 10 000 чифта 
потури, 8000 аби, над 12 000 
сукмана, близо 5000 ямурлука 
и 1000 одеяла. Лекарите, които 
води със себе си, обслужват не 
само построените шест бол-
ници, но обучават в тайните 
на медицината българи, които 
впоследствие се посвещават на 
тази професия. Лейди Странг-
форд се опитва да създаде 
и поминък на разрушената 
Розова долина. В Казанлък, 
Клисура и Карлово дарява 
около 110 казана за варене на 
розово масло. 

В своята благотворителна 
дейност лейди Странгфорд 
е подпомагана от Джеймс 
Лонг - представител на Фонда 
на Манчестър и Селфорд. С 
помощта на работници и се-
ляни възстановява домовете 

на около 5000 души в 
Пазарджишко.

Мисията, водена 
от нея, напуска 
България през 

пролетта 
на 1877 година

В очите на българите 
е изглеждала като све-
тица. Получила е стоти-
ци благодарствени пис-
ма от общини и частни 
лица, които изразяват 
гореща признателност. 
С особено задоволство 
тя запазила адресите 

на Баташката, Панагюрската, 
Пловдивската, Карловската и 
Старозагорската община. Над 
100 участници в Априлското 
въстание, затворени в Плов-
дивския и Одринския затвор, 
също изразяват благодарност-
та си към нейното дело.

Преди окончателното си 
отпътуване лейди Странгфорд 
отправя прощално писмо към 
българския народ: «Благодаря 
ви от дълбочината на сърцето 
си за благосклонността, която 
ми оказахте, за грижите ви да 
ме посрещнете и за сърдечни-
те мили приеми, които ми на-
правихте в Пловдив, Карлово, 
Сопот, Панагюрище и на други 
места. Хубавите подаръци, 
които ми направихте, ще ми 
говорят за признателна Бълга-
рия, когато съм далеч от вас». 
Заръката на лейди Странг-
форд преди отпътуването е 
построените от нея сгради да 
бъдат ползвани като училища. 
Със себе си в Англия отвежда 
и шест сирачета, които по-
лучили добро образование и 
се върнали в родината си като 
учителки. По време на Руско-
турската освободителна война 
тя отново е в България като 
ръководител на медицински 
фонд, който се грижи за ране-
ните около Одрин и София.

Лейди Странгфорд умира на 
5 март 1887 година в Египет 
по време на подготовката за 
откриване на болница в град 
Суец.

Първият документ е писмо 
на Лейди Странгфорд към 
българския народ. Известно 
е, че през пролетта на 1877 г. 
през Цариград тя се завърнала 
в Лондон поради разклатеното 
си здраве. На сбогуване обе-

щала, че отново ще се върне в 
България, за да види плодовете 
на своя труд и да помогне още 
с каквото може. И тя наистина 
дошла отново в България през 
1884 г. Ето какво четем в това 
нейно знаменателно писмо:

„ЛЮБЕЗНИ ПРИЯТЕЛИ 
БЪЛГАРИ,

Не мога да се отделя от 
Вас, без да кажа на всички Ви 
Сбогом! Аз бих желала да кажа 
всичко това на всички Ви лич-
но и да се разговоря с всекиго 
от Вас. Аз желаех да посетя 
всяко село в отечеството Ви и 
да хвана за ръка всяка вдовица 
и всяко сираче, но строгостта 
на климата и разклатеното 
ми вече здраве ме заставят да 
напусна, което и правя съвсем 
против волята си, без да по-
сетя малкото онези места, 
които ми са още непознати. 
Най-много съжалявам, че съм 
принудена да тръгна, без да 
посетя Сливен, Казанлък, 
Търново и Ловеч.

Ако Вий дължите много на 
английския народ, на негово-
то съчувствие, на неговата 
щедрост и на неговото богато 
благодеяние, то аз му дължа 
един двоен дълг от признател-
ност: първо, за всичката по-
мощ, която даде на Вас, моите 
приятели, и второ - за това, 
че ме остави аз сама да донеса 
тая помощ. Вий знаете, че ако 
мога, тъй да се изразя, всеки 
грош, който похарчих за Вас, 
премина през сърцето ми. Аз 
съм Ви обичала от шестнаде-
сет години насам, за любовта 
на мъжа ми, и единственият 
светъл луч на моя вдовски 
живот е било делото, което 
аз бидох повикана да извърша 
помежду Ви.

Аз съм уверена, че четири-
мата англичани, моите изряд-
ни доктори, които принесоха 
своите услуги безплатно по-
между Ви, и шестте англи-
чанки, които гледаха болните, 
всякога с благодарност ще си 
спомнят месеците, през които 
и те работиха помежду Вас.

Аз Ви благодаря от дълбо-
чината на сърцето си за до-
брината, що показахте към 
мене; за труда, що сторихте 
да ме посрещнете, и за горещо 
сърдечния прием, що ми на-
правихте в Пловдив, Карлово, 
Сопот, Панагюрище и други 
места. Хубавите подаръци, 
що ми принесохте, ще бъдат 
приятни спомени, които ще 
ми говорят за „признателна 
България” и когато си отида 
далеч от тук.

Аз се надея, че ще мога да 
дойда пак при Вас в някое по-
благоприятно време. Дано Бог 
в своята безкрайна милост и 
любяща доброта бодърствува 
върху Вас, благослови Ви и Ви 
ръководи. Това ще бъде моята 
постоянна молитва, когато се 
завърна в Англия!

Пловдив, Виконтеса 
Странгфорд

4/16 априлий 1877 г.”

Паметна плоча на Емили Ан Паметна плоча на Емили Ан 
Странгфорд в КопривщицаСтрангфорд в Копривщица

Основаният от Емили Ан Странгфорд Основаният от Емили Ан Странгфорд 
Фонд за помощ на българските селяни Фонд за помощ на българските селяни 
дарява 29 000 лири, строи шест болници дарява 29 000 лири, строи шест болници 
в Батак, Радилово, Карлово, Панагюрище, в Батак, Радилово, Карлово, Панагюрище, 
Перущица и в софийското село Петърч. Перущица и в софийското село Петърч. 
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Баба Зима пак ви срами 
пред огледалото. Тлъстин-
ките - вашият суперщит 
срещу студа, нагло се по-
дават (при това на два 
ката!) под блузата. Какво 
да правите? Коремни пре-
си? Зарежете! Най-много 
да хванете дископатия и 
да се вдървите, предупре-
ждават спецовете. Има 
по-лесни, вкусни и при-
ятни начини да стопите 
шкембето в навечерието 
на пролетта. Ето ги.

КАЖЕТЕ: 
«БАСТА!»

Явно и шкембе то 
душа носи. Затова най-
прекият път към стегна-
тата му форма минава не 
през стомаха, а през гла-
вата ви. Наедрялото ви 
шкембе просто се моли: 
«Кажете баста!» На кисе-
лия си шеф, злата жена и 
досадните деца. Вие об-
разувате нерви, шкембето 
ви – тлъстини. Тази зави-
симост са открили щатски 
учени. Виновен е хормонът 
на стреса - кортизолът, 
който «изригвате», когато 
сте бесни или притеснени. 
Затова учените препоръ-
чват - ако ще заголвате 
корем, първо му ударете 
здрав релакс. 

Ако не ви дават отпуск, 
правете «коремна меди-
тация» у дома. Просто е. 
Как? Легнете. Вдишвайте 
дълбоко през носа, като 
броите до четири. После 
издишвайте бавно през 
устата, броейки до 8.

2 ЧАСА ГЛАД
Гладкият корем си иска 

жертви. Във вашия случай 
- това значи да се «разве-
дете» с белия хляб, слад-

кишите 
п р е д и 
лягане и 
богати-
те  т р а-
пези по 
т ъ м н о . 
Ф и б р и 
- те са па-
ролата към 
гладък корем. 
За жалост ги 
и м а  с а м о  в 
пълнозърне-
стото тесто, 

кое-

то не е от най-вкусните. 
Ще трябва да направите 
и друга жертва - тежките 
мезета вечер. 

Два часа преди лягане 
сте «осъдени» на глад. Но 
и преди това не бива да 
озверявате на масата. Не се 
нахвърляйте на сладкиши-
те, заложете на млечните 
продукти вечер и за десерт 
хапвайте само плодове, 
препоръчват американ-
ците.

ВЪРНЕТЕ СЕ НА КЛОНА

Ако искате гладък корем, 
забравете еволюцията. 

Върнете се на клона - там 
пазят рецептата за тънка 
талия. Да, тайната е в пло-
довете. Те са катализа-
торът, който ще «изпари» 
досадното ви шкембе. Не 
бързайте да се заринете 
в ябълки обаче. Трябва 
ви нещо по-екзотично. 
Първо, авокадо - то ре-
гулира кръвната захар и 
«обяснява» на тялото ви, че 
вече няма нужда да трупа 
тлъстинки за зимата. По-
сле идват портокалите. 
Гигантската доза витамин 

С вътре ви позволя-
ва да горите с 30 на 
сто повече мазнини, 
когато се движите. 
Не пренебрегвай-
те и зеления чай, 
който активизира 
метаболизма. А за 
десерт си оставете 
чудодейните банани. 
Те съдържат мине-
рала потасиум. Защо 
ви е? Ами чудният 
минерал блокира 
подуването на сто-
маха. И коремчето 

ви изглежда по-гладко и 
стегнато.  

ПРОЛЕТ ЗНАЧИ КРАСОТАНа 26 март, събота, от 20,30 ч. отново ще изгасим лам-
пите. Тази година инициативата се провежда под патро-
нажа на българския еврокомисар Кристалина Георгиева, 
съобщи природозащитната организация WWF. Очаква 
се над 1 милиард души в цял свят да угасят осветлението 
си за 1 час като символичен знак, че е време за сериозни 
действия срещу промените в климата и за по-устойчив 
живот. Много български градове вече потвърдиха уча-
стието си в «Часът на Земята». 

Инициативата започна в Сидней, Австралия, през 2007 
г., а през 2010 г. вече участваха 126 държави и територии и 
близо 1,3 млрд. души в над 4000 града, сред които 56 сто-
лици. Миналата година угасна осветлението на знакови 
забележителности като Айфеловата кула и Триумфалната 
арка в Париж, Бъкингамския дворец и Биг Бен в Лондон, 
Емпайър стейт билдинг в Ню Йорк, Бранденбургската 
врата в Берлин, Акропола в Атина, 
Колизеума и фонтана Треви в 
Рим, моста Голдън гейт в 
Сан Франсиско, операта 
в Сидней, Забранения 
град в Пекин, моста 
над Босфора, Ниагар-
ския водопад.
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На тъмноНа тъмно
за „Часътза „Часът
на Земята”на Земята”

Луната 
ще е най-

голяма
на 19 март

Естественият ни 
спътник не 

се е приближавал 
толкова близо до 

Земята от 19 години 
Луната ще изглежда по-

голяма през този уикенд, 
когато орбитата на есте-
ствения спътник на Земята 
ще го приближи най-близо 
до нас. Така днес по време на 
т.нар. лунен перигей Луната 
ще се приближи на 356 577 
км от Земята. Това ще бъде 
най-близката дистанция 
между двете тела от 1992 г. 
насам, коментират учените. 
За сравнение средното раз-
стояние между Земята и 
Луната е 384 403 км. 

Част от предишните «су-
перлуни» са съвпадали с 
големи природни бедствия 
като цунамито през 2004 
г. в Индонезия и циклона 
«Трейси», който опусто-
шава австралийския град 
Дарвин през 1974 г. Това 
дава основание на някои 
фаталисти да смятат, че 
астрономическото съби-
тие ще бъде съпроводено с 
природно бедствие някъде 
по света като наводнение 
или изригване на вулкан. 
Голяма част от учените 
обаче са на мнение, че не 
съществуват доказател-
ства, че феноменът е знак 
за природна катастрофа. 
Единственото доказано 
въздействие на голямата 
луна ще бъдат минимални 
разлики в приливите и от-
ливите на световните океа-
ни, които за този период ще 
бъдат малко по-високи и 
съответно по-ниски. «Ако 
търсите достатъчно упо-
рито, можете да свърже-
те хронологично почти 
всяко природно бедствие 
със астрономическо съби-
тие» смята австралийският 
астроном Дейвид Ренеке, 
цитиран от британския 
вестник «Телеграф».

В Сибир, Русия, ще 
бъде издигнат паметник 
на музикантите от Beatles, 
съобщи сайтът Digital Spy, 
позовавайки се на РИА 
Новости. Статуята ще бъде 
изработена от бронз от 
скулпторите Николай и 
Антон Гнедих. Паметникът 
ще покаже Джордж Ха-
рисън, Пол Маккартни, 
Ринго Стар и Джон Ленън, 
като на обложката на из-
вестния им албум от 1969 г. 
- «Abbey Road”,  как преси-
чат улицата пред студиото 

на EMI.
Николай Николайчук, 

кметът на Томск, където 
ще бъде вдигната статуята, 
обяснява, че се надява част 
от финансирането на про-
екта да бъде поето от жи-
телите на града. По думите 
на градоначалника в Томск 
има много почитатели на 
музиката на Beatles, някои 
от които са богати хора 
и със сигурност биха се 
радвали да инвестират в 
скулптура на ливърпул-
ската четворка. 

Много хора мажат сладкото си дебело върху раз-
топеното масло на топла препечена филийка. Те обаче 
бъркат, настоява Кристофър Смит, директор на Центъ-
ра за изследвания на храните в Манчестър и професор 
в университета в Честър. Той е категоричен, че хлябът, 
задължително бял, след като бъде препечен, трябва да 
се остави 10 минути да изстине в добре проветрена 
стая, след това да се затопли за една минута при тем-

пература 220 градуса по Целзий. Така 
филийката става хрупкава, а маслото 
може да бъде намазано тънко върху 
нея. Маслото трябва да е леко солено. 
Сладкото трябва да бъде размазано 
равномерно. Хрупкавата филийка 
осигурява идеален контраст с кадифе-
ността на сладкото, докато ароматът му 
експлодира върху небцето и освобож-
дава ендорфини в мозъка, обяснява 
проф. Смит.

Увековечават Увековечават 
Beatles в СибирBeatles в Сибир

Музикантите ще бъдат увековечени, както са 
изобразени на обложката на «Abbey Road»

Знаем ли
как да си 

мажем 
филийката?

Стареенето при хората 
не е много по-различно 
от това при другите при-

Остаряваме като маймуните

Искате гладък корем?
Дишайте през носа

мати като шимпанзета и 
бабуини, сочат резултатите 
от американско изследва-
не. Екип под ръководство-
то на Ан Брониковски от 
Държавния университет на 
Айова изследвал събирани 
десетилетия наред данни 
за стареене на примати 
по света и ги сравнил със 
статистически данни за 
съвременните американци. 
Стареенето е свързано с 
увеличен риск от смърт по 
естествени причини. Някои 
експерти смятат, че тъй като 
хората имат относително 
голяма продължителност 
на живота, стареенето им е 
различно от това на другите 
примати. Екипът предпо-
лагал, че подобни различия 
между човека и приматите е 
по-вероятно да се наблюда-

ват у съвременните хора, от-
колкото у едновремешните 
ловци и събирачи на плодо-
ве, заяви Брониковски. 

Съставеният от изсле-
дователите модел показва, 
че съществува относител-
но голям риск от смърт в 
детството, малък риск от 
смърт в младежките години 
и увеличен риск от смърт 
с напредване на възраст-
та. Освен това в повечето 
случаи женските екзем-
пляри живеят по-дълго от 
мъжките. Няма съществена 
разлика между стареенето 
при хората и при прима-
тите, макар че за примати-
те има смъртни заплахи, 
срещу които хората могат 
да се защитят, отбелязаха 
изследователите. 
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В памет на проф. Крикор Азарян

Р е ж и с ь о р ъ т 
Драгомир Шолев, 
който спечели го-
лямата награда на 
«София филм 

Българска лента спечели 
голямата награда на 
„София филм фест“

Българският филм «Подслон» на режисьора 
Драгомир Шолев взе голямата награда на XV 
международен «София филм фест». Диплом, ста-
туетка и премия от 5000 евро взеха режисьорът 
и продуцентът на лентата Росица Вълканова. 
«Подслон» получи и наградата на «Кодак» за 
най-добър наш игрален филм.

Българска продукция победи и в конкурса за 
балкански филм - «Стъпки в пясъка» на Ивайло 
Христов. Наградата бе присъдена от гилдията 
на българските кинокритици. Специалното 
отличие на международното жури заслужи 
«Снежнобяло» (Турция) на режисьора Селим 
Гюнеш. А наградата за режисура - Жоао Нуно 
Пинто за филма «Америка» (Испания-Бразилия-
Португалия-Русия) - диплом, статуетка и премия 
от 1000 евро. 

Призът «Джеймисън» за български късометра-
жен филм - статуетка и 6000 евро, бе присъден 
на «Влакове» на реж. Павел Веснаков. За първи 
път публиката определи победителя в конкурса 
за документален филм - «Правилата на ерген-
ския живот» на Тонислав Христов. Исландски-
ят режисьор Фридрик Тор Фридриксон беше 
председател на международното жури, в което 
участваха колегите му Алваро Брехнер (Испа-
ния/Уругвай), Камен Калев, Огньен Свиличич 
(Хърватия) и германската кинокритичка Габрие-
ле Бруненмайер. На фестивала бяха представени 
повече от 220 филма от цял свят. 

„Майна“ е театралната 
парола на България
„Бележки по полетата” - благотворителен концерт от ученици и 

приятели в памет на режисьора на Народния театър
Концерт-спектакъл в чест на 

режисьора проф. Крикор Азарян 
(1934-2009) се състоя в навече-
рието на рождения му ден - 14 
март, в Народния театър «Иван 
Вазов», организатор на проявата 
заедно с фондация «Проф. Кри-
кор Азарян». На 15 март т.г. той 
щеше да навърши 77 години. 

Дв а де с е т  и  пе т  от  на й-
големите имена на съвремен-
ния български театър излязоха 
на сцената. Това бяха негови 

ученици и приятели. Те пяха, 
танцуваха, разказваха спомени 
за работата си с професора. На 
сцената имаше и неголям ор-
кестър, който свири музика от 
негови представления, подбрана 
и аранжирана от Стефан Вълдо-
брев. Духът на Коко е в спекта-
клите му, които продължават 
да препълват театралните зали, 
в неговите ученици, актьорите, 
с които е работил, приятелите, 
музикантите, публиката. Спек-

такълът бе благотворителен - 
със средствата от продадените 
билети ще се постави началото 
на работата на Театрално ателие 
«Проф. Крикор Азарян».

В концерт-спектакъла, носещ 
името «Бележки по полета-
та», участваха Албена Колева, 
Анастасия Ингилизова, Бойка 
Велкова, Валентин Танев, Ва-
сил Бинев, Деян Донков, Иван 
Ласкин, Иван Радоев, Камен 
Донев, Касиел Ноа Ашер, Койна 

Русева, Красимира Кузмано-
ва, Лилия Маравиля, Малин 
Кръстев, Мариус Куркински, 
Марин Янев, Меглена Каралам-
бова, Петър Попйорданов, Рени 
Врангова, Стефан Вълдобрев, 
Стефан Мавродиев, Стефка 
Янорова, Христо Мутафчиев, 
Яна Титова и музикантите 
Мишо Шишков-син, Юри Бо-
жинов, Борислав Бояджиев, 
Стефан Стойков, Атанас Хад-
жиев, Людмил Стойнев.

Майсторът
за работата си 

с актьорите
«В началото исках да науча сту-

дентите си как по-бързо да достигат 
до добри резултати. Винаги съм ги 
предупреждавал, че това е дълго 
тичане, маратон. И че никога няма 
финал. Докато сега все по-голямо 
внимание обръщам на изграждането 
им като личности, защото за един 
творец е важно да има и характер, 
да бъде ярка индивидуалност. Да, 
интуицията е велико нещо, въображе-
нието - също, но творецът трябва да 
има позиция в живота - казва Крикор 
Азарян. - Струва ми се, че в днешния 
прагматичен ден на човечеството 
нещо му липсва, това са безполезните 
неща. Много започнахме да говорим: 
«Каква е ползата?» Изкуството е едно 
от безполезните неща. Красивата лу-
дост е от безполезните неща. Те са за 
невидимия свят на човека.»

Музикалният театър от-
ново включва в репертоа-
ра си оперетата на Асен 
Карастоянов «Българи 
от старо време», станала 
национално-жанрова кла-
сика, рекордьор по броя 
постановки на всички му-

зикални сцени в страната. 
Премиерните представле-
ния са на 18, 19 и 26 март, 
спектакълът е копродукция 
с НФА «Филип Кутев»

Оперетата е създадена 
от Асен Карастоянов през 
1959 г. специално за трупата 

на театъра по едноименната 
повест на Любен Караве-
лов. Комедийният сюжет 
на възрожденската творба, 
талантливо жанрово дра-
матизиран от актьора Ко-
ста Райнов и виталната му-
зика на Асен Карастоянов, 

Музикалният театър от-
ово включва в репертоа-
а си оперетата на Асен

зикални сцени в страната. 
Премиерните представле-
ния са на 18 19 и 26 март

на театъра по едноименната 
повест на Любен Караве-
лов Комедийният сюжет

Старите котараци Дядо Либен Старите котараци Дядо Либен 
и Хаджи Генчо пак на сценаи Хаджи Генчо пак на сцена

с искрящо остроумие извайват 
образи и сцени, дълбоко стаени 
в родовата памет на българина. 
Пародираният с добросърдечна 
ирония патриархален възрожден-
ски ред, светоглед, нрави, обичаи 
на семейната общност, препращат 
случващото се на сцената към 
съвременните нравствени стой-
ности и реалности.

Безкрайните препирни между 
«тези стари котараци» Дядо Ли-
бен и Хаджи Генчо, тяхното по-
литиканство «московците или 
ингилизите» напомня спорове и 
дебати от нашето съвремие. Роли-
те на Хаджи Генчо и Дядо Либен 
се интерпретират от популярните 
комици Руслан Мъйнов и Стефан 
Рядков.

Спектакълът е наситен с много 
фолклорни празнично-обредни 
танци и ритуали, пресъздадени 
от хореографите и танцьорите от 
НФА «Филип Кутев». Режисьор 
е Николай Априлов, диригент 
постановчик - Огнян Митонов, 
диригент - Людмил Горчев. Сце-
нографията е на Атанас Велянов, 
костюмите - на Марияна Попова 
и Диляна Първанова, хореограф 
е Ивайло Иванов.

Б
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с искрящо остроумие извайват 
образи и сцени дълбоко стаени

ДРАГОМИР ШОЛЕВ: 
Давам наградата на 

министъраминистъра
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СТОЛИЧАНИ
на война
от пролетта

фест» с «Подслон», хвърли 
ръкавицата на Вежди Рашидов. 

«В Министерството на културата говорят, че трудно 
се гледат български филми. Нека да знаят - хората 
харесват нашето кино», каза Шолев. Към диплома 
има и чек за 1000 лв. 

«Това е разказ за българи, които живеят живота тук 
и сега. Абсолютно зряла творба за днешните проблеми. 
Киното на 90-те бе много умозрително, сега имаме адек-
ватни филми», коментира критикът Владо Трифонов. 

«Подслон» е посветен на сблъсъка между поко-
ленията. «Детето е зависимо от родителите си, те 
са основният му авторитет. В един момент то за-
почва да се среща с други хора и придобива други 
авторитети, които поставят този на родителите под 
съмнение. Така външният и вътрешният свят се 
конфронтират силно», казва режисьорът Драгомир 
Шолев за филма си.

Само ден след началото 
на пролетта – 23 март, запо-
чва новият сериал на Любо 
Нейков и Евтим Милошев 
«Столичани в повече» по bTV. 
Враждуващите семейства 
Чеканови и Лютови ще се 
скарат още в първия епизод. 
Зрителите ще станат свидете-
ли на неочаквана любов, а ин-
тригите ще се оплетат допъ-
лнително от заровено имане. 
Емоциите около сватбата и 
погребенията звучат в на-
турален балкански контекст. 

Динамичните събития 
в софийското предгра-
дие «Извор» ще накарат 
част от героите изненад-
ващо да надскочат себе 
си, други - да попаднат 
под властта на страстите 
си, а трети - дори да из-
неверят на принципите 
си. Паралелно с първото 
излъчване на «Столичани 
в повече» ще стартира и 
интернет сайтът на се-
риала на адрес stolichani.
btv.bg, където ще има 
ексклузивни кадри от 
снимачната площадка. 

Кой е местният идиот? 
На този въпрос Гюстав 
Флобер би отговорил 
„Местният идиот - това 
съм аз!” Весел Цанков е 
още по-категоричен - има 
държави, ставащото в ко-
ито изглежда нормално 
само ако приемем, че са 
населени от идиоти.

Описаното в книгата 
„Блогът на местния идиот” 
българско село на пръв 
поглед не е такова. В него 
официален идиот е само 
един от жителите, при 
това той е пришълец. Дали 
и след прочитането на 
последната страница не-
щата ще са такива - това 
решава всеки читател сам 
за себе си.

Що за блог е това творе-
ние на един местен иди-
от?

Писан изцяло в offline 
режим, с отмъкнати хими-
калки еднодневки и огризки 
от моливи върху гърба на 
стари рецепти и всякак-
ви други случайни листа, 
„Блогът на местния идиот” е 
уникален документ на една 
кретения. В него е пълно с 
груб език, нецензурни из-
рази, вулгаризми, турциз-
ми, сексизъм, политически 

некоректни тези, ругатни, 
псувни, натурализъм, чи-
новнически жаргон, науко-
образни теории, но не това 
е, което би трябвало да ни 
плаши, а фактът, че 74 про-
цента от съдържанието му е 
взаимствано от актуалните 
български новини.

Шутиран от живота в 
дома за настаняване на 
психично болни граждани 
в село, което е рано да на-
зовем, след реституиране-
то на сградата разказвачът 
естествено става местни-
ят идиот. Той плува като 
пържена риба в горещо 
олио във ферментиращата 
обществена ситуация и 
подпомаган от факта, че 
никой не обръща внимание 
на идиотите, наблюдава 
пряко или с бинокъл както 

героичното превръщане 
на селяните в граждани, 
така и прелестите на една 
съвършена жена - богиня 
с великолепни гърди.

Освен идиот и сексбом-
ба, в историята са забъ-
ркани още сексуален яма-
каши, корумпирано ченге 
с шавлива жена, лакомо 
прасе, невръстна блудни-
ца, млад ром, бодигардо-
ве, говедовъд с 37 години 
трудов стаж в ядрената 
енергетика, прострелян 
кон, малък ангел, закърмен 
с джанковица и куп дру-
ги сублимати на нашето 
време, за които колкото 
по-малко кажем сега, тол-
кова по-добре после, при 
четенето. Останалото са 
интелигентни разговори и 
удоволствието от текста...

КНИГИ

„Блогът на местния идиот”

Академията за таланти 
в Ливърпул, на която 
е съосновател самият 
сър Пол Макартни, от-
варя врати у нас в края 
на месеца. В нея могат да 
развиват своите дарби 
деца от 4 до 19 години. 
Официално школата, в 
която подрастващите ще 
шлифоват своите залож-
би, се казва Ливърпулски 
институт за сценични 
изкуства (LIPA 4:19). 

Специално за откри-

ването в София пристига и 
Кери Уоткинс, директор на 
Ливърпулската академия. 
За разлика от познатите 
училища за изкуства, които 
обучават основно в една 
дисциплина, методиката 
на LIPA 4:19 включва пара-
лелно обучение по танци, 

пеене и актьорско 
майсторство. Иде-
ята е, че съвремен-
ната развлекателна 

индустрия все повече изис-
ква подготвени в различни 
сфери на сценичното из-
куство кадри. 

Децата и младежите ще 
бъдат поверени в ръцете на 
известни български актьо-
ри, режисьори, танцьори, 
селектирани за дейността 

на LIPA 4:19. Сред пре-
подавателите са и създате-
лите на спектаклите „Коса”, 
„Ах, този джаз!», „Да бъдеш 
Боб Фос», „Оркестър без 
име» и режисьорът на 
първия български фентъ-
зи рок мюзикъл „Площад 
Синева» Борис Панкин 
и музикалният директор 
Евгени Господинов. Те са 
и артдиректори на акаде-
мията. 

снимснимачнаачната пта площалощащщ дкадка.дд  

кадемията за таланти
ивърпул, на която

Пол МАКАРТНИМАКАРТНИ  
открива училище 

Страхотният актьор Сто-
ян Алексиев изригна в 
«Полет над кукувиче гнез-
до» за 60-ия си рожден 
ден. Големият актьор от-
празнува юбилея си след 
финалните овации на го-
лямата сцена в Народния. 
Неговият герой Хардинг 
е от малкото, които си 
тръгват пред парадния 
вход на психиатрията - 
когато и както те решат. 
Монолозите му са зна-
кови за драматургията и 
философията на Кен Киси. 
«Вижте го! Кой е този? 
Какво прави той? Какви 
ги върши, Боже? Срамота! 
И ти започваш да се опит-
ваш да се поправиш и да 
станеш като всички. И се 
получава така, че ти вече 
не си ти, а той! А той, как 
да кажа, е от правилните: 
солидно образование, 
престижна работа, голяма 

къща, скъпа кола, 19 
костюма, жена кра-
савица от кориците 
на списанията. Но 
той, той, това не съм 
аз! На мен не са ми 

нужни неговите костюми, 
огромната му грозна кола 
и сексбомбата с интелект 
на птеродактил... И запо-
чваш отчаяно да се мяташ 
между аз и той, вътре в 
себе си, между себе си.» 
Стоян не крие, че подобни 
терзания човъркат душата 
и ума и на артистите. 

А за него отдавна няма 
тайни в занаята-изкуство. 
Той е играл наистина всич-
ко - от Пер Гинт и Матей 
Миткалото през Галилей 
и Робеспиер до Макбет и 
Сократ. Алексиев е сред 
малкото действително 
първокласни звезди в 
киното ни. Той играе в 25 
филма - «За къде пътува-
те», «Вчера», «Време раз-
делно», «Куршум за рая», 
«Бай Ганьо», «Сирна неде-
ля», «Откраднати очи»... 

ЮБИЛЕЙ

Стоян Алексиев посрещна 
60 години на сцената
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НА ХУБАВИЯ СИН ДУНАВ
ходното здание с концерт 
на Симфоничния оркестър 
на БНР под диригентството 
на Емил Табаков. Солист е 
световноизвестният нем-
ски пианист Ларс Фогт. 

За участие в престижния 
форум дойдоха близо 600 
музиканти от България и 
още 12 страни в Европа. 
Програмата с изпълне-
нията е като пътуване от 
старата европейска класика 
към съвременната музика 
и джаза. 

Меломаните ще имат 
възможност да се срещнат 
с носителите на „Грами” 
– световноизвестния бри-
тански вокален ансамбъл 
„Кингс Сингър”. Шестима-
та музиканти ще изнесат 
концерт на 1 април и ще 
представят специална се-
лекция от спиричуъли и 
прочути поп пиеси. Сце-

ната на Доходното здание 
ще посрещне и двамата 
номинирани за „Грами” 
млади изпълнители Изабе-
ле Фауст и Александър 
Мелников, които ще свирят 
в компанията на един от 
най-изявените виолонче-
листи в Европа – Жан-Гиен 
Кейра. 

В афиша влиза и концерт 
на ансамбъла „Камерата 
Цюрих”, който ще зарадва 
ценителите на бароковата 
музика. German brass in 
concert пък ще представят 
музикална класика и евъ-
ргрийн изпълнения. 

И тази година „Мар-
тенските музикални дни” 
включват серия от рецита-
ли с участието на българ-
ски и чуждестранни арти-
сти – Паул Бадура-Скода, 
Минчо Минчев и Марио 
Ангелов.

600 музиканти свирят600 музиканти свирят
на „Мартенските дни”на „Мартенските дни”

Артисти от цяла Европа 
пристигнаха в Русе за 51-
вото издание на междуна-
родния фестивал „Мартен-
ски музикални дни”. Той 
стартира на сцената на До-

за талантиза таланти
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Речта на власттаРечта на властта - от „входирам“ 
до „дреме ми на жилетката“

www.dnevnik.bg
(Продължение от бр. 5/207)

Вътрешният министър 
Цветан Цветанов «обо-
гати» българския език с 
«привеждане в извест-

ност» на «лица и хора». 
Пр едше с тв еникът  м у 
Румен Петков «респек-
тираше» криминалния 
контингент.  Цветанов 
винаги говори «с катего-

ричност», «реали-
зира» полицейски 
операции, «визуално 
не е виждал» Петър 
Стоянов - Пешо Су-
миста и не му знае 
«пълния обем», но 
пък отчита успехи 
на правителството 
във всички «сфери и 
области».

«Знаехме, че има 
стъпки, които плавно 

и настъпателно трябва да 
бъдат реализирани», опи-
са той атаката срещу ГЕРБ 
с подслушаните разговори 
на властта. В друго интер-
вю обяснението му звуче-
ше така: «В общи линии, 
ако се върнем в годините 
назад, всичко, което се 
е случвало в държавата 
с някаква стъпка, нещо 
да се променя, винаги се 
появяват подобни сили, 
които да генерират напре-
жение, и веднага всичко 
това, което е тръгнало в 
някакъв подем, да бъде 
отслабено.»

«В момента във всяка 

една страна по света няма 
национална престъпност, 
тя е трансгранична, тя 
няма граници. Отдавна 
организираната престъп-
ност влезе и в Европей-
ския съюз, и в шенгенско-
то пространство, и във... 
всичко, което е свързано с 
трансграничната органи-
зирана престъпност.».

Приноси
Председателят на парла-

мента Цецка Цачева «обо-
гати» парламентарната реч 
с «входиране» на законо-
проекти, а депутатите от 
ГЕРБ начело с председа-

теля на правната комисия 
Искра Фидосова го превъ-
рнаха в рефрен. Новият 
«идеолог» на чистотата на 
българския език Емил Ка-
раниколов не вижда беда в 
това, че съществителното 
«вход» е превърнато в 
глагола «входирам» вместо 
внасям. Добре, че оттегле-
ните законопроекти не се 
«изходират».

По повод критиките, че 
депутатите от ГЕРБ не се 
изказват в пленарната зала 
и заръката на премиера 
Борисов представителите 

на властта да се активи-
зират, Цачева възкликна: 
«Ние сме 117 души. Нали 
не си представяте как, 
ако всичките тези хора 
говорят, ние бихме могли 
да имаме едно нормално 
темпо на законодателна 
инициатива.» Наскоро 
отчете, че времето за адап-
тация на депутатите от 
ГЕРБ е отминало и «вече 
добихме опит... и в момен-
та нещата стоят добре - и 
като експертно, и като по-
литическо говорене».

Край

Страницата подготви 
Юлия Ташева

Езиков тест*
(*Въпросите са от държав-

ния зрелостен изпит по 
български език и литерату-
ра – 17 май 2009 г.)

19. Каква 
художестве-
на функция 
и з п ъ л н я в а 
заглавието 
на стихот-
ворението 

“Елате ни вижте!” на Ив. Ва-
зов?

А. Призовава за съпричастие 
към драмата на социално оне-
правданите

Б. Настоява за вглеждане в 
човешките възможности за 
съзидание и развитие

В. Откроява идеята, че сети-
вата трябва да се отворят за 
истината и красотата

Г. Призовава да бъдат забеля-
зани трудолюбието и енергия-
та на хората

20. В творчеството на 
кой от посочените автори 
градът е мястото на екзи-
стенциално страдание?

А. Христо Ботев
Б. Алеко Константинов
В. Йордан Йовков
Г. Димчо Дебелянов
21. В коя от посочените 

творби човешкото творче-
ство е смисъл, цел и оправда-
ние на земното съществува-
не на човека?

А. “Песен за човека”
Б. “Цветарка”
В. “Песента на колелетата”
Г. “Задушница”
22. Кое от изброените 

определения НЕ е подходящо 
за Алековия герой Бай Ганьо?

А. безпардонен
Б. безличен
В. бездуховен
Г. безпросветен
23. За кой от посочените 

герои от романа “Тютюн” НЕ 
е характерно желанието за 
материално благополучие?

А. Ирина
Б. Павел Морев
В. Фон Гайер
Г. Борис Морев
Правилните отговори очак-

вайте в брой 7 (209).

ОТГОВОРИ на езиковите 
въпроси от бр. 5/207
14.- А; 15. - А; 16. – Б; 17. - Б; 18. - Б. 

„Под игото” в 2018 година
- Тате, може ли да използ-

вам 99 долара от твоята 
карта? Трябва да платя за 
една книга. 

- И каква е тази книга?
- Ъ-ъъъ, на този... Вазов - 

«Под игото». 
- Защо ще я купуваш? 

Имаме я!
- Така ли?! И в коя дирек-

тория е? 
- Каква директория ?! Ето 

я там, на библиотечката...
- Пфу! Та това е класиче-

ска хартиена книга! 
- Е, и?! На твоите години 

точно тази книга четях. 
- Ми то там няма търсачка! 

Как според теб ще си вадя 
цитати? И аудиоефекти 
няма! Нито анимацийки... 
Само текст! В училище всич-
ки ще ми се подиграват! 
Сам си я чети... 

- Е, добре де! Вземи това 
DVD. Купих го преди около 
15 години.

- Каквоооо?! DVD?? И как 
според теб ще прочета тая 
антика?! По-добре го про-
дай в научно-техническия 
музей! Абе, ти още малко 
ще ми предложиш Вазов на 
перфолента! 

- Като си толкова умен, 
сам си го потърси в нета и 
си го изтегли! 

- Безплатно да изтегля 
книгата?! 

- Ми да! Че как иначе?! 
Книгите на Вазов от много 
време нямат авторски пра-
ва... Все някъде ще я има. 

- Стига бе, тате! В началото 
на века може и така да е 
било. Не знаеш ли, че вече 
5 години минаха, откакто 
Американската асоциация 
на издателите на книги 
държи авторските права 
на абсолютно всички книги 

за всички времена. Или ис-
каш да лежа в затвора като 
някой сектант?!

- Е, че Вазов какво общо 
има с американските из-
датели? 

- Тате, ти случайно да не 
си антиглобалист!? 

- Не, разбира се! Но, сине, 
как може да похарчиш 100 
долара за един файл?! По-
добре помоли някой от 
горния клас да си менкате 
файлове. 

- Аха! Обаче ако ми дадат 
целия Вазов, къде ще го 
чета?! 

- Как къде? Те - своето 
копие у тях си, а ти твоето 
- у дома! 

- Абе ти си съвсем изоста-
нал! Книга може да се чете 
само на компа, на който е 
купена. А и кодът за достъп 
там ще е друг... Накратко, 
татенце, давай парите! Ще 
си купя нормална книга. 

- Добре де, ето ти паро-
лата за еднократно теглене 

на 99 долара от нашата 
сметка... По наше време 100 
долара си бяха пари... 

- ОК. Изтеглих. Thanks. 
- Добре де, дай и аз да 

погледна! Е, какви са тези 
картинки? Такова в романа 
нямаше...

- Задръстеняк! Та това са 
банери! Без банерите кни-
гата струва 699 долара.

Отвореният файл бил 
изпъстрен с мигащи съоб-
щения «Axe Proffessional, 
2018 - съвременни брадви 
с лазерно наточване»; «Коз-
метичен салон? При Рада 
Госпожина? - няма да допус-
нем да се превърнете в ба-
бичка»; «Измъчват ви про-
блеми? Телефон на дове-
рието? Мунчо? С; «Кредити-
раме! Обезпечаваме! Нисък 
процент!»; ДHADJIMARKO.
COMФ - укриване на нар-
котрафиканти и терористи 
от и на всички точки по 
земното кълбо... 

-  Сине, какво е това - 
текстът на романа не се 
вижда изобщо!? Трябва да 
почакам да изчезнат бане-
рите ли? 

- Ти сякаш от Луната па-
даш! Има да чакаш до второ 
пришествие! Текстът трябва 
да се чете със специални 
очила. Без тях се виждат 
само рекламите! 

- Това пък защо? 
- Е, как защо?! За да не 

може никой освен този, 
който е платил книгата, да 
чете. Представи си, че аз 
плащам за книгата, а някой 
друг - без да плаща нищо, 
също може да чете... 

- Простотия! А ако аз също 
си сложа очила?! 

- Ха, излагаш се! Файлът 

е настроен само за моите 
очила. Другите очила имат 
друг код. 

- Добре! Я дай тия очила 
да погледна през тях... 

- Как ще гледаш? Очилата 
няма да те разпознаят по 
зеницата. Освен съобще-
ние, че ползваш чужди 
очила, нищо друго няма 
да видиш. Айде, тате, не 
ми пречи с глупостите си... 
Трябва бързо да прочета 
романа, преди да ми е из-
текъл лицензът, че иначе 
или трябва да доплащаш 
файла, или той ще се само-
изтрие.

3 ЧАСА ПО-КЪСНО...
- Уфф, край! Прочетох я! 
- Как я прочете! Цялата 

книга?! «Под игото»?! 
- Ами да! И по-бързо щях 

да я прочета, ако не бяха 
рекламните паузи на всеки 
половин час. 

- Все пак, не ти вярвам. 
Кой е например чорбаджи 
Мичо Бейзадето? 

- Кой кой е? 
- Аха, ясно! Кой е Бойчо 

Огнянов? Коя е хаджи Ро-
воама? 

- Ае, излагаш се! Откъде 
да знам кои са? Че аз само 
Home Edition версия четох. 
Разбрах само, че някой си 
Огнянов убива един турчин 
със зелена чалма и после се 
крие в гората... За всички 
останали трябва да прочета 
в Professional версията или 
направо в Enterprise Edition. 
Но нямаме толкова пари! 

- Ммм, да, да полудееш 
прос то.  На к ъде отива 
светът! 

- Отиде вече! Трябвало 
е да се мисли преди 15 
години...
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Никой не оспорва фак-
та, че България, една от 
държавите в Европа с най-
много минерални извори, 
има огромен потенциал 
за развитието на балнео 
и СПА туризма. Въпросът 
е как страната ни да се на-
ложи като разпознаваема 
СПА и уелнес дестинация 
на европейските пазари. 
Според експерти най-
прекият път към успеха 
минава през европейските 
осигурителни институти, 
здравните каси и домовете 
за възрастни хора. 

Населението на Европа 
бързо и застрашително за-
старява. Към момента броят 
на възрастните хора на Ста-
рия континент надхвърля 80 
млн. души. В същото време, 
според различни проучва-
ния, представителите на 
третата възраст в повечето 
страни от ЕС са сред най-
платежоспособната част от 
населението. Нищо чудно, 
че тези хора са и сред най-
активните пътешественици 
и потребители на придо-
биващите все по-широка 
популярност по света СПА 

и уелнес програми. Оказва 
се, че над 20 млн. възрастни 
европейци търсят здравни 
и балнеоуслуги извън соб-
ствената си страна. Бълга-
рия, която разполага с добри 
СПА хотели и с дългогодиш-
ни традиции в балнеотуриз-
ма, би могла да поема една 
част от тях. Още повече, че 
през последните 5 години в 
сектора са инвестирани над 
8 млрд. лв. В курортите Сан-
дански, Велинград, Хисаря и 
Поморие има СПА хотели, 
които са сертифицирани 
от Европейската СПА Асо-
циация, а някои от тях са 

удостоени и с престижни 
международни отличия за 
СПА и уелнес туризъм.

Интерес има и към мест-
ните санаториуми и бал-
неолечебници, макар че 
предлаганите в тях услуги 
не винаги отговарят на 

съвременните стандар-
ти. Ако тези бази бъдат 
обновени и оборудвани 
съобразно най-новите из-
исквания в тази област, те 
също биха могли да посре-
щат платежоспособни чуж-
дестранни клиенти. Сега е 
моментът да помислим как 
да спечелим доверието на 
европейските пенсионери. 
Световната финансова кри-
за удари сериозно здравно-
осигурителните каси, които 

все по-трудно 
покриват раз-
ходите на нуж-

даещите се от специална 
профилактика и лечение 
възрастни граждани на ЕС. 
„Тези хора биха могли да се 
лекуват в нашите балнео-
санаториуми и СПА курор-
ти, където процедурите и 
услугите са значително по-

евтини” – казва Димитър 
Благов, един от водещите 
ни специалисти по физио-
терапия, рехабилитация и 
балнеология. 

Ние предлагаме много 
ниски цени при същото ниво 
на обслужване като в остана-
лите европейски държави. 
А това е ключът към успеха! 
Освен това имаме много 
добър сграден фонд - става 
дума за санаториуми, балне-
олечебници, хотели, уелнес и 
СПА центрове и т.н. Така че 
даденостите са налице. От-
тук нататък ще трябва да се 
изградят съответните т.нар. 
клъстери, обединяващи 
различните клиники, СПА 
хотели и пр., които да при-
влекат клиенти от чужбина. 
Всъщност тези клъстерни 
форми на обединение ще 
ни помогнат да влезем в ди-
ректни контактни с пенси-
онните фондове, старчески 
домове и други социални 
фондове по света.

Но докато чакаме евро-
пейски пенсионери да „за-
леят” балнеокурортите ни, 
ще се наложи да побързаме 
с ремонтите на разбитата 
пътна мрежа, която на ме-

ста затруднява достъпа до 
иначе добре оборудваните 
СПА хотели и близките до 
тях туристически забележи-
телности. Сериозна пречка 
е и недостигът на владеещи 
чужди езици специалисти 
– рехабилитатори, тера-
певти, медицински сестри 
и т.н., които напоследък 
предпочитат да работят в 
чужбина за по-добри пари. 
Има и още един проблем. В 
момента никой не се наема 
да определи точния брой 
на СПА и балнеохотелите в 
страната, тъй като параме-
трите за категоризирането 
им са твърде общи. Сега 
всеки нашенски хотелиер, 
който направи малка сауна 
или фитнес в приземния 
етаж, може да „лепне” абре-
виатурата СПА на хотела 
си и да посреща клиенти. 
Работещите в бранша се 
надяват проблемът да бъде 
решен с приемането на но-
вия закон за туризма, кой-
то предвижда СПА и уел-
нес центровете да получат 
т.нар. „воден знак”. Знакът 
ще удостоверява, че в тези 
бази се използва истинска 
минерална вода, а пред-
лаганите услуги отговарят 
на определени критерии, 
съобразени с европейските 
стандарти. Така, присти-
гайки в България, европей-
ските пенсионери ще бъдат 
спокойни, че ще получат 
качествено обслужване 
срещу конкурентни цени.

ДА ПРЕОТКРИЕМ БЪЛГАРИЯ

В покрайнините на София се намира 
и Националният исторически музей, 
в който се съхраняват едни от най-
ценните съкровища, открити сред 
пластовете в българските земи.

България 
разполага с 
добри СПА 
хотели и с 
дългогодишни 
традиции в 
балнеотуризма

ЕВРОПЕЙСКАТА ТРЕТА ВЪЗРАСТ –
най-активна на СПА и уелнес програмите

Представителите на третата възраст в пове-
чето страни от ЕС са сред най-платежоспособната 
част от населението

България 
с най-

добрите 
хотели
в света

България е с  най-
добрите хотели в све-
та, става ясно от класа-
ция на сайта hotel.info, 
съставена на базата на 
над един милион от-
зиви за съотношение-
то цени-качество в 210 
000 хотели в цял свят. 
Информацията откри-
ваме в испанския сайт 
Hosteltur.com и руската 
агенция РИА Новости. 
Възможните оценки за 
хотелите са били от 0 
до 10, като България е 
получила най-високата 
сборна оценка – 7,61. 
По петите й са Полша 
и Чехия със 7,6 точки. 
Следва ги Унгария със 
7,59. Участниците в из-
следването е трябвало 
да отговорят на въпро-
са «Колко доволни сте 
от предлаганото об-
служване въз основа 
на заплатената цена?». 
Хотелите на Испания и 
Португалия се нареждат 
на 7-мо и 8-мо място. 
Следват ги Австрия и 
Германия. Особено не-
доволни от съотноше-
нието цени-качество 
остават туристите във 
Финландия (на 18 мя-
сто). А Швеция, Норве-
гия и Дания дори не са 
попаднали сред първи-
те 20 в класацията.

Едва ли за един уикенд може да се опознае толкова богат на забеле-
жителности град като София. Със сигурност обаче е достатъчно време, 
за да накара човек да се върне отново в него. За много от чуждестран-
ните гости на България столицата й обикновено е място, откъдето в 
зависимост от сезона ще се запътят към някой от летните или зимни 
курорти на страната. Но дори и за хората, родени в него или свързани 
трайно с този град, една двудневна туристическа обиколка може да 
разкрие непознато до този момент лице. Едно от очарованията на 
всяка туристическа разходка е откривателството. 

Някогашният царски дворец, в чиито зали днес се намират Националната 
художествена галерия и Етнографският музей. В София човек може да 
се запознае с архитектурата, която съчетава модерност и класическа 
западноевропейска школа от края на XIX век.

Уикенд в София – през погледа на фотографа

Ротондата - една от най-
старите църкви не само 
в България, но и в Европа. 
Строена е в началото на 4 
век от н.е. Това е ротондата 
“Св. Георги”, която се намира 
във вътрешен двор между 
сградите на Президенството 
и хотел “Шератон”. След 
близо двайсетгодишна 
реставрация православният 
храм е с обновен външен 
вид. Вътрешността му 
обаче е впечатляваща с 
много добре запазените и 
реставрирани фрагменти 
от фрески. Посетителите 
могат да открият няколко 
исторически пласта от 
различните култури, които 
са оставили своя отпечатък 
по нашите земи.

Друг интересен християнски 
паметник е катедралният храм 
„Св. Александър Невски”. Той е 
петият по големина в Европа. 
Изпълнен е в неовизантийски 
стил. За строителството 
му са използвани над 30 вида 
мрамор, а цялата вътрешност 
е изпълнена с фрески. От 
дванайсетте камбани най-
голямата е с тегло 10 тона, а 
най-малката е едва 7 кг. Когато 
забият всички заедно, звукът се 
чува надалече.

Интересен паметник с 
дълга и любопитна история 
е и Боянската църква. Тук 
стенописите предхождат 
ерата на световноизвестния 
художник Джото. 
Годината на тяхното 
изписване е 1259, а това е 
десет години преди раждането 
на големия майстор на 
италианския Ренесанс. 

Можем да 
кажем, че 
неизвестният 
иконограф, 
оставил 
отпечатъка 
на своя 
талант върху 
стените на 
Боянската 
църква, е 
предвестник 
на Ренесанса в 
Европа.
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СЪКВАРТИРАНТИ
(210) Давам под наем лег-

ло за мъж, в двойна стая, 
в района на Becontree, тел. 
07970739603

(211) Търся съквартирант-
непушач за двойна стая в 
квартира до Turnpike Lane 
и Wood Green Station, тел. 
07792131361, Иван

КВАРТИРИ
ИЗТОЧЕН ЛОНДОН
(208) Давам двойна стая 

под наем след основен ре-
монт, £120 на седмица, с 
включени сметки, в райо-
на на Walthamstow, тел. 
07896772396

(211) Стая за жена в райо-
на на Barking, BG TV, интер-
нет, тел. 07894016177

(210) Давам двойна стая 
под наем, за двойка или 
семейство,  на 5 мин.  от 
Walthamstow Station, тел. 
07868649252, Таня

(208) Давам 2 двойни стаи 
в къща с градина, безплатен 
паркинг и всички удобства, 
в района на Stratford, £60 на 
човек на седмица, с включе-
ни сметки, тел. 07500897755, 
Поля

(209) Двойна стая за двой-
ка или момиче, на 5 мин. от 
Barking Station, с нова кухня, 
хол, трапезария, градина, на 
тиха улица, близо до магази-
ни и удобен транспорт, тел. 
07818445844

(208) Давам единична стая 
за жена (£70) и двойна стая 
за семейство (£100 на седми-
ца) в района на Manor Park, 
удобен транспорт, БГ ТВ, 
градина, тел. 07727007230

(208) Давам единична стая 
за непушач на 5 мин. от 
Upton Park Station, с BG TV, 
£55 на седмица, с включени 
сметки, тел. 07503350054

РАБОТА ТЪРСИ
(208)  Търся работа за 

гипсокартон, шпакловка и 
боядисване, имам всички 
документи и голям опит, тел. 
07506865236

(208) Търся работа като 
бояджия-фаянсаджия, имам 
опит и препоръки,  тел. 
07856586295, Коко

(208) Търся работа като 
шофьор, имам UK driving 
licence, с всички категории, 
тел. 07810898362

(208) Tърся работа – ком-
пютри, машинопис, счето-
водство, тел. 07895556396 
(след 19.00 часа)

(207) Търся работа за дома, 
тел. 07708827675

РАБОТА ПРЕДЛАГА
(208) Кафе-бар ОЛИМП 

търси сервитьорка с до-
кументи, тел. 07920827399; 
02088017938

(208) Търся хора за ра-
бота на автомивки в UK 
с NIN и жълта карта, тел. 
07940042052

(209) Търся момче за по-
правка на бяла техника, с 
техническо образование и 
добър английски, за повече 
информация се обадете на 
телефон 07793942518

(229) Уебдизайн студио 
Bubata.com набира рекламни 
агенти на 10% комисионна, 
тел. 07533428642

(221) Търся амбициозни 
хора за дистрибуторска дей-
ност с отлични бизнес перспек-
тиви, необходимо е добро ниво 
на английски език и умения 
за комуникация. Ще ви бъде 
оказана помощ в подготви-
телния етап. Тел. за контакт 
07894496881, моля, звънете от 
9.00 до 21.00 часа, www.forever-
healthy.com, www.myflpbiz.
com/esuite/home/mariya

(215) Търся момчета и 
момичета за работа на ав-
томивка с настаняване, тел. 
07762862641

САТЕЛИТНИ 
ПРИЕМНИЦИ
(210) Поставяне и на-

стройка на сателитни прием-
ници в Лондон и околността, 
изгодни цени, поддръжка и 
дългосрочна гаранция, тел. 
07818413663, Юлиян

(208) Булсатком, Freesat, 
Freeview CCTV, аларми – 
доставка и монтаж, промо-
ционални цени, 12 месечна 
гаранция, тел. 07756539296, 
KRASS SAT

(208) Монтаж, инсталиране 
и поддръжка на дигитални 
приемници, моторизирани 
системи и обикновени сатели-
ти, тел. 07899917634, Жоро

( 2 1 0 )  Б У Л С А Т К О М 
Partner – доставка и монтаж 
на пълен комплект, ориги-
нален БУЛСАТКОМ договор 
на ваше име с 18 месечна 
гаранция. ITV Partner – тур-
ска с безплатни английски 
канали – доставка, монтаж и 
настройка, тел. 07835911937, 
Мариян 

КОМПЮТРИ И 
УЕБДИЗАЙН
(211) Софтуерни услуги – 

инсталиране и преинстали-
ране на всякакви Windows, 
д р а й в ъ р и  и  п р о г р а м и . 
Възможност за поправка 
на място в удобно за вас 
време. Бърза работа и ниски 
цени ! Тел. 07718883710, Иво 
(Stratford)

(228) Laptopa Ltd. – Българ-
ската IT компания ! Ремонт и 
продажба на компютри, пре-
махване на вируси, инстали-
ране на приложения, посе-
щения по домове и офиси в 

ц я л 
Лондон, обслужване на без-
жичен и кабелен интернет, 
web design & development, 3 
месечна гаранция за извъ-
ршената услуга, цени и каче-
ство без конкуренция ! Тел. 
02084528900, 07533428642, 
www.laptopabg.com

(209) Лаптоп диагностика, 
профилактика и ремонт, 
въстановяване на ценната ви 
информация от повредени 
системи, мрежови решения, 
дистанционна диагностика, 
тел. 07747020573

(209) Поправка на на-
столни компютри и лаптопи, 
инсталация на софтуер, ан-

тивирусни програми, игри, 
поддръжка на мрежи, посе-
щения по домовете в удобно 
време, тел. 07961540073, 
Калин

(229) Уебдизайн студио 
Bubata.com – искате да имате 
просто фирма или Успешен 
Бизнес? Професионален уеб-
сайт за Вашия бизнес – тел. 
07533428642

ФРИЗЬОРСКИ И 
КОЗМЕТИЧНИ
 УСЛУГИ
(210) Фризьорски услу-

ги, мъжко и дамско под-
стригване по домовете, тел. 

0 7 4 6 6 3 8 7 7 4 6 , 
Мая

(211) Профе-
сионална фри-
з ь о р к а  п р а в и 
дамско, мъжко и 
детско подстриг-
ване, боядисване 
на кичури, се-
шоар,  плитки, 
сватбени приче-
ски, кола маска и 
масажи по домо-
вете, много из-
годни цени, тел. 
0 7 5 3 3 2 2 7 6 1 0 , 
Краси

( 2 1 2 )  Ф р и -
зьорски услуги, 
дамско и мъжко 
п о с т р и г в а н е , 
к и ч у р и ,  б о я -
дисване, сешо-
ар и преса, тел. 
0 7 7 6 0 5 3 3 8 7 7 , 
Бети

( 2 0 9 )  Ф р и -
зьорски услу-
ги в района на  
G r e e n  P a r k  и 

Leyton– дългогодишен опит 
и  качествени материали 
(бои Blondor и продукти на 
Kerastas), тел. 07841618483, 
Дани

ТРАНСПОРТНИ 
УСЛУГИ
(209) Транспорт до и от 

всички летища и другаде на 
достъпни цени, преместване 
на багаж (без мебели) с кола 
комби, тел. 07522879344, 
Добри

(211) Извършвам превоз 
на багаж до България, за £1/
кг, тел. 07791584230

(208) Удобен транспорт 
до всички летища в Лондон, 
премествания на багаж в 
Лондон и извън Лондон, из-
годни цени, тел. 07413779866, 
07587486672, Костадин

ЛЕКАРИ 
(217) Д-р Василев – опитен 

лекар, специалист-невролог, 
тел. 07792966069 

(209) Дипломиран кине-
зитерапевт предлага лече-
ние при болки във врата, 
гърба, кръста, както и при 
други оплаквания, свързани 
с опорно- двигателния апа-

ОБЯВИ

ДАВАМ ДВЕ ДВОЙНИ 
СТАИ, на 2 мин. пеша от

Upton Park Station и 
на 7-8 мин. от Stratford,

градина, интернет, 
българска телевизия

тел. 07912891813 
и 07912891814

Екип от специалисти  в областите : педиатрия, гинекология, 
семейно лечение, проблеми с гърба и ставите и др.
Сканиране с ултразвук; MRI; рентген; тестове за различни 
видове алергии.

Лабораторни тестове на кръв и урина.

Ново 2D/3D/4D сканиране на бременност чрез ултразвук

265 Green Lanes                                  Teл. 079 8436 6224
Palmers Green, London                        Моб. 020 8144 5119
N13 4XE                           
(до метростанцията на Wood Green, Picadilly Line) 

Частна клиника в Лондон 
за Вас и Вашето семейство

ЗА
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ВЯ
ДА

ЙТ
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ЗАКУСКА2 
7 Wordsworth 

Parade
Green Lanes

N8 0SJ
(до кафе Plovdiv)

От понеделник до 
петък:

от 5.30 до 13.30 часа
Събота и неделя:

от 6.00 до 14.00 часа

Козметични услуги
в къщи, на ниски цени,
английска диплома.
Кола-маска, дълбоко
почистване на лице,
трайно боядисване и
извиване на мигли и
вежди, професионални
продукти.
Тел. 07766763538, 
Силвия

Various shift patterns available, 
need to be fl exible.

Will need to work through Limited Company.
Rate £7.60 per hour.

Contact AGS Recruitment: 
01273690059 – 

option 2

Self Employed Cleaners required to work 
on London Underground.

Подготвям деца по 
МАТЕМАТИКА.

Специална 
подготовка

за 11+ exams
(включително и

за latymer school)
Тел. 0208 527 0212

 0779 669 2522
ИЛИЯН РУСЕВ

Rooms to let in new house in 
Palmers Green N13 area,

5 min. from station, shared 
dining room/kitchen,

£100 p/w (single room), 
£130 (double room).

Single bed in shared double 
room -  £65 each person.
Tel. 07903324333
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Новооткрити 

БЪЛГАРСКИ 

ДЕТСКИ ГРАДИНИ

на Woodgreen!
Квалифицирани учители 

се грижат за вашите 

деца, достъпни цени.

Breakfast club и 

afterschool club.

07809469532

B  Y  P  E  X    L t d.

020 751 147 37

• Бизнес-консултации
• National Insurance
• Банкови сметки
• Изпити за CSCS
• Социални помощи

TранспортниTранспортни
услуги и услуги и 
премествания премествания 
с голям с голям 
ван. ван. 

Тел.07903661333
Цени по договаряне.Цени по договаряне.

ОТ 21 МАРТ
вече и в Тurnpike Lane
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рат, тел. 07594231782, Иван 
Иванов

(216) Професионална по-
мощ при болки във врата, 
гърба, кръста – “секнат кръст”, 
мускули и стави, с акупресура 
масаж. Дипломиран масажист 

в The College of Chinese 
Medicine и член на Асо-
циацията на акупункту-
ристите във Великобри-
тания, тел. 02088802131 
и 07903187649, Денко 
Татарлиев

(208)  Лечение на 
кожни заболявания с 
изпитано средство на 
народен лечител от 
София, сега продъ-
лжено от  неговата 

дъщеря. Уникален лицев 
масаж за изглаждане на 
бръчки – може и посеще-
ния по домовете. За кон-
султации – Юлия Христова, 
козметик-дерматолог, тел. 
07592091595, 02078219845

(208) Нека храната бъде 
вашето лекарство и лекар-
ството – вашата храна, за-
бравете за болките в ста-
вите, разширените вени, 
настинки, грип, менопауза, 
слаб имунитет и т.н., тел. 
07983143794 

ГЛЕДАНЕ НА ДЕЦА
(209) Гледам деца, имам 

опит и препоръки,  тел . 
07903657834

(124) Гледам деца през деня, 
Cricklewood. 07869332713

ТЪРСЯ
(208) Двойка с бебе търси 

двойна стая под наем, тел. 
07553211391

(208) Жена на 72 г. търси 
жени на подобна възраст 
от Северен Лондон, да си 
правят компания през деня 
и да ходят по кратки пъте-
шествия из Лондон, тел. 
07900890397

ПРОДАВАМ 
(211) Продавам дворно 

място с къща - 1110 кв.м., 
UPI, ток вода, канализация, 
на 200 метра от центъра на 
село Костиево и на 9 км. от 

гр. Пловдив, 29 990 евро, тел. 
07717297468

(208) Продавам тютюн 
Camel22, тел. 07917842293 

(208) Продавам употре-
бявани мебели в отлично 
състояние и на изгодни 
цени, за повече информация 
се обадете на 07756653526

(209) Продавам изгодно 
нов апартамент 73 кв.м. в 
гр. Ямбол на цена от £19,000, 
тел. 07814541700, Румен

УСЛУГИ
(225) Експресно оформяне 

на счетоводство, асистен-
ция за помощи, жълти и 
сини карти, изготвяне на 
всички документи за ново-
дошли и стартиращи биз-
нес, на достъпни цени, тел. 
07872067792

(220)  Счетоводство  – 
връщане на такси онлайн 
- £40, помощи за работещи, 
детски помощиNIN, self-
employed регистрации, CIS 

ОБЯВИ

R E C OV E R Y   C A R
• БРАКУВАНЕ
   НА КОЛИ
• ТРАНСПОРТ НА  :
- КОЛИ
- МОТОРИ
- ДЖИПОВЕ
ТЕЛ. 07787143078, 
ДИМИТЪР

Какви са вашите възможности
за получаване на:

- Child - Benefi t
- Tax Credit
- Housing and Council 
- Sure Start in Maternity
- Maternity Allowance
- Income Support

тел. 02085555143
Safe Advice

на 1-ва страница
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ЗАКУСКА 

10 Forest Road
E17 6 JJ
(зад Blackhorse Road Station)

От понеделник до петък:
от 5.30 до 13.30 часа

Събота и неделя:
от 6.00 до 14.00 часа

Работи
за вас 
днидни
в седмицата7

П
О
В
Я

ООт понеделник до педелник до петък:ОО
от 5.30 до 13.30 часа

вввв сесесесеседмдмдмдмдддд ицицицицццццатататата ааааавввв

АКО ВАШИТЕ POWER TOOLSPOWER TOOLS СА ПОВРЕДЕНИ,
НЕ БЪРЗАЙТЕ ДА ДАВАТЕ ОТНОВО ПАРИ ЗА НОВИ!
Предлагаме ви експресна и качествена поправка на всички 

видове ел.инструменти от популярните модели и марки. 
Приемаме поръчки и по пощенски път.

    

Тел. 07590916964
Нов живот за вашите работни инструменти на цената на бутилка уиски

(цената на ремонта не включва цената за нови резервни части)

регистрация, изпит по тех-
ника на безопасност – CSCS 
карти, банкови сметки само 
с лична карта и паспорт, тел. 
07894016177 и 07786385886

(209) Професионален DJ, 
водещ и озвучител с дълго-
годишен опит и собствена 
техника и селекция от музи-
ка – за вашата сватба, частно 

парти, или какъвто и да е 
повод, тел. 07951672222

(208) Смяна на стъкла 
на лазери и регулиране, за 
повече информация тел. 
07588643063

(209) Искате да работи-
те в метрото, но нямате 
Underground work permit ? 
За повече информация, тел. 
07511547066

( 2 1 0 )  Н о в о о т к р и т и 
български детски градини на 
Walthamstow и Woodgreen 
! Квалифицирани учители 
се грижат за вашите деца, 
достъпни цени, breakfast 
club и afterschool club, тел. 
07809469532

(208) За онези от вас, кои-
то искат да бъдат щастли-
ви в брака си предлагаме 

Продавам 
българска 
отлежала 
гроздова 

ракия 
£10 на литър
07582756468

ПСИХОТЕРАПЕВТ, 
БИОЕНЕРГОТЕРАПИЯ, 

ГЛЕДАНЕ НА КАФЕ, 
ТАРОТ И КРИСТАЛНА 

ТОПКА.
РАЗРЕШАВАНЕ НА 

ЛИЧНИ ПРОБЛЕМИ.
Тел. 07909436648, НЕЛИ

Нямате 
No Claim Discount?
Това не е проблем!

ЕВТИНИ 
автомобилни 

ЗАСТРАХОВКИ.
Тел. 07580354847, 

Митко

Ако сте жертва на домашно насилие!

ENGLISH COURSES
West London

Weekdays or weekends
Small groups

Good prices
General English, Communication Class, IELTS

From 4 to 15 hours per week
To start make an appointment for a test (free).

Link School, Northumberland House
Popes Lane, Ealing, W5 4NG

075 90 309 608; 020 88 327 444

www.linkschool.co.uk

MXT SWIM SCHOOL 
предлага работа 

за  квалифицирани 
учители по плуване. 
Те трябва да общуват 
добре на английски за

дългосрочна работа с деца.
Тел. 07944237614

www.mxtswimschool.com

Vacancies for 
Bulgarian girls at 

a top escort agency!
Escorts urgently required.

Earn from £300 
to £900 per day.

No experience necessary, 
full security provided.

Flexible working hours, 
work day or night.
Tel. 07413216997

БЕЗПЛАТНИ КУРСОВЕ
по английски език!

За повече информация :
Златина – 0790795501007907955010, 

zlatina@tletraining.com
Весела – 0790445671707904456717, 
vesela@tletraining.comvesela@tletraining.com

3 Tramway Avenue,  Stratford, Е15 4PN

З
Зл

Доряна Манолова
Инструктор по кормуване

(само за Западен Лондон)
Опреснителни уроци

Теоретична подготовка
Тел. 07921072957

dmanolova@yahoo.co.uk
Тел

dmano
7
o.uk

Тел. 0845 094 8845, Моб. 07940 514 173
Еmail stoykov_s@hotmail.com

Дизайн, мениджмънт и изпълнение с  гарантирано каче-
ство на работа и материали. Сертифициране на завършената 
работа и регистрация в местната община/местния билдинг 
конрол.

Електрически 
инсталации 

за дома и малкия 
бизнес, 

съобразени с 
последните изисква-

ния на английския 
стандарт.
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лекции на тема “Щастливо 
семейство”, а също и шанс 
за визуални контакти, тел. 
07900031491

ЗАПОЗНАНСТВА
Мъж на 43,  осигурен, 

със собствена къща, търси 
незакръглена дама до 40 
г. за сериозна връзка, тел. 
07533835353

Симпатичен мъж търси 
дами до 50 г. с цел приятел-
ство и евентуално съжител-
ство, тел. 07907983612

На 32 г. съм и търся един 
нормален мъж, на който 
идеята за семейство не му 
се струва абсурдна и който 
не се страхува от това, че 
имам дете, тел. 07525370557, 
milena_In@abv.bg

Давам всичко от себе си 
на дами, тел. 07544219719

Очаквам сериозни обаж-
дания от мъже между 50 и 
55 г., на 07541618483 за за-
познанство и приятелство

Търся жена от 20 до 37 го-
дини, която да ми роди деца 

и да създадем семейство. 
Жени, които не искат да 
раждат да не ми се обаждат! 
Аз съм сериозен, работещ 
и привлекателен мъж, тел. 
07852403541

Мъж на 40 г., коректен и 
добронамерен, с постоянно 
жителство в Англия, търси 
сериозна приятелка и евен-
туално брак в бъдеще, тел. 
07907848857, Иво

49 г. свободен, открит, 

толерантен мъж, който 
цени честността и чистота-
та на отношенията, търси 
жена, която да обича акти-
вен в духовен и физически 
смисъл живот. Да обича 
музиката, киното, приро-
дата и с чувство за хумор 
да посреща трудностите в 
живота. Тел. 07747318786, 
Григори

На 38 г., чистоплътен, 
честен, дискретен, пред-
лагам секс с екстри и нещо 
повече, тел. 07863912139 , 
Христомир

Търся жена до 30 г.,тел. 
07899918670

Жена на 33 години съм, 
която има желание да опита 
с друга опитна жена, тел. 
07731628969

Строен и симпатичен 
мъж на 52 г.  Търси прия-
телка до 50 г. За сериозна 
връзка, тел. 07915642665

49 г, висок, симпатичен, 
културен, чистоплътен и 
интелигентен кулинар, оби-
чащ природата, българин 
търси сериозна връзка с 
интелигентна и красива 
жена,  авантюристки не 
желая да ми звънят, тел. 

07709123479
Привлекателно момче 

иска да се запознае с момиче 
до 30 г., което търси сериоз-
на връзка, тел. 07501815104, 
Антонио

Млад, готин пич, на 25 
г. с опит в секса, иска да 
се запознае с момичета до 
40 г., за истински секс без 
никакви задръжки, ано-
нимността гарантирана, 
тел. 07951638136

Търся си мъж за секс, до 
40 г., със свободно време, 
тел. 07876676796

Симпатичен, атлетичен 
и енергичен търси дама 
за  сериозни дела ,  тел . 
07599012593

Симпатичен, честен и 
коректен българин, висок и 
чистоплътен, добронамерен 
(обръщам внимание) търси 
сериозна връзка с красива и 
интелигентна жена, умее-
ща да уважава човека до 
себе си, тел. 07709123479, 
Стефан

Як пич на 28 г. си търси 
мадама за всякакъв вид раз-
влечения, разходки по всич-
ки забележителности на 
Лондон, тел. 07939961496, 
Марио Сладура

Търся интимни удовол-
ствия с дами, обадете се на 
тел. 07840267232

Желаем запознанство с 

bi-жена, дискретност, тел. 
07543609155

Симпатична двойка (же-
ната - bi), приема пред-
ложения за забавления 
с подобни двойки срещу 
заплащане, дискретност, 
хигиена и качество, тел. 
07788410933

Mъж на 45 г.  предла-
га секс-услуги на дами, 
изпращайте смс на тел. 
07556362203, моля само за 
сериозни дами

Мъж на средна възраст, 
висок, спортен тип, чи-
стоплътен и разкрепостен, 
желае запознанство с не-
закръглена и освободена 
дама,  тел.  07551431657, 
Жоро

Честен българин, 34 г., 
172/70, коректен и добро-
намерен, търси сериоз-
на връзка с интелигентна 
жена, умееща да уважава 
човека до себе си, petko74@
abv.bg

Симпатично момче, 23 
г. търси запознанство и 
приятелство със симпа-

тично момиче до 27 г., тел. 
07595835757

Търся сериозна връзка 
с дама до 34 г., ще отго-
варям само на сериозни 
обаждания и смс-и !, тел. 
07716843923

Симпатичен мъж на 40 
г. търси жена до 37 г. за 
съвместно съжителство, със 
цел брак, тел. 07907903381

Търся запознанство със 
сериозен мъж над 45 г. 
за приятелство, а може 
би и нещо повече,  тел. 
07896761377, Диана – след 
19.00 часа

ТАЛОН 
ЗА ДВУМЕСЕЧНА ОБЯВА

ОБЯВИ
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на редовните
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на Българска
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За цялата територия
на Лондон

Тел. 07517331505

Секси момиче 
на 26 години
може да ви 

предложи срещу 
заплащане еротика 

и още нещо
в уютна и приятна 

обстановка.
Тел. 07413524408, 

Елена
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„НИЕ СМЕ РОБИ НА ЗРИТЕЛЯ”
Думите принадлежат на култовия Сашо Диков. 

Използваме ги, за да обясним най-кратко защо 
вестник “БГ Бен” започва новата рубрика, която ще 
носи името “Преди кръга”. Знаем, че хиляди наши 
сънародници всяка седмица опитват късмета си и 
залагат известна част от доходите си на различни 
футболни мачове в опит да подобрят финансовото 
си благосъстояние. Именно поради тази причина 
във всеки брой на нашето издание ще можете да 
получавате най-актуална информация, както и 
професионални прогнози и съвети за предстоя-
щите футболни мачове в Европа. Очаквайте също 
така интересни четива и любопитни факти, които 
ще ви бъдат представяни от Явор Пиргов. Роден през 1977 година, почти 
целият му живот минава на стадионите, а от близо едно десетилетие се за-
нимава със спортна журналистика. През това време работи във вестниците 
“Меридиан мач” и “Тема Спорт”, списание “Слави Магазин”, телевизия Канал 
3 и е бил е заместник главен редактор на сайта “Дон Балон”.

     Постоянна връзка с автора за мнения, допълнителни консултации 
и прогнози  можете да поддържате на имейл: yavor@bgben.co.uk

ОТ ДУЗПА В ТЪЧ

Явор Пиргов

No BERBA, 
No Party

Какво улучихме от 
миналия брой? - 
5 от 9 (56%)

Интер - Дженоа 1 (5:2) +
Наполи - Бреша 1 (0:0) -
Ман Сити - Уигън 1 (1:0) +
Арсенал - Съндърланд

1 (0:0) -

Блекпул - Челси 2 (1:3) +
Лион - Арле 1 (5:0) +
Бреша - Интер 2 (1:1) -
Милан - Бари 1 (1:1) -
Рома - Лацио 1 (2:0) +

Страницата подготви Явор Пиргов

БУКМЕЙКЪР
19 - 20 март
Астън Вила - Уулвс 1
Евъртън - Фулъм 1
Съндърланд - Ливърпул 2
Ювентус - Бреша 1
Интер - Лече 1
ПСВ - Утрехт 1
Манчестер Юн. - Болтън 1
Лацио - Чезена 1
Наполи - Каляри 1
Фрайбург - Байерн 2
02 април
Байерн - Борусия М 1
Ман Сити - Съндърланд 1
Сток С - Челси 2
Арсенал - Блекбърн 1
ПСЖ - Лориен 1
Кардиф С- Дарби 1
Наполи - Лацио 1

Пишейки тези редове, бих искал с 
Митко Бербатов да не сме родени в 
едни и същи географски ширини, за 
да не ме обвинят в пристрастие. Но 
е факт. И това, че сме сънародници 
и пристрастието. А второто идва 
оттам, че предпочитам да гледам 
Манчестер Юнайтед с българската 
деветка на терена. Не че много 
харесвам червените дяволи, но без 
него хич не ги харесвам. А и то няма 
нищо за харесване.

Само преди няколко дни «Олд 
Трафорд» аплодираше младото 
мексиканче Чикарито, а Сър Алекс 
и възпита- ниците му обираха 
о в а ц и и т е на запалянковците, 
защото след измъчено 2:1 срещу 
Марсилия тимът се класира на 
четвъртфиналите в Шампионска 
лига. Тук ще направя малко от-
клонение и ще отбележа, че преди 
5-6 години, когато българският 
ЦСКА отстрани кипърския Омо-
ния след драматична развръзка и 
победен гол на Муджири в продъ-
лженията, тогавашният наставник 
на армейците Ферарио Спасов 
напусна «Българска армия»... през 
таен вход, за да се спаси от гнева на 
ултрасите.

В сряда вечер обаче Фъргюсън 
си тръгна с високо вдигна глава и с 
най-широката усмивка, която може 
да се види на лицето на червен-
далестия шотландец. Него никой 
не освирка. Никой не му потърси 
сметка защо, аджеба, Юнайтед се 
е мъчил срещу французите, които 
определено отстъпват по класа. 
И никой не се сети за Бербатов. 
Важното бе, че червените дяво-
ли продължават напред. Окей, в 
съвременния футбол приоритет 
имат точките и резултатите, но 
къде отива чарът на тази игра? А 
Митко (и донякъде Нани) са един-
ствените им носители от сегашните 
футболисти на «Олд Трафорд». На 
всичкото отгоре българинът е и 
най-полезният офанзивен играч и 
голмайстор на тима. Жалко е, че фе-
новете, вместо да скандират името 
му заради хеттрика срещу Ливъ-
рпул, петте гола срещу Блекбърн, 
още десетината попадения и почти 
толкова асистенции само през 
този сезон, го загърбват. Те обаче 
продължават да боготворят и до 

днес нескопосания Уес 
Браун, чиято игра на-
помня на маргаритка, 
но вместо «Обича ме, не 
ме обича» се превръща в 
«Ще уцели топката, няма 
да я уцели» или «Ще си 
вкара автогол, няма да 
си вкара автогол». На 
«Олд Трафорд» се кефят 

безумно на Майкъл Карик и Дарън 
Флетчър, които сякаш имат забрана 
от местната полиция да финтират 
съперников футболист, на галопи-
ращия тибетски як Уейн Рууни и 
на Парк Джи Сун, който със своята 
праволинейност може да влезе в 
учебниците по геометрия.

Продължават обаче да недо-
любват Бербатов. И на никой не 
му пука, че той гледаше тъжно от 
пейката. Да, Митко така и не успя 
да се превърне в идол на «Олд Тра-
форд». Защо? Нима там не искат 

да се забавляват, гледайки играта 
на своите любимци. Сигурно раз-
биранията са други. Може би фе-
новете на червените дяволи така 
и не могат да оценят изяществото 
и финеса, с които действа благоев-
градчанинът. И загърбвайки онзи 
му знаменит финт срещу Уест Хям и 
великолепната задна ножица срещу 
Ливърпул, показват, че за тях е по-
важно някой да се хвърли с еленски 
скок в гърдите на противников фен 
или на всеки 2 минути да се впуска 
в безсмислен 60-метров спринт, за 
да гони безсмислени топки. Не го 
обичат и журналистите. Нормално. 
Той не им дава достатъчно храна - 
не се бие по нощните клубове, не 
кара с превишена скорост, не го 
снимат пиян до козирката, не скан-
дални заглавия. За английските 
пишещи братя е по-добре Митко 
да го няма. 

А какво прави Сър Алекс? Нима 

не осъзнава, че без Бербатов от-
борът му е твърде дефанзивен и 
безидеен в атака? Защо продължава 
да го пренебрегва заради всеки 
младок, който покаже потенциал в 
2-3 мача? Първо беше Македа, а сега 
Чикарито. Да, те може да имат по-
тенциал, но за да го разгърнат и за 
да вървят нагоре, им е нужен парт-
ньор като Митко, който може да им 
подаде топката и да им освободи 
пространство, а няма да ги кара 
да се борят с противниковите за-
щитници като прасе с тиква. Факт 
е, че засега тактиката на Фъргюсън 
успява, но ако продължава по този 
начин, стомната със сигурност ще 
се счупи. Срещу Марсилия бе на 
косъм, но не са само французите. 
Големите мачове за Юнайтед, който 
бленува за рекордната 19-а титла в 
Англия и поне финал в Шампион-
ска лига, тепърва предстоят. 

Нима Сър Алекс е някакъв осо-
бен вид мазохист, който предпочи-
та да стигне до успеха по трудния 
начин? Едва ли. Или може би опит-
ва да каже нещо на екскапитана на 
българския национален отбор? Да, 
факт е, че наближава времето да се 
реши дали Бербатов ще се пенсио-
нира в Манчестер. Дали всъщност 
с тези си ходове Фъргюсън не опита 
да подтикне агентите на Митко 
сами да предложат намаляване на 
неговата заплата при подписване на 
новия контракт. Ако е така, нека го 
каже направо, защото иначе страда 
Юнайтед. 

За Митко е лесно - ще се цупи, 
ще гледа отстрани, ще му е гадно, а 
през следващия сезон ще радва фе-
новете я на Ювентус, я на Байерн, 
където дърводелци като Якуинта 
и Марио Гомес не могат да са му 
конкуренция. 

Там със сигурност ще го оценят 
и още след първия му мач ще ви-
дим транспарант «No Berba, No 
party»...

„Роналдиньо? Какъв е този? Той 
не е печелил ФА къп!». Подобни 
разсъждения можете да чуете от 
почти всеки англичанин. Да, тези 
хора наистина трудно допускат 
чужденци в своя свят. Изклю-
чения, разбира се, има и едни от 
най-ярките такива са двамата 
шотландци – Кени Далглиш и Сър 
Алекс Фергюсън - настоящите 
мениджъри на кръвните врагове 
Ливърпул и Манчестър Юнайтед. 
Интересната подробност е, че тези 
двама наследници на Дънкан Ма-
клауд имат своята вражда, която 
датира повече от 40 години. 

Първият сблъсък между двамата 
е на терена през 1969 г. Закачката 
започва още оттогава. Преди сре-
щата между резервните отбори 
на кръвните врагове Рейнджърс 
и Селтик Фъргюсън се заканва 
люто на новобранеца Далглиш. 
“Момче, ще ти трябва доктор след 
този мач! Много си хилав, ще те 
размажа”, изрепчва се Фъргюсън. 
Далглиш, който е едва на 18 и играе 
като централен бранител, не оста-
вя шанс на надутия си съперник. 
Селтик бие с 2:0 като гост. “Фърги 
беше здравеняк, но не успяваше да 
ме пребори”, спомня си Далглиш, 
който стига много по-далеч като 
футболист. „Тогава пусна и лак-
тите, дори веднъж ме удари под 
кръста. Нищо не можеше да ме 
помръдне. Направо го сложих в 
джоба си. След мача си говорих-
ме с някои от младите момчета в 
Рейнджърс пред “Айброкс”. Фърги 
излезе намусен и влезе в огромната 
си кола. Понеже беше от първия 
отбор на Рейнджърс и вземаше го-
леми пари, можеше да си позволи и 
такъв автомобил. Но поне ни зака-
ра до града!” Той останал изумен, 
когато преди няколко години про-
чел как Фъргюсън се похвалил, че в 
същия двубой вкарал гол. “Пълна 
измама! Може и вече да не помни 
или пък да се е шегувал”, подхвъ-
рля спокойно Далглиш.

Едно от най-легендарните 

спречквания между двамата пък 
датира отпреди 23 години. През 
80-те години на миналия век Ливъ-
рпул безспорно е най-добрият 
английски тим. Фъргюсън си по-
ставя една голяма цел – да промени 
това. Двата съперника се срещат на 
“Анфийлд” през април 1988 г., като 
Ливърпул вече е без конкуренция 
в борбата за титлата. Мачът за-
почва добре за Юнайтед, който 
повежда с гол на Брайън Робсън. 

Ливърпул обръща 
до 3:1 с попадения 
на Питър Биърдсли, 
Гари Гилеспи и Стив 
Макманамън. Втори 
гол на Робсън дава 
надежди на Юнайтед, 
когато Колин Гибсън 
от червените дяволи 
получава червен кар-
тон и всичко изглеж-
да решено. Но друг 

шотландец – халфът на Юнайтед 
Гордън Стракън, не се примирява 
и оформя крайното 3:3, след което 
отпразнува гола си, пушейки въо-
бражаема пура.

Шоуто започва на пресконфе-
ренцията. Фъргюсън се нахвърля 
срещу съдиите (звучи познато, 
нали?), оплаква се, че всичките 
решения на рефера са били против 
неговия отбор, и накрая хвърля 
бомбата: “Не съм изненадан, че 
мениджърите идват тук и не смеят 
да кажат истината. Те просто си 
прехапват езиците и се задавят 
в собствената си бълвоч!” В този 
момент се появява невъзмутимият 
Далглиш, гушнал дъщеричката си 
Лорън, и подхвърля изречението, 
станало знаменито за сблъсъците 
между двамата легендарни шот-
ландци: “Оставете го, тя ще ви 
каже по-смислени неща!”

Лорън бе на трибуните преди 
няколко дни, когато Ливърпул 
на Далглиш триумфира с 3:1 над 
Юнайтед на Сър Алекс. Какъв оба-
че ще бъде отговорът на сърдитото 
старче? Той няма да остави топката 
в собственото си поле...

Шотландски 
бойци Кени Далглиш 

срещу Сър Алекс 
– 40 години 

удари под кръста
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Венци толк шоу 
В днешния брой на БГ Бен ви предлагаме компилация от едни 

от най-»силните» изказвания на президента на Славия Венцеслав 
Стефанов.

 Сашо (Диков – б.р.), ти си наемник, 
който трябва да слушка, за да папка. 
Ти имаш чинийка при Гриша Ганчев. 
Единственото добро нещо, което ти бе в 
живота, бе жена ти, но я изпусна.

 Аз лягам само с жена си. А ако искаш 
да покажа на някои от твоите приятелки 
как лягам.

(отговор на Сашо Диков по темата за 
съмнителния мач между Спартак и Сла-
вия във Варна)

 Ти и този минетчия Владо Зарков 
(б.р. - бивш главен редактор на «Меридиан 
Мач») не можете да говорите за Славия. 
Това е най-белият клуб в тази държава. 

Гледай си ските и не се занимавай, за-
щото не си дорасъл. Проститутка можеш 

да бъдеш ти и хората около теб, но никой в Славия не може да бъде.
(нов залп към програмния директор на “Канал 3“)

 C тези играчи това можем да постигнем. Няма да коментирам 
повече. Всички видяхме как на един племенник (Иван Стоянов – б.р.) 
му взеха топката от клек. 

(след мача Сърбия - България 6:0)
 Искаме тест, защото тези на Черно-

морец тичаха като коне срещу Левски. 
Как пък никой от тях не се задъха и за 
момент.

* Трябва да се изкорени корупцион-
ното съдийство. Нов бардак със стари 
служителки не се прави – да се сменят и 
да оставят тези, които са недостатъчно 
корумпирани. 

 И аз искам Лео Меси в Славия, но няма 
как да стане. Левски по-лесно ще вземе 
извънземно, отколкото Чавдар Янков.

  Славия я е имало и преди нас, ще я има 
и след нас. Но историята показа, че това е 
отбор на умните и интелигентни хора.

 Заушката повали ЦСКА, ние ще ги 
доуморим.

ГОЛЛИНИЯ

Страницата подготви Явор Пиргов

(Първа част)
«Цецо Йончев по крило-

то, стрелва се и на таблото 
името му заблестя - втори 
гол за ЦСКА», едва ли има 
привърженик на армейци-
те, който да не знае този 
рефрен, възпяващ изявите 
на нисичкия врачанин в 
дербито с Левски. Малцина 
са обаче тези, които зна-
ят, че бързоногото крило, 
което винаги ще има мя-
сто в музея на славата на 
червените, всъщност като 
дете е бил привърженик на 
...сините и над леглото му е 
била закачена голяма сним-
ка на Георги Аспарухов. Да, 
няма майтап. И това не е 
прецедент. 

Мнозина лидери на чер-
вените са подкрепяли веч-
ния съперник и обратното. 
Приятели, днес не е 1 април 
и в следващите редове ще 
разберете самата истина, 
за която обаче малцина 
говорят.

Кои са левскарите с чер-
вени сърца? Пригответе се 
за истински шок. Левскари, 
а вие не приемайте думите 
ни за богохулство, но най-
култовите имена на цесе-
кари със син екип са тези 
на Георги Иванов - Гонзо и 
Илиян Стоянов - Коловати. 
И ако първият е бил много 
по-умерен в червените си 
пристрастия, то роденият 
в Кюстендил защитник 
в младежките си години 
минава в графата «червен 
до лудост». Като ученик в 
спортното училище на ар-
мейците в София Стоянов 
никога не си позволява да 
спомене името на съперни-
ка, а вместо това използва 
нарицателното «говедата». 
Е, това не попречи на Ко-
ловати само няколко годи-
ни по-късно да скандира, 
колкото му глас държи, 
«Бий чорбата по главата». 
Подобен е и случаят с Емил 
Кременлиев, който обаче 
по-късно изпълни детската 
си мечта и заигра в Бори-
совата градина. Това обаче 
така и не се случи на Валери 
Домовчийски. В родния му 
град Раковски за никой не 

е тайна, че фамилията на 
нападателя е «червена», но 
съгледвачите на ЦСКА вме-

сто да оценят потенциала 
на младока, обявяват, че 
за да играе на «Армията», 
трябва да ...плати 10 хиляди 
лева. В крайна сметка Вале-

ри се озовава 
на «Герена», 
но баща му 

така и не му разрешава 
да влиза в родната къща 
с анцунг на Левски.

Сигурен съм, че раз-
критията относно Гонзо, 
Домовчийски и Колова-
ти биха хвърлили в дели-
риум Червената Бълга-
рия. Спокойно! Тепърва 

предстои страшното и за 
феновете на ЦСКА. Вече 
споменахме за Цецо Йончев, 
но само той ли е? Не. Ето ги 
и силните козове за сините, 

и те се казват - Стойчо Мла-
денов и Йордан Тодоров. 
Първият е привърженик на 
Левски, но приема офертата 
на ЦСКА, защото военните 
генерали му предлагат 3 
апартамента и офицерски 
чин, а тези от МВР са гото-
ви да се разделят само с 2 
жилища в София, които да 

прибавят към 
лейтенатските 
пагони от На-
родната мили-
ция. Нещо по-
добно се случ-
ва и с Тодоров, 
който преди 
г одини е  на 
път да заиграе 
в Левски, но в 
последния мо-
мент на «Георги 
Аспарухов» ре-
шават, че е пре-
калено нисък, и 
той поема към 
Борисовата гра-
дина. Там плов-
дивчанинът е 
съотборник с 
един от най-
з а п а л е н и т е 
левскари сред 

футболистите - вратаря 
Ивайло Петров. Любопит-
ното е, че на няколко пъти 
и двамата се прочуха със за-
ядливите си изказвания по 
адрес на любимия си отбор 
от детството. 

Любим отбор? Това днес 
май остава само за онези на 
трибуните. За другите важи 
правилото «Интересът кла-
ти феса».

(Продължава в брой 
7/209)

Размириса се, и то яко!
ФИФА най-после обяви официално това, което се 

знаеше от месец (не го подминахме и ние в БГ БEН): 
контролата България - Естония е нередовна. 

Световната централа започва разследване и нещата 
вероятно ще стигнат до съда, защото ще има сериозни 
наказания. Само ден по-рано германското списание 
„Щерн» съобщи, че разполага със сериозни доказателства 
за външна намеса на двубоя. Или по-точно - ясно е, че 
на мача са били заложени огромни суми. Изобщо раз-
мириса се, при това много яко. БФС обаче продължава 
да си прави пас и ни обяснява, че цялата история е атака 
срещу кандидатурата на Борислав Михайлов за член на 
Изпълкома на УЕФА. И как никой в родната централа не 
знаел кой точно урежда мача и кой назначава съдиите.

Как обаче един мач, дори приятелски, може да се уреди 
единствено от рефер, не е много ясно. Та нали на терена 
има 22 футболисти, като поне част от тях трябва да са на-
ясно за какво точно става дума. Без тяхно „активно» или 
„пасивно» участие няма как да бъде постигнат нужният 
на букмейкърите резултат. Изобщо излизат още много 
въпроси, на които никой не иска или не смее да даде 
категоричен отговор.

Както и никой не отговаря на въпроса: „Защо изведнъж 
националите се оказаха без съперник за контрола на 29 
март?» Нали уж щяхме да играем със Словакия, обсъ-
ждаха се още вариантите за мачове с Гърция или Турция. 
Изведнъж се оказа, че май Лотар Матеус ще трябва да 
пробва избраниците си срещу някоя младежка формация 
от “А” или “Б” група, защото току-виж и Анортозис на 
Мъри Стоилов се откаже. 

Може би защото точно на тази дата нашите трябваше 
да играят с Боливия, но южноамериканците избягаха 
предвидливо, след като избухна скандалът за мача.

България - Естония. Впрочем боливийците също по-
страдаха от подобно нещо, тъй като ФИФА разследва и 
тяхната контрола с Латвия, която се игра само няколко 
часа преди мача на нашите.

Интересна обаче е реакцията на останалите замесени 
в скандала. Боливийците веднага се отказаха от мач с 

България, прехвърляйки топката на нашите. Естонците 
вдигнаха шум до небесата, обвинявайки съдиите и БФС за 
скандалната контрола. Унгарската федерация незабавно 
наказа реферите, свирили двубоя. Докато БФС продължа-
ва с обяснения от рода, че „разследване на мача с Естония 
няма, а само запитване от ФИФА, на което българската 
страна е отговорила и е предала всички необходими до-

кументи».
В крайна сметка обаче изходът от 

цялата история най-вероятно ще 
бъде един. Ще си го отнесем, защо-
то някой не си е свършил работата 
като хората. Гафовете на българ-
ската страна са прекалено много. 
И на нея няма да й помогне дори 
авторитетът на Лотар Матеус, който 
вече се чуди къде е попаднал. 

И още един въпрос - защо БФС 
не сезира прокуратурата за случи-
лото? Прокуратурата има право да 
започне проверка по скандала въз 
основа на две неща - законен повод 
и достатъчно данни. За първото са 
достатъчни и публикациите в пре-
сата. И никак не е сложно Борислав 
Михайлов да отиде и да каже „Един 
тайландец ни измами» и нещата 
щяха да се завъртят. 

Вместо това обаче в БФС май 
чакат нещата да се разминат. Което 
този път няма да стане.

В тила на врагаВ тила на врага
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РАФАЕЛ САНТОНХА*:

Кишишев ще спре с футбола, 
ако не е в Брайтън още сезон 

TSDI предлага работа за професионални 
куриери в Лондон, срещу добро заплащане.
Изискавания: Public Liability Insurance, Courier 
Insurance, UK driving license, личен ван.
Интервю на английски език.
Контакти: (mob)07880611250
Документи изпращайте на:
tsvetomir.abramovich@gmail.com

Боза

Боя за яйца
Цена: 0.69 р.

1.29 11.99 р.

1.29 р.

1.39 р.

8.99 р.

Бяло краве 
сирене

0.99 р.

р.

Радостин Кишишев 
може да спре с футбола 
през лятото, ако не полу-
чи предложение за нов до-
говор от Брайтън & Хоув 
Албиън. 36-годишният 
бургазлия премина в 
тима от южния бряг на 
Англия през лятото с 
контракт за 12 месеца, 
който изтича след края 

на този сезон. В момента 
Брайтън е убедителен 
лидер в Лига Едно и почти 
сигурно ще се класира за 
Чемпиъншип, а Кишишев 
е неизменен титуляр и 
очаква да преподпише с 
чайките. 

„Ако от клуба кажат 
не, тогава вероятно ще 
спра да играя фу тбол, 

защото не искам да се 
местя никъде другаде”, 
заяви бившият българ-
ски национал. „Вече съм 
поел предизвикателство-
то с Брайтън и в момента 
съм наистина щастлив, 

особено от начина, по 
който играем. Това е мно-
го важно за мен, защо-
то не мисля, че ще мога 
да играя в друг отбор, 
в който топката само се 
рита напред и се бориш. 

Стилът на игра тук ми 
подхожда и съм много 
доволен. Също така съм 
много щастлив, че играя 
отново”, заяви Радостин 
Кишишев, който доскоро 
лекуваше травма.
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Ясновидката

ДАНИЕЛА ПОМАГА от раз-
стояние, разрешава вашите 
проблеми, прави бяла магия 
за любов, събира разделени 
двойки, отключва късмет, 
прави бизнес прогнози. 
0885 98 31 94, 0897 48 58 47

1935
Уил Роджър обявил печелившия на 

наградата за най-добра режисура с 
думите: “Ела, и я вземи, Франк”. Той 
имал предвид Франк Лойд. Към сце-
ната обаче се втурнал и Франк Капра, 
след което му се наложило да направи 
“най-дългото, най-тъжното и най-
разтърсващото връщане на мястото в 
живота ми”.

1938
Алис Брейди горчиво съжалила за 

решението си тази година да не присъ-
ства на раздаването на оскарите. Когато 
съобщили, че тя печели награда за 
най-добра второстепенна женска роля, 
на сцената се изкачил непознат мъж и 
прибрал статуетката от нейно име. Тя, 
разбира се, не го била изпращала и за 
най-голямо нейно разочарование след 
това нито той, нито наградата били 
открити.

1938
През тази година Оскар” за най-

добра мъжка роля била присъдена на 
Спенсър Трейси. Наложило се обаче 
по-късно да му дадат втора статуетка, 
защото върху оригиналната, която му 
връчили, било гравирано не неговото 
име, а това на Дик Трейси.

1962
Тази година церемонията била воде-

на от актьора Боб Хоуп. Точно когато 
дошъл редът да обяви кой печели на-
градата за кинематография, някакъв 
странен мъж се втурнал изневиделица 
на сцената и грабнал микрофона. Той 
заявил, че се казва Стан Берман, а по-
сле гръмко съобщил: Дами и господа, 
аз съм най-големият натрапник в света 
и съм дошъл да представя Боб Хоуп и 
неговия трофей от 1938 г.” И като подал 
на водещия миниатюрна статуетка на 
актрисата Шели Уинтърс, казал: “Това е 
за Боб.” После изчезнал. Това по-късно 
изтръгнало от устата на Хоуп язвителна 
забележка: “Кому е нужна одиторската 
компания “ПрайсУотърхауз”? Това, от 
което се нуждаем, е добър портиер.”

1970 
Джордж Скот наричал церемонията 

по оскарите “двучасов парад на плът” 
и обявил, че ако спечели “Оскар” за 
най-добра главна мъжка роля (за ро-
лята на ген. Джордж Пътън във филма 
“Пътън”), няма да е в залата, за да го 
получи. В тържествената нощ водещата 
Голди Хоун отворила плика с името на 
наградения и извикала: “Боже мой! Пе-
челившият е Джордж Скот!” Верен на 

думите си, в този момент Скот 
се намирал в дома си в Ню Йорк 
и гледал по телевизията среща 
по хокей. Той е първият актьор, 
отказал “Оскар”.

1973
“Здравейте! Името ми е Са-

шийн Малкото перо. Аз съм 
от племето апачи и тази вечер 
представлявам... Марлон Бран-
до”, казала млада индианка, 
облечена с индиански дрехи, 

която поела микрофона, след 
като обявили, че Марлон Бран-
до печели наградата за най-
добър актьор в главна мъжка 
роля за участието си във филма 
“Кръстникът”. За да не остане 
по-назад от Джордж Скот, 
Брандо изпратил Малкото перо, 
която да предаде протеста му 
срещу обидното представяне 
на коренните жители в аме-
риканските филми. Залата се 
възмутила от постъпката му 
и в крайна сметка освиркала 
индианката. Няколко минути 
по-късно актьорът Клинт Ис-
тууд, който трябвало да връчи 
“Оскар” за най-добър филм, 
казал: “Не знам дали да не обява 
тази награда от името на всички 
убити през годините каубои в 
уестърните с Джон Уейн.”

1974
33-годишният фотограф 

Робърт Опел грабнал своя 
“Оскар”, притичвайки чисто 
гол през сцената. Церемонията 
се предавала на живо по теле-
визията. Когато минал пред ка-
мерите, Опел вдигнал ръка с 
вдигнати пръсти, изобразяващи 
знака на победата. NBC прекъ-
снала картината, за да не го даде 
фронтално в пълната му голота. 
След като смехът в залата утих-
нал, водещият Дейдид Найвън 
се пошегувал: “Помислете си 
само: единственият смях, който 
вероятно един мъж може да 
изтръгне, е, като притича гол на 
обществено място и изложи на 
показ недостатъците си.”

1984
Сали Фийлд вече била печели-

ла “Оскар” през 1978 г. за ролята 
си в “Норма Рей”. Но това не й 
попречило да подкара сълзлива 
реч, когато Робърт Дювал й 
подал оскара за участието й в 
“Място в сърцето”. Повече от 
всичко съм желала да спечеля 
вашето уважение. Първия път 
не го почувствах,, но този път 
го чувствам и не мога да отре-
ка факта, че вие ме харесвате. 
Точно сега вие наистина ме 
харесвате!”

“Вие ме харесвате!” станал 
нарицателен израз. Следващата 
година самата Фийлд трябвало 
да обяви кой печели наградата 
за най-добра мъжка роля. Тя 
започнала с думите: “Нека да 
видим кого харесвате. Наистина, 
ама наистина харесвате...”

Из нощта на оскарите – 
нощ на блясъка, 

славата и гафовете...
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Важни телефонни номера и адреси

Някъде в кралството съпруг 
и съпруга пред камината. Той 
чете вестник, тя бродира. 
По едно време тя нарушава 
мълчанието:

- Сър, на главата ви е кац-
нала муха.

- Да не би да се опитвате да 
кажете, че съм лайно?

- Простете, сър… Жените 
бъркат понякога, но мухите 
- никога.

***Лондон. Ранна сутрин. Бар. 
Барманът изтрива измитите 
чаши. Изведнъж през стената 
влиза човек, хвърля на плота 
монета, изпива чаша с уиски и 
замезва с нея, след което изли-
за през другата стена. Удивен, 
барманът повдига вежди и 
измърморва:

- Хм! Още от сутринта на 
уиски!

***Поредното състезание по 
преплуване на Темза. При-
знаваният за фаворит и голям 
любител на нежния пол при-
стига последен на финала. 
Всички са в недоумение.

Журналистка взема от него 

интервю:
- Мистър Смит, защо при-

стигнахте последен? Та нали 
вие сте най-добрият плувец 
в Лондон?

- Сама виждате, че днес е 
топло и по бреговете на Темза 
се пекат полуголи жени. Моят 
организъм реагира на гледка-
та, независимо от мен, а това 
увеличава съпротивлението 
във водата.

Смутена, журналистката 
пак пита:

- Но вие бихте могли да се 
обърнете по гръб?

- А мостовете, мадам?

***- Милостиви господине, 
вчера грубо обидихте вашата 
съпруга и моя сестра! Ето ви 
визитката ми - ще се бием!

- За съжаление - закъсняхте. 
Вече се бих със сестра ви.

***Английска лейди вика ла-
кея:

- Ще отидете сега при свекъ-
рва ми, мисис Чатърли, в 
болницата, тя е тежко болна, 
и ще се осведомите за само-

Flat 2, 137 St. Johns Road, Walthamstow  London, E17 4JH

ВИЦОВЕ, СПРАВОЧНИК

- Сър, ако лейди ме изпрати 
за вас, кажете къде не трябва 
да ви търся?

***Английски лорд и съпруга-
та му закусват.

- Лорд Джон, из града се 
носят слухове...

- Това си е проблем на 
града.

- Да, но слуховете твърдят, 
че лейди Джейн си има лю-
бовник.

- Това са проблеми на лейди 
Джейн.

- Да, но казват, че мъжът на 
лейди Джейн се е заклел да 
убие този любовник...

- Това е проблем на мъжа й.
- Да, но слуховете казват, че 

този любовник сте вие.
- Това са мои проблеми.
- А аз какво да правя?
- Това са си ваши проблеми.

Някъде в кралството съпруг 
и съпруга пред камината. Той 
чете вестник, тя бродира. 
По едно време тя нарушава 

интервю:
- Мистър Смит, защо при-

стигнахте последен? Та нали
вие сте най-добрият плувец

СМЕХОТЕРАПИЯСМЕХОТЕРАПИЯ

гърди на адмирала, - кога 
тръгва влакът за Дувър?

- След двайсет минути, 
мадам - отвърнал адмиралът, 
- но трябва ли да пътувате при 
вашето положение?

***Английски лорд излиза от 
къщи. Слугата го изпраща и 
го пита:

чувствието й.
Лакеят отива и се връща 

след три часа.
- Бяхте ли при мисис Чатъ-

рли? Попитахте ли я как се 
чувства?

- Да, мадам.
- Добре, можете да си 

вървите.

***

Английски адмирал и епи-
скоп не могли да се пона-
сят и използвали всеки удо-
бен повод да издевателстват 
един над друг. Веднъж те се 
сблъскали на гарата.

- Кажете, дежурният - де-
белият епископ присвил очи, 
сякаш недовижда, и мушнал 
с пръст обкичените с медали 

Flat 2, 137 St. Johns Road,
Walthamstow, London, E17 4JH
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Заповядайте, 
тук купонът 

е до зори! БГ ПАРТИТА
Всеки 

четвъртък, 
петък, събота 

и неделя

За резервации, тел. 02072635902 За резервации, тел. 02072635902 
(всеки ден след 13.00 часа) (всеки ден след 13.00 часа) 

156А Seven Sisters Road156А Seven Sisters Road
LondonLondon
N7 7PLN7 7PL

Музика на живо
         Вкусна българска кухня
                        Незабравимо парти

За резервации:
ПАРТИТА, РОЖДЕНИ ДНИ, ЮБИЛЕИ

Жената ходжа Елвие 
гледа със свещения 

коран в бъдещето и 
миналото, събира 
разделени двойки, 

помага във всяка 
ситуация, изчиства 
всякакви проклятия 

и магии и помага 
за стопяване на 

семейни разходи на 
100% резултат до 

две седмици - 

0884 66 30 76, 
0899 06 37 74. 
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ЯСНОВИДСТВО БЕЗ ТАКСА
Най-точна помощ, 

отстранява родови 
проклятия, стрес 
магии, отключва 
късмета, помага 

при проблеми 
в душевното 

равновесие, лични, 
семейни и служебни 

неволи! 
Извършва 

восъколеене!
Тройна огнена защита

0893 976648
0888 185700


